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روزنامه صبح ایران

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

طرح تحول سلامت متوقف نمی شود 

محمدرضا خباز:

آیت الله هاشمی به منصب ها اعتبار داد

زمان برگزاری کنکور ۹۸ تغییر نمی کند

محمدرضا عارف:

 نباید با مانع تراشی  
زندگی را به کام مردم تلخ کرد
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معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم با اشاره به اینکه برنامه ریزی در قم باید با نگاه ملی 
و بین المللی همراه باشد ،گفت: استان قم سرآمد استان ها است و باید برای کاهش آسیب های 
اجتماعی در این استان تلاش کنیم.سید محمد رضا هاشمی عصر روز یکشنبه در مراسم آغاز 
ششمین مرحله جشنواره محله سلامت از سری جشن های چله سرو، در مزار امامزاده جعفر 
شهید با اشاره به ویژگی های شهر قم اظهار کرد: مردم شهر قم افتخار می کنند که در این شهر 
به عنوان حرم اهل بیت)ع( زندگی می کنند و در روایات به این مساله اشاره شده است. وی ادامه 
داد: شهر قم خاستگاه انقلاب اسلامی، مرجعیت و ام القرای جهان تشیع است و در حوزه های 
دینی و مذهبی، تمام نگاه ها به این شهر است، رهبر معظم انقلاب فرمودند که کار در قم کار برای 

جمهوری اسلامی است و ایشان از قم به عنوان مادر انقلاب یاد کردند...

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: بهای واقعی خدمات شهرداری در سال جاری در 
مقایسه با سال گذشته سه برابر افزایش یافته، اما سبد درآمدی سازمان های این نهاد روز به روز در 
حال کوچک تر شدن است.سید امیر سامع روز دوشنبه در هفتاد و هفتمین جلسه رسمی و علنی 
شورای اسلامی شهر قم اظهار داشت: قیمت قطعات مورد استفاده در نورپردازی های سطح شهر 
سه برابر شده و اگر مجموع هزینه ها را نیز حساب کنیم، به یک تورم صد درصدی خواهیم رسید.
وی گفت: سال گذشته در همین روزها تجزیه و تحلیل شورا و شهرداری از تورم سال بعد تک رقمی 
شدن آن بود ولی اکنون با شرایط موجود صد درصد عقب هستیم.وی بیان داشت: با این وضعیت 
درآمدی، میزان خدمات و کارهای توسعه ای سازمان های شهرداری به نصف کاهش می یابد.سامع 

گفت: درخواست شهرداری از شورا این است، با لایحه تعرفه خدمات سال 98 سازمان ...

رئیس مجمع امید با انتقاد از طولانی شدن تصویب 
لایحه مدیریت یکپارچه شهری، به برخی موازی کارها در 
حوزه اداره شهر اشاره کرد و اینگونه موازی کاری ها را مانع 
خدمت رسانی مطلوب به مردم دانست و گفت: شهردار باید 

حاکم شهر باشد نه صرفا متولی دستگاه خدمات رسان و 
باید مسئولیت اداره شهر را به عهده بگیرند.محمدرضا 
عارف در دیدار با اعضای دبیرخانه مجمع کلانشهرهای 

ایران با اشاره به جایگاه مردم در قانون اساسی ...

شایعات انواع مختلفی دارند؛ اما هدف از دامن زدن به آن گل آلود کردن آب و گرفتن ماهی منفعت توسط شایعه 
سازان است؛ هرچند که برخی از رسانه ها نیز به شایعه سازی ها دامن می زنند .»هیچ شیطان دیگری سریعتر و تندتر از 
شایعه نیست؛ شایعه با هر گام که پیش می گذارد، خرابکارتر می شود«. این سخنی است که شاعری رومی، دو هزار سال 
پیش از میلاد بر زبان رانده است. از آن زمان تاکنون، شایعه ها ادامه و اغلب تاثیرات مخربی بر روح و روان جامعه دارند. ..

* شایعات جهان سیاست، بازی در زمین دشمن

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم در جشنواره محله سلامت:

برنامه ریزی در قم نیازمند 
نگاه ملی و بین المللی است

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

سبد درآمدی شهرداری قم 
در حال کوچک شدن است

روابط  آماده  اینکه  بیان  با  گلستان  مردم  در جمع  جمهوری 
دوستانه با یکی دو کشور منطقه هستیم، گفت: ما از توطئه های 
دشمن هراس نداریم و مشکلات را پشت سر خواهیم گذاشت، 
آمریکا و اذنابشان قادر نیستند ملت بزرگ و رهبری شجاع را به 
زانو درآورند.حجت الاسلام حسن روحانی روز دوشنبه در جمع 
مردم گنبدکاووس در ورزشگاه تختی این شهر گفت: برخی ها می 

خواهند غذا، دارو و تجهیزات مردم را دچار محدودیت کنند...

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مردم نیز باید مانند همیشه 
هوشیار و بصیر باشند، پخش شایعات را از شگردهای امروز دشمنان 
برشمردگفت : مردم باید در مواجهه با شایعات هوشیار باشند. این 
اقدامات در ادامه پروژه ناامیدسازی مردم و از مهمترین ابزارهای 
دشمن است.آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی 
قضایی با اشاره به تلاش های اخیر آمریکا در منطقه برای مقابله با 

جمهوری اسلامی تصریح کرد: این تلاش ها در طول 40 سال ...

رئیس جمهور در جمع پرشور مردم در ورزشگاه تختی گنبد کاووس:

هیچ هراسی 
از دشمن نداریم 

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی :

مردم در مواجهه 
با شایعات هوشیار باشند
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سقوط هواپیمای باربری در حوالی کر ج
1۶ نفر جان باختند

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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آیت الله جوادی آملی در دیدار استاندارقم:

 بخش دولتی باید کوچک شود 
آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: دولت باید با کوچک سازی 

خود، کارها را به دست مردم واگذار و به وظیفه نظارتی خود عمل کند. 
وی روز دوشنبه در دیدار بهرام سرمست استاندار قم با تاکید بر پیشرفت های 
کشور در طول سال های اخیر افزود: کارهای بسیار خوبی در این ممکلت انجام شده 
که بی سابقه است اما همه ما دلمان می خواد ایران اسلامی با داشتن این همه امکانات 

و جوانان باهوش، بیش از گذشته پیشرفت کند.
آیت الله جوادی آملی همچنین با اشاره به وجود برخی طرح های ناتمام عمرانی در 
قم گفت: باید به اندازه بودجه ای که در اختیار استان است، طرح عمرانی آغاز شود تا 

هیچ طرحی به دلیل اتمام بودجه، نیمه کاره رها نشود.
وی در ادامه با تاکید بر لزوم حراست از بیت المال ادامه داد: هرگز در حفظ بیت 
المال نباید از خود رفع مسئولیت کنیم و اگر نسبت به صیانت از بیت المال احساس 

مسئولیت کنیم، خداوند نیز آبروی ما را حفظ می کند.
زیر  کارکنان  باید  مسئولان  گفت:  مسئولان  به  تقلید خطاب  مرجع  این 
مجموعه خود را با عقل، ادب و پاکدستی مدیریت کنند تا آنها نیز به تبع ما 

اینگونه باشند.
آیت الله جوادی آملی با تاکید بر تقویت مدیریت کارآمد در کشور، گفت: مشکل 
کنونی کشور بی عرضگی و بی مدیریتی از یک سو و اختلاس، نجومی و احتکار از 

سوی دیگر است.
وی اظهار داشت: ما همواره به خصوص در شرایط کنونی به یک مدیریت کارآمد 
نیازمندیم؛ داشتن رهبر خوب اگر با همراهی و تدبیر کارگزاران همراه نباشد شکست 

قطعی است.
وی با بیان اینکه برخی توان مسئولیت های اجرایی را ندارند گفت: اگر با داشتن 
سرمایه هایی همچون قرآن و عترت نتوانیم کشور را آباد کنیم حقیقتا مسئول هستیم.

آیت الله جوادی آملی اظهار داشت: ما تنها باید به یک جا تکیه داشته باشیم و آن 
»دین« است، الان در میدان مین منطقه به برکت قرآن و عترت در امنیت هستیم، 
پس معلوم می شود حساب و کتابی در کار است اما اگر ضعف مدیریت، ضعف عقل، 
ضعف دین و ضعف ادب و اخلاق را از خود دور نکنیم خدای نکرده خداوند نظر خود 

را از ما بر می گرداند.

آیت الله نوری همدانی دردیداراستاندارقم خواستارشد

تعیین تکلیف طرح های نیمه تمام قم 
آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید نیز در دیدار استاندار قم نسبت به 
تلاش دشمن برای خدشه وارد کردن به هویت فرهنگی و دینی قم هشدار داد و گفت: 

این هویت بسیار مهم است و مسئولان باید از آن صیانت کنند. 
وی با تاکید بر توجه ویژه مسئولان به مسائل فرهنگی در قم خاطرنشان کرد: قم 
حرم اهل بیت)ع( و خاستگاه انقلاب است، از این رو دشمن تلاش می کند که هویت 
دینی و فرهنگی قم را تغییر دهد که باید با برنامه ریزی مناسب در برابر این خواسته 
شوم دشمن اقدام کرد.وی اضافه کرد: یکی از مسائلی که دشمن بر آن تمرکز دارد 

ترویج بد حجابی و بی حجابی در قم است تا هویت دینی قم را دچار خدشه کند.
این مرجع تقلید افزود: این استان با تولیدات علمی و تربیت علمای بسیار، در کل 

دنیا تحول ایجاد کرده است.
آیت الله نوری همدانی با بیان روایاتی پیرامون جایگاه شهر مقدس قم گفت: قم 
حرم اهل بیت)ع( و دارای شرافت بسیاری است و امام صادق)ع( فرمودند قم به این 
دلیل قم نامیده شده که با امام زمان)ع( قیام کرده و حضرت را یاری می کند و در راه 

ایشان استقامت خواهد داشت.
وی با بیان این که بر اساس روایات در آخر الزمان بساط علم در قم پهن می شود 
و صدای اسلام از این شهر به کل جهان می رسد، اظهار داشت: خدمت در قم توفیق 
بزرگی است که باید قدردان آن بود و مسئولان استان باید خدا را شاکر باشند که 

توفیق خدمت در این شهر مهم را پیدا کرده اند.
آیت الله نوری همدانی، قم را نیازمند فعالیت ها و برنامه ریزی های عمرانی و 
فرهنگی دانست و ابراز داشت: ساختمان های فرسوده بسیاری در این شهر به ویژه 
اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( وجود دارد که باید برای آنها چاره اندیشی و 

بافت های فرسوده شهر نوسازی شود.
وی با تاکید بر پیگیری مسئولان برای تعیین تکلیف طرح های نیمه تمام قم، 
عنوان کرد: مسئولان باید برای عمران قم برنامه های لازم را پیگیری کنند، متاسفانه 
فرودگاه قم ناتمام مانده و مردمی که برای فرودگاه سرمایه گذاری کردند دچار ضرر 
شدند که باید ساماندهی شود، در موضوع مونوریل هم سرمایه گذاری عظیمی صورت 
گرفت اما کار رها شده است و مردم سوال می کنند که این طرح چرا به وجود آمد و 

چرا به نتیجه نرسید، مسئولان باید جوابگوی این سؤالات باشند.

جان باختگان شهید راه خدمت به مردم محسوب می شوند 
هواپیما حامل گوشت از قرقیزستان به کشور بود

فقط مهندس پرواز زنده مانده است
هواپیما چطور سقوط کرد؟

جعبه سیاه هواپیما پیدا شد

حامل  غیرمسافربری ۷۰۷  هواپیمای  فروند   یک 
گوشت که به هنگام فرود اضطراری در فرودگاه فتح البرز 
از باند خارج و پس از برخورد با دیوار انتهایی باند و شهرک 
مسکونی مجاور دچار حریق شددراین حادثه  ۱۵ مرد و 

یک زن جان باختند.
یک فروند هواپیمای باری صبح دیروز درساعت ۸:۳۰ 
در حوالی کرج در شهرک مسکونی زیبادشت سقوط کرد. 
این هواپیمای غیرمسافربری ۷۰۷ حامل گوشت بود که 
به هنگام فرود اضطراری در فرودگاه فتح البرز از باند خارج 
و پس از برخورد با دیوار انتهایی باند و شهرک مسکونی 
مجاور دچار حریق شد و ۱۶ سرنشین آن فوت کردند 
و تنها مهندس پرواز زنده ماند. البته پیش از این اعلام 
شد که تعداد سرنشینان هواپیما ۱۶ نفر است که ۱۵ 
نفر آنها فوت شده و مهندس پرواز زنده است. بنابراین 
مشخص نیست آن یک نفری که زنده مانده هم فوت کرده 
یا تعداد سرنشینان به اشتباه اعلام شده بوده است. در 
همان ساعات ابتدایی وقوع حادثه، رئیس اورژانس کشور 
گفت: »پیکر هفت تن از سرنشینان از محل حادثه خارج 
شده است. مهندس پرواز زنده است و به مرکز درمانی 
اعزام شده است.« رییس اورژانس کشور در عین حال 
براساس گفته مهندس پرواز، تعداد سرنشینان هواپیما را 
۱۶ تن اعلام کرد. او ادامه داد: »طبق بررسی های انجام 
شده منزلی که هواپیما با آن برخورد کرده خالی از سکنه 
بوده است.«مهرداد علی بخشی، مدیر ستاد مدیریت 
بحران سازمان پزشکی قانونی کشور گفت: همه ۱۵ جسد 
یافته شده از هواپیمایی به پزشکی قانونی استان البرز 

منتقل شدند.
* هواپیما چطور سقوط کرد؟

»صبح  کرد:  اعلام  ارتش  عمومی  روابط  ادامه  در 

دیروز یک فروند هواپیمای باربری ۷۰۷ حامل گوشت 
برای کمک در طرح مردمیاری، از مبدا بیشکک کشور 
قرقیزستان، اقدام به فرود اضطراری در فرودگاه فتح البرز 
کرده که در هنگام فرود از باند خارج و پس از برخورد با 
دیوار انتهایی باند دچار آتش سوزی شد. جزئیات علت 
حادثه و وضعیت شهادت یا مجروحیت کارکنان تیم 
پروازی و خدمه آن با اعزام تیم های تخصصی در دست 
بررسی است.« ناصر چرخساز گفت: »به محض اطلاع از 
سقوط این هواپیمای باری در پادگان نظامی فتح، هشت 
نیروی عملیاتی به محل اعزام شدند. با رسیدن نیروها به 
محل حادثه، عملیات جستجو برای مصدومان و فوتی های 
احتمالی آغاز شد. به دلیل برخورد این هواپیما با منازل 
مسکونی، نیروهای عملیاتی در کنار نیروهای آتش نشانی 

مشغول اطفاء حریق شدند..
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشور نیز اعلام کرد: 
»هواپیمای قرقیزستانی به هنگام فرود از باند خارج شد 
و دچار آتش سوزی می شود و به محض دریافت خبر 

تیم های بررسی سانحه به محل اعزام شدند.«
* سخنگوی ارتش : جان باختگان شهید راه 

خدمت به مردم محسوب می شوند 
سازمان هوابیمایی کشوری طبق مقررات تنها در 
مورد هواپیماهای غیرنظامی می تواند ورود کند و این 
هواپیمای سانحه دیده متعلق به ارتش بوده و خود ارتش 
مسئول بررسی سانحه و اطلاع رسانی در این خصوص 
است. سخنگوی فرودگاه ماناس بیشکک قرقیزستان اعلام 
کرد که این هواپیما متعلق به کشور ما نیست. سخنگوی 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز کرده بود که این هواپیما 
قرقیزستانی است در صورتی که هواپیما متعلق به ارتش 

جمهوری اسلامی است. 

امیر سرتیپ دوم »شاهین تقی خانی« سخنگوی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران درخصوص چگونگی وقوع 
حادثه هواپیمای ۷۰۷ افزود: در این ماموریت برای صرفه 
جویی در استفاده از تجهیزات و استفاده مطلوب از زمان 
طولانی ماموریت همزمان اقدام آموزشی نیز صورت می 
پذیرد.وی ادامه داد: در این ماموریت نیز در فاصله رفت و 
برگشت، ماموریت آموزشی برای خلبانان و مجموعه تیم 
پروازی انجام شد.سخنگوی ارتش تصریح کرد: در نتیجه 
این ماموریت علاوه بر ماموریت مردم یاری، ماموریت 
آموزشی نیز بوده و همچنین هواپیما به هیچ عنوان در 
اجاره نبوده است.امیر تقی خانی در بخش دیگری از این 
گفت و گو اعلام کرد: تیم های متخصص نیروی هوایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در منطقه حاضر شده و کار 
بررسی ها به منظور مشخص شدن علت سقوط را آغاز 
کرده اند.وی با بیان این که بررسی ها زمان بر خواهد بود، 
افزود: به منظور پیشگیری از تشویش اذهان عمومی، نمی 
توان روی گمانه ها و حرف های پراکنده صحبت کنیم از 
این رو برای مشخص شدن علت وقوع حادثه باید تا پایان 

بررسی منتظر بود.
وی یادآور شد: از تعداد ۱۵ نفر جان باخته، ۱۳ نفر 
آنها از مجموعه ارتش و دو نفر از شرکت های مرتبط با 
پشتیبانی دام وزارت جهاد کشاورزی هستند. همچنین 

یک نفر از کارکنان پروازی مصدوم شده است.
سخنگوی ارتش با بیان این که جان باختگان شهید راه 
خدمت به مردم محسوب می شوند، گفت: ارتش بارها در 
خدمات مردم یاری داخل و خارج از کشور حضور داشته 
است و این ماموریت ها کماکان نیز ادامه دارد. همچنین 
عزیزاله شهبازی استاندار البرز از پیدا شدن جعبه سیاه 

هواپیمای حادثه دیده در زیبادشت البرز خبر داد.

1۶ نفر جان باختند

سقوط هواپیمای باربری در حوالی کرج
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بهترین پاسخ 
به رویکرد خصمانه لهستان

در روزهای اخیر جمهوری لهستان به دلیل پذیرش 
میزبانی یک نشست بین المللی ضد ایرانی با مشارکت 
آمریکا، به مرکز توجه بسیاری از مقامات و رسانه های ایرانی 

تبدیل شده است. دلیل این نارضایتی و خشم عمومی شاید به سابقه طولانی روابط دو 
کشور بر می گردد که در قرن پانزدهم میلادی ریشه دارد. اسناد تاریخی گواهی می دهند 
که از زمان حکومت آق قویونلوها در ایران، مناسبات تجاری و سیاسی بین دو کشور برقرار 
بوده است. در قرن هجدهم و به هنگام تجزیه لهستان، ایران یکی از 2 کشور جهان بود 
که اشغال و تجزیه لهستان را هرگز به رسمیت نشناخت. ایران و پس از جنگ جهانی 
اول و بلافاصله پس از تشکیل مجدد لهستان مستقل، از جمله نخستین کشورهایی بود 
که لهستان را به رسمیت شناخت و با تاسیس سفارت در ورشو، اقدام به برقراری روابط 
دیپلماتیک با آن کرد. در دوران جنگ جهانی دوم و اشغال لهستان، حدود 120 هزار 
نفر از اتباع لهستانی که از اردوگاه های سیبری آزاد شده بودند به ایران مهاجرت کردند 
و پس از پایان جنگ برخی از آنها در ایران باقی ماندند. پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
ایران نیز دولت وقت لهستان از جمله کشورهایی بود که از ابتدا نظام جدید در کشورمان 
را به رسمیت شناخت و در این دوران همکاری ها و رایزنی های دو کشور در زمینه های 
سیاسی، اقتصادی و فرهنگی ادامه داشته است. بعد از انعقاد برجام نیز دو کشور مناسبات 
تجاری و سیاسی خود را تقویت کردند و سفرهای متقابلی از سوی مقامات ایران و 
لهستان انجام شد، اما با خروج آمریکا از برجام به ناگاه ورق برگشت و سرگردانی مقامات 
لهستانی در قبال برجام به تدریج به خصومت و دشمنی با ایران و همراهی با کشور 
متخلف )آمریکا( تغییر ماهیت داد. دلایل مختلفی در این قضیه دخیل هستند، از یکسو 
حقارتی که لهستان در سالهای اخیر از طرف سه کشور قدرتمند اروپایی یعنی فرانسه، 
آلمان و انگلیس تحمل کرده سبب شده است تا بخواهد در برخی بزنگاه ها از سیاست 
های این کشورها فاصله گرفته و استقلال خود را به نمایش بگذارد. اختلافات کشورهای 
مرکزی اتحادیه اروپا با لهستان به ویژه از زمان به قدرت رسیدن حزب راست گرای »قانون 
و عدالت« در این کشور از سال 2015 تشدید شده است و در بسیاری مواقع لهستان 
سازی مخالف با دیگر کشورهای اروپایی کوک می کند.از سوی دیگر این کشور تلاش 
دارد ضمن حفظ همگرایی با اتحادیه اروپا، از فرصت پیش آمده در قضیه برجام برای 
نزدیک تر شدن به آمریکا استفاده کند. در واقع لهستان با نزدیک شدن به آمریکا تلاش 
می کند که از روابط با این کشور به عنوان یک تضمین  امنیتی در برابر روسیه استفاده 
کند؛ در لهستان به دلیل پیشینه تاریخی، نوعی احساس ترس و عدم اطمینان نسبت به 
روسیه وجود دارد و این ترس پس از آنکه روسیه شبه جزیره کریمه را در سال 201٤ 
به خاک خود ضمیمه و از جدایی طلب ها در شرق این کشور حمایت کرد، بیشتر شد. 
دونالد ترامپ، رییس جمهوری آمریکا نیز که خود نوعی تنهایی استراتژیک بی سابقه را 
در بین متحدان سابق اروپایی تجربه می کند، دنبال چنین فرصتهایی است تا با استفاده 
از نگرانی برخی کشورها آنها را به سمت خود جذب کرده و جبهه خلوت خود را تقویت 
کند. بنابراین به نظر می رسد اختلافات درون اتحادیه اروپا و نیازهای متقابل آمریکا و 
لهستان در مقطع فعلی این دو کشور را به هم نزدیک کرده و متأسفانه جمهوری اسلامی 
ایران وجه المصالحه این اتحاد نامیمون شده است. البته باید گفت که واکنش مقامات 
دستگاه دیپلماسی ایران به تصمیم لهستان برای میزبانی نشست ضد ایرانی رویکردی 
قابل قبول و بر اساس مقتضیات دیپلماسی نوین بود. از یکسو احضار کاردار لهستان در 
ایران و تذکر به وی برای حق ایران نسبت به اقدامات متقابل اقدامی رایج و پذیرفته شده 
در عرصه مناسبات دیپلماتیک است. از سوی دیگر، اقدام هوشمندانه دستگاه دیپلماسی 
کشور برای بهره گیری از دیپلماسی عمومی و تلاش برای تحت تأثیر قرار دادن افکار 
عمومی جهانی با استفاده از فضای مجازی قابل تحسین است. اقدام وزیر امور خارجه 
و برخی دیگر از مقامات کشورمان در انتشار رشته توییتهایی که مقامات لهستانی را به 
نادیده گرفتن حس انسان دوستی ایرانی ها و خاطرات آوارگان جنگ جهانی، متهم می 
کرد، یکی از کارآمدترین روش هایی بود که امروزه در عصر جهانی شدن ارتباطات می 
تواند بر افکارعمومی جهان اثرگذار بوده و اعتبار و وجهه مقامات لهستانی را خدشه دار 
کند. در مجموع با توجه به جایگاه سیاسی نسبتا ضعیف لهستان در اتحادیه اروپا و اعتبار 
ناچیز ترامپ، رییس جمهور آمریکا برای شکل دادن به یک ائتلاف مهم و فراگیر، به نظر 
می رسد این نشست ضد ایرانی که قرار است در بهمن ماه برگزار شود، برد و تأثیر چندانی 
نداشته باشد. با این وجود باید منتظر ماند و دید از بین هفتاد کشوری که برای حضور در 
این نشست دعوت شده اند، چه تعداد شرکت خواهند کرد و آیا کشورهای شرکت کننده 
همچون بسیاری نشست های نمایشی دیگر، به صدور یک بیانیه سیاسی غیرالزام آور 

بسنده می کنند یا به دنبال تصمیمات و اقدامات عملی و جدی تری هستند.

مولفه های افزایش
 قیمت نفت در بودجه 

»تعیین سقف فروشی یک میلیون و 100 تا 1 میلیون 
و 500 هزار بشکه نفت در بودجه ۹۸ هرچند از ویژگی های 
انبساطی بودجه است، اما این برآوردها حاکی از آن است 

قیمت در نظر گرفته شده 5٤ دلار برای هر بشکه نفت نتواند به واقعیت نزدیک شود. 
اما تغییرات صورت گرفته در منطقه در حوزه سیاسی ممکن است آینده نفتی بودجه را 
دستخوش تغییرات مثبتی کند.تحریم های  نفتی علیه ایران هرچند با محوریت آمریکا 
دنبال می شود، اما کشورهای عربی جنوب خلیج فارس نیز نقش های خود را در این 
حوزه ایفا می کنند. چنانکه پادشاه عربستان تصمیماتی برای تغییر وزارت خارجه خود 
گرفته است، تصمیماتی که نشان میدهد وزیر خارجه بعدی رویکردی اقتصادی درمنطقه 
خواهد داشت. از سوی دیگر شیوخ عرب نشین جنوب خلیج فارس نیز اقدام به بازگشایی 
سفارتخانه های خود در دمشق کردند، که نشان میدهد رویکرد تنش زای خاورمیانه در 
حال فروکش است. پیش از این اتحادیه اروپا اعلام کرده  بود، با راه اندازی یک کانال مالی 
برای مبادلات تجاری با ایران از جمله نفت با تحریم آمریکا همراه نمی شود. درصورت 
پایبندی اروپا به تعهدات خود در قبال خریداری نفت از ایران می توان امیدوار بود وضعیت 
بودجه تغییر کند. از سوی دیگر کاهش خرید نفت چین که از سال گذشته به علت 
سیر نزولی رشد اقتصادی این کشورصورت گرفت ممکن است، در سال آینده نیز ادامه 
پیدا کند، اما در کنار آن هند به عنوان یکی دیگر از مشتریان نفتی ایران با روند رو به 
رشداقتصادی نشان داده است، که می تواند یکی از مهمترین مشتریان نفت ایران باشد. 
بنابراین اگر راه های جدیدی برای افزایش صادرات پیدا شود، در آن صورت میزان بودجه 
با بودجه کنونی فاصله خواهد گرفت و منابع ارزی منبسط خواهد شد. مولفه دیگری که  
در بودجه ۹۸ در حوزه نفت قابل بررسی است، قیمت نفت برای سال آینده و همچنین 
تعیین قیمت بنزین است، هرچند دولت در لایحه ارائه شده سخنی از افزایش قیمت 
بنزین به عمل نیاورده است، اما امکان چکش کاری اعضای کمیسیون انرژی و تغییر 
قیمت بنزین وجود دارد چرا که طی 5 سال گذشته قیمت بنزین همواره ثابت بوده و 
دولت ناگزیر شده است برای هر لیتر بنزین رقمی معادل 5 هزارتومان یارانه پرداخت کند 
که با یک حساب سر انگشتی چیزی حدود 50 هزار میلیارد تومان یارانه بنزین به افرادی 
داده می شود که با داشتن دو یاسه خودرو در منزل شخصی خود می توانند از آن استفاده 
کنند، لذا چکش کاری قیمت بنزین و تغییر نرخ آن ممکن است در مجلس صورت گیرد.

افزایش نرخ دلار و سیر صعودی تورم که از ماه های پیش در کشور پدید آمده باعث 
شده تا دولت تلاش خود را برای تدوین بودجه ای که به بهبودمعیشت مردم  را در اولویت 
قرار داده است، بر همین اساس 20 درصد به حقوق و مزایای کارکنان و کارمندان اضافه 
خواهد شد. اما باید دید که این حجم از افزایش حقوق با توجه به شرایط اقتصادی سال 
آینده چقدرمی تواند به کمک اقتصاد خانوارها بیاید از دیگر ویژگی های مثبت بودجه ۹۸ را 
باید در تعیین قیمت های زراعی به پیش قیمت گندم دانست که باوجود آنکه قیمت کلزا 
و دانه های روغنی رشد چشمگیری نداشته اما قیمت گندم در سطح مناسبی قرار گرفته 

که می تواند از ویژگی های مثبت لایحه باشد.
* سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

طرح تحول سلامت متوقف نمی شود 
معاون پارلمانی رئیس جمهوری با بیان اینکه مساله سلامت و بهداشت مردم برای 
دولت اهمیت بسیار بالایی دارد، گفت: طرح تحول سلامت با تغییر وزیر بهداشت،درمان 

و آموزش پزشکی متوقف نخواهد شد. 
حسینعلی امیری عصر دوشنبه در حاشیه مراسم بهره برداری از ساختمان های 
مرکز فوریتهای پزشکی 115 و پایگاه بهداشتی - درمانی بندرگز در غرب استان گلستان 
اظهار داشت: تجهیزات و امکانات بهداشتی و درمانی به مقدار کافی در کشور وجود دارد 
و مشکلی بابت تامین سلامت مردم نداریم.امیری همچنین حضور نمایندگان رئیس 
جمهوری در شهرستان های استان گلستان را همچون موارد مشابه به منزله دیدار و گفت 
و گو با مردم و شنیدن مسایل و مشکلات آنها دانست و افزود: گزارش سفر به اطلاع رئیس 
جمهوری رسانده و در نشست نهایی استانی جمع بندی و برای رفع آن اقدام خواهد شد.

برای ساخت مرکز فوریتهای پزشکی 115 و پایگاه بهداشتی و درمانی شهر بندرگز 
در زمینی به مساخت یک هزار مترمربع و زیر بنای 250 مترمربع هشت میلیارد و 500 

میلیون ریال اعتبار هزینه شده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری در بدو ورود به بندرگز در غرب استان گلستان، بر مزار 

سه شهید گمنام حاضر و نسبت به مقام شامخ شهیدان ادای احترام کرد.

حسام الدین آشنا :

جنس مطالبات مردم براندازانه نیست
مشاور رییس جمهور گفت :هم ما و هم دیگران بررسی کرده اند که جنس اغلب 
مطالباتی که ما از آن ها صحبت می کنیم و این روزها با آن ها درگیر هستیم، جنس 
مطالبات براندازانه نیست، بلکه حتی امید اینکه حل مسئله در گرو این اعتراض ها هست 

در مردم خیلی زیاد است
حسام الدین آشنا در گفت وگویی اظهارداشت : تا وقتی که نظامْ جمهوریت خود را 
حفظ کند، امکان سقوط ندارد و تا وقتی که اسلامیت خود را حفظ کند، شایستگی بقا را 
دارد. چهلمین سالگرد انقلاب ایام خوبی است برای اینکه ارزیابی هایی در این زمینه انجام 
شود که ما چقدر توانستیم به حرکتی که منجر به انقلاب و جمهوری اسلامی شد، وفادار 
بمانیم. در این مدت می توان حرکت در مدار این مسیر را مجدداً ارزیابی و میزان انحراف 
از مسیر را شناسایی کرد تا تلاش برای تصحیح مسیر آغاز شود و تلاش مجدد برای ارتقا 
و تعالی شدت بگیرد.وی افزود :نمی گویم همه چیز خوب است، ولی می گویم که امروز 
مردم یاد گرفته اند که چگونه مطالبات شان را از حاکمیت بخواهند؛ فکر نمی کنم ما 10 
سال پیش می توانستیم تصور کنیم که کارگران نیشکر اعتصاب و تحصن می کنند. ما 
خیلی زود فراموش می کنیم که به غیر از دوره ای که الان در آن زندگی می کنیم، هیچ 
وقت تحصن و اعتصاب را به رسمیت نشناخته بودیم؛ الان است که این موضوع را به 
رسمیت می شناسید، ولو اینکه قوه ای فکر می کند با بازداشت می تواند مشکل را حل کند، 
قوه دیگری کارگران را آزاد می کند و برای اینکه همان کارگرانی که معترض به خودش 
هستند، دچار گرفتاری و دردسر نشوند، مذاکره می کند.وی ادامه داد :هم ما و هم دیگران 
بررسی کرده اند که جنس اغلب مطالباتی که ما از آن ها صحبت می کنیم و این روزها با 
آن ها درگیر هستیم، جنس مطالبات براندازانه نیست، بلکه حتی امید اینکه حل مسئله 
در گرو این اعتراض ها هست در مردم خیلی زیاد است. بحث غلط یا درست بودن نیست، 
ولی بالاخره سپرده گذاران، مالباختگان یا قربانیان و دیگر عنواینی که برای این افراد به 
کار برده می شود، بالاخره توانستند با تظاهرات، اجتماع و اعتراض برخی مطالباتشان را 
زنده کنند؛ کارگران و کشاورزان هم توانستند این کار را بکنند؛ این موضوع نشان می دهد 
که زبان مسالمت آمیزی که نه سکوت و نه خشونت، بلکه اعتراض است، می تواند تا حد 
زیادی کاربری داشته باشد.مشاور رییس جمهور  تاکید کرد :صریح می گویم تا وقتی که 
ما اپوزیسیونی داریم که ترامپ از او حمایت می کند، خیال مان راحت است که هیچ اتفاقی 
در کشور نمی افتد؛ این حرف بسیار مهمی است و نه شوخی و نه کنایه است. به هر حال 
تجربه ما از 2۸ مرداد سال ۳2 به بعد، تجربه ای ملی است که می گوید که مردم از هر 
حرکتی که پشتیبانی خارجی داشته باشد، حس نفرت دارند. همیشه هم اقلیت خیلی 
ضعیفی وجود داشتند و همچنان هم هستند که حتی زمان ریاست جمهوری بوش هم 
می گفتند ایران را بمباران کنید؛ این حرف ها و ادعاها برای ما جدید نیست و بدنه بزرگ 

جامعه بیدی نیست که با این بادها بلرزد.

فرمانده ناجا :

هیچ گونه مشکل امنیتی در مرز ها نداریم 
فرمانده ناجا با اشاره به برقراری امنیت پایدار در کشور گفت: هیچ گونه مشکل امنیتی 

در مرز ها نداریم.
سردار سرتیپ »حسین اشتری« فرمانده نیروی انتظامی در حاشیه آیین اختتامیه 
اولین پویش فرهنگی هنری »شاهدان حقیقت«، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: امروز 
کشور دارای امنیت با ثبات و پایداری است و خوشبختانه در هیچ نقطه ناامنی در کشور 
نداریم، نیرو های نظامی و انتظامی و دستگاه های قضایی و اطلاعاتی از آمادگی خوبی 
برخوردار هستند.وی ادامه داد: خوشبختانه امروز وضعیت خوبی در مرز ها حاکم است و 
مرزبانان ناجا در تمام مرز ها با کمک سپاه پاسداران و ارتش جمهوری اسلامی ایران حضور 
دارند.فرمانده ناجا تصریح کرد: حرکات گروه های تروریستی و اشرار در جوار مرز خنثی 
شده و با کار های اطلاعاتی صورت گرفته، بیشتر گروه های ضد انقلاب به دام نیرو های 
ناجا افتاده اند، تأکید کرد: ما باید آمادگی و تجهیزات لازم را داشته باشیم تا در برابر هرگونه 
تهدیدات ایستادگی کنیم.سردار اشتری درباره اقدامات ناجا در ایام اربعین نیز گفت: در 
زمینه برگزاری مراسم اربعین حضرت اباعبدالله الحسین )ع( هم همه دستگاه ها به خوبی 
پای کار آمدند؛ اما مسئولیت امنیت و مسئولیت ترافیک، روان سازی و تسهیل در تردد 
زائرین بر عهده نیروی انتظامی بود که امسال بحمدالله بهتر از سال های قبل کار انجام 
شد و هیچ مشکل امنیتی در ایام اربعین و تردد زائرین نداشتیم و تصادفات نیز کاهش 
۶0 درصدی داشت.وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در چهلمین سال پیروزی 
انقلاب اسلامی دشمن به دنبال آشوب در کشور است و برنامه ناجا برای جلوگیری از 
آن ها چیست، خاطرنشان کرد: دشمنان همیشه به دنبال این هستند که آشوب و ناامنی 
را به داخل کشور بکشند و از ٤0 سال پیش تاکنون این هدف را دنبال کردند.سردار 
اشتری ادامه داد: توطئه های دشمن با هوشیاری مردم و اقدامات امنیتی صورت گرفته، 

خنثی شده است.

سرلشگر فیروزآبادی:

حضور مستشاری ایران در سوریه ادامه می یابد
مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا گفت: تا زمانی که تروریست ها در سوریه حضور 
داشته باشند و این کشور از تهران کمک بخواهد، حضور مستشاری ایران در سوریه ادامه 

می یابد
سردار سرلشگر بسیجی 'حسن فیروزآبادی' در گفت وگو با خبرنگار دفاعی ایرنا، 
اظهارداشت: سوریه برای مقابله با تروریست های تکفیری از ایران خواسته است که 
مستشاران نظامی خود را به این کشور اعزام کند.وی تاکید کرد: تا زمانی که تروریست 
های تکفیری فعالیت خود را در سوریه ادامه یا گسترش دهند و دولت دمشق درخواست 
کند ما کماکان از این کشور حمایت می کنیم.مشاور فرمانده معظم کل قوا همچنین در 
پاسخ به سوالی درمورد تبلیغات دشمنان برای ایجاد ایران هراسی، گفت: آمریکایی ها از 
راه هایی استفاده می کنند تا جمهوری اسلامی ایران را با مشکل روبه رو کنند.سرلشگر 
فیروزآبادی به تلاش های آمریکا برای برگزاری نشست ضد ایرانی در کشور لهستان 
اشاره کرد و اظهارداشت: این اقدام آمریکایی ها باعث تاسف است و نشان از بدسلیقگی 
مقامات این کشور دارد.وی توضیح داد: آمریکایی ها کشوری را انتخاب کردند که ایران در 
زمان جنگ جهانی مردم این کشور را نجات داد؛ مردم لهستان در جنگ جهانی دوم به 
ایران آمدند و ایرانیان از آنان میزبانی کردند تا پس از پایان جنگ به کشورشان باز گردند.

مشاور فرمانده معظم کل قوا افزود: به احتمال زیاد کشورهایی که قدرت و شان دارند، 
حاضر نشده اند زیر بار پیشنهاد آمریکا بروند، از این رو آنان از لهستان سوء استفاده کردند.

محمدرضا خباز:

آیت الله هاشمی به منصب ها اعتبار داد
عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی گفت: »هاشمی رفسنجانی به منصب ها اعتبار 
داد، نه منصب به هاشمی«، وی هر جایگاه و مسئولیتی که به عهده می گرفت موجب 
اعتبار بخشیدن به آن جایگاه می شد.»محمد رضا خباز« درباره مرحوم آیت الله هاشمی 
رفسنجانی در ادوار مختلف انقلاب اسلامی تاکید کرد: هاشمی نیازمند منصب نبود بلکه 
منصب نیازمند هاشمی بود. هاشمی رفسنجانی در یک جناح سیاسی نمی گنجید و 
فراجناحی می اندیشید، اکنون هم شاهدیم دولت مورد حمایت او به ریاست جمهوری 
دکتر روحانی آنگونه می اندیشد و از همه جناح ها در دولت استفاده کرده است. مرحوم 
هاشمی رفسنجانی حتی پس از مرگش عاقبت به خیر شد و مورد توجه و استقبال مردم 
قرار گرفت.خباز تاکید کرد: هاشمی عزیز زندگی کرد و عزیز هم از دنیا رفت. امروز باید 
اذعان کنیم که هاشمی در مدیریت کشور حضور دارد.خباز تصریح کرد :اگر امروز از نظر 
موشکی به جایگاهی رسیدیم و در دنیا حرفی برای گفتن داریم، نتیجه تلاش مرحوم 
هاشمی رفسنجانی و بزرگانی چون دکتر روحانی رییس جمهوری است. قدرت بازدارنده 
موشک های ما محصول تلاش و ایثار افرادی چون هاشمی و روحانی است. حضور 
ارزشمند آیت الله هاشمی رفسنجانی در مدیریت دفاع مقدس و به دنبال آن مدیریت 

تقویت بنیه دفاعی کشور ماندگار و تاریخی است.

دادستان کل کشور :

اسماعیل بخشی شکنجه  نشده است
دادستان کل کشور با اشاره به گزارش هیات بررسی اظهارات اسماعیل بخشی مبنی 
بر شکنجه در دوران بازداشتش گفت: فردی که مدعی شده که مورد شکنجه قرار گرفته 

با اهداف سیاسی و با انگیزه های خاص خودش دنبال این قضیه بوده است.
حجت الاسلام منتظری در این باره اظهار کرد: پس از نشر خبر شکنجه یکی از 
کارگران شرکت نیشکر که در فضای مجازی و رسانه ها مطرح شده بود و دستور ریاست 

قوه قضاییه برای اعزام هیات تحقیق، ما هفته گذشته بلافاصله هیئت را اعزام کردیم.
وی گفت: این هیئت در دو روز کامل با مجموعه کسانی که در این خصوص اطلاعات 
کاملی داشتند یا صاحب نظر بودند و اطلاعاتی در اختیار داشتند، بررسی کامل و جامع 
انجام شد و گزارش هیات را به صورت مکتوب و به صورت جامع برای ما آوردند.دادستان 
کل کشور افزود: الحمدلله گزارش متین، جامع و خوبی است و آنچه که من به اطلاع 
مردم می رسانم این است که این خبر از اساس دروغ بوده و هیچ گونه ضرب و جرح و 
شکنجه ای در کار نبوده است و این فردی که مدعی شده که مورد شکنجه قرار گرفته با 
اهداف سیاسی و با انگیزه های خاص خودش دنبال این قضیه بوده است.وی گفت: البته 
به لحاظ اینکه مرتکب یک سری جرایم و تخلفاتی شده بود توسط ماموران دستگیر و 
برای انجام تحقیقات به مراکز مربوطه برده می شود اما اینکه شکنجه شده یا ضرب و جرح 

خاصی رخ داده باشد چنین چیزی صورت نگرفته است.

جمهوری در جمع مردم گلستان با 
بیان اینکه آماده روابط دوستانه با یکی دو 
کشور منطقه هستیم، گفت :ما از توطئه 
نداریم و مشکلات  های دشمن هراس 
را پشت سر خواهیم گذاشت، آمریکا و 
اذنابشان قادر نیستند ملت بزرگ و رهبری 

شجاع را به زانو درآورند.
روز  روحانی  حسن  الاسلام  حجت 
دوشنبه در جمع مردم گنبدکاووس در 
ورزشگاه تختی این شهر گفت: برخی ها 
می خواهند غذا، دارو و تجهیزات مردم 
را دچار محدودیت کنند.وی اظهار کرد: 
امنیت امروز، هوشیاری مردم و پیشرفت 

علمی کشور افتخار ماست.
* بزودی دو ماهواره به فضا پرتاب 

می کنیم
رئیس دولت تدبیر و امید افزود: در 
روزهای پیش رو دو ماهواره به فضا پرتاب 
می کنیم، »ماهواره پیام« با ماهواره بر 
ساخت دانشمندان و دانشگاه امیرکبیر، 
بزودی در ۶00 کیلومتری مدار قرار می 
گیرد.او ادامه داد: ماهواره پیام، نخستین 
ماهواره عملیاتی ایران با ماموریت ارسال 
روزانه اطلاعات سرزمینی است و در علم 

ژنتیک، مقام نخست منطقه هستیم. 
* دولت با تمام توان خادم مردم 

است 
روحانی با بیان اینکه منطقه آزاد اینچه 
خواهد  استان  برای  بزرگ  تحول  برون 
بود از آغاز عملیات برقی شدن راه آهن 
اینچه برون به گرمسار، در آینده نزدیک 
خبر داد و گفت: حمل بار از این مسیر از 
دو به 12 میلیون تن قابل افزایش است.

روحانی همچنین به تحریم های آمریکا 
در بانک، نفت، کشتیرانی و... اشاره کرد و 
افزود: سخت است اما در مقابل شان موفق 
خواهیم شد و برای این کار باید در روز 
سختی همه کنار هم باشیم.رییس دولت 
تدبیر و امید یادآور شد که دولت با تمام 
توان خادم مردم است و امروز روز امتحان 
همه است و باید با استقامت، پیوندها را 
مستحکم تر کنیم. روحانی به مردم گنبد 
این اطمینان را داد که محرومیت های 
بهداشتی و درمانی شهر و دیارشان رفع 
می شود.او از ساخت 5 بیمارستان جدید 
در گلستان خبر داد و گفت: تا پایان دولت 
دوازدهم یک هزار تخت بیمارستانی در 

استان افزوده می شود.
* تاکید بر نقش آفرینی مردم در 

تصمیم سازی کشور
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه نقش 
کشور  سازی  تصمیم  در  مردم  آفرینی 
برای ما مهم است، گفت: بعد از انقلاب 

در تمام انتخابات ها،تصمیم گیرنده اصلی 
مردم هستند و آنها انتخاب می کنند که 
چه کسانی بر کرسی مسوولیت بنشیند.

وی اظهار داشت: شما مردم بزرگ دیار 
گلستان بودید که در سال ۹2 و ۹۶ با 
رای بلندتان بار مسوولیت را بر دوش ما 
گذاشتید.روحانی گفت: ورق زدن تاریخ 
بعضی  در  دهد  می  نشان  استان  این 
بنده  این  به  مردم  درصد   ۹5 شهرها 
برابر عظمت  کوچک رای دادند که در 
تواضع  سر  مردم  مسوولیت  احساس  و 
فرودی می آورم.رییس جمهوری تصریح 
کرد: هر کاری برای این مردم بکنیم، تنها 
ذره کوچکی از وظایفی که بر دوش داریم 

را ادا خواهد کرد.
سال  بودجه  در  دولت  تمرکز   *

آینده بر رفع محرومیت ها است 
روحانی به بودجه سال آینده کشور 
برای  دولت  تمرکز  گفت:  و  کرد  اشاره 
کمک به مردم در برخی تبصره ها مانند 

تبصره 1٤ ، 1۸ 1۹ و 21، نشان دهنده 
عزم جدی دولت برای رفع محرومیت ها 
بوده و اولین قدم در تبصره 1٤ برای ادامه 

کمک به اقشار محروم جامعه است.
رئیس قوه مجریه تصریح کرد: برای 
رفع فقر مطلق نیز هفت هزار میلیارد 
تومان اعتبار پیش بینی شده و بخشی از 
اعتبارات تبصره 1۸ صرف تحول اشتغال 
به عنوان یکی از مهمترین دغدغه های 
جوانان خواهد شد.رییس جمهوری اظهار 
داشت: می دانیم که در این مقطع حساس، 
جوان های ما باید در مسیر اشتغال قرار 
بگیرند و خوشبختانه آمار امسال گلستان 
در این بخش مطلوب است و یک درصد 
از آمار بیکاری این استان کاهش یافت.

وی ادامه داد: برای ایجاد اشتغال در استان 
قدم های بزرگی برداشته ایم اما تا نقطه 
مطلوب فاصله داریم.وی بیان کرد: اگر چه 
شغل های زیادی در کشور ایجاد می شود 
اما هر ساله بر تعداد متقاضیان شغل نیز 
افزوده می شود. وی با بیان اینکه تحرک 
در بخش مسکن می تواند موجب ایجاد 
فرصت های شغلی و کاهش بیکاری شود، 
ادامه داد: در تبصره 1۸ بودجه سال آینده 
همچنین شاهد تحرک وسیع در ساخت 
و ساز مسکن خواهیم بود و با تاکید دولت 
100 هزار واحد مسکونی توسط وزارت 
مسکن و توسعه گران مسکن ساخته می 
شود.روحانی بیان کرد: در یک سال قبل 
هزار و 500 میلیارد تومان وام بانکی برای 
استان در زمینه ایجاد شغل پرداخت شد 
که عامل خوبی برای تحرک اقتصادی 

است.

رئیس مجمع امید با انتقاد از طولانی 
شدن تصویب لایحه مدیریت یکپارچه 
شهری، به برخی موازی کارها در حوزه اداره 
شهر اشاره کرد و اینگونه موازی کاری ها را 
مانع خدمت رسانی مطلوب به مردم دانست 
و گفت: شهردار باید حاکم شهر باشد نه 
صرفا متولی دستگاه خدمات رسان و باید 

مسئولیت اداره شهر را به عهده بگیرند.
با اعضای  محمدرضا عارف در دیدار 
دبیرخانه مجمع کلانشهرهای ایران با اشاره 
به جایگاه مردم در قانون اساسی برای اداره 
شهر بر ضرورت تقویت جایگاه شوراها به 
تاکید کرد و  پارلمان های محلی  عنوان 
گفت: یکی از دستاوردهای ارزشمند دولت 
اصلاحات اجرای قانون شورها و تشکیل این 
نهاد مردمی بود؛ البته در برنامه سوم توسعه 
قرار بود اختیارات شوراها را افزایش دهیم 
که عملا در این خصوص تاکنون اقدام 

موثری انجام نشده است.
وی سیاست های کلی اصل ٤٤ قانون 
اساسی را یکی از مترقی ترین و جامع ترین 
کشور  راهبردی  و  کلان  سیاست های 
دانست و خاطرنشان کرد: در سیاست های 
کلی اصل ٤٤ قانون اساسی بر ضرورت 

تقویت بخش خصوصی در کشور و کم 
کردن تصدی گری دولت تاکید شده است. 
مطمئنا با الهام از این سیاست ها و اجرایی 
کردن آنها  شوراها می توانند در جایگاه 

پارلمان های محلی و شهری قرار گیرند.
رئیس مجمع امید تهران تاکید کرد: 
نگاهی که به شوراها وجود دارد این است 
که باید در جایگاه پارلمان های محلی ایفای 
نفش کنند. شهردار باید حاکم شهر باشد نه 
صرفا متولی دستگاه خدمات رسان و باید 

مسئولیت اداره شهر را به عهده بگیرند.
وی با اشاره به لایحه مدیریت یکپارچه 
شهری از طولانی شدن تصویب این لایحه 
انتقاد کرد و با بیان اینکه دولت ها تمایلی 
به واگذار کردن مسئولیتهای خود ندارند، 
باید  روحانی  آقای  دولت  کرد:  تصریح 
ایثارگرایانه زمینه تصویب این لایحه را 
در دولت فراهم کند در این صورت باید 
به صورت طرح در مجلس مطرح شود و 
طبیعتا با مشکل بار مالی و اصل 75 قانون 
اساسی برخورد خواهیم کرد  که باید برای 

آن چاره اندیشی شود.
عارف بر لزوم  بازنگری در قانون شوراها 
تاکید کرد و گفت که ترکیب و ساختار 

شوراهای اسلامی کلان شهرها جوابگوی 
مطالبات مردم نیست و باید با اولویت اصلاح 
قانون  به منظور ارتقاء جایگاه شوراها  در 

دستور کار  دولت و مجلس قرار بگیرد.
وی با اشاره به برخی موازی کارها در 
حوزه اداره شهر، اینگونه موازی کاری ها 
را مانع  خدمت رسانی مطلوب به مردم 
دانست و گفت: باید مساله و مشکل شهر 
کلان شهری به مانند تهران احصا شود و 
مشخص شود که برای رفع چالش های 
تهران به چه میزان بودجه نیاز است آن 
زمان می توان نسبت به چگونگی تامین 
بودجه کلان شهرها در  دولت و مجلس 

تصمیم گیری کرد.

رئیس فراکسیون امید مجلس شورای 
اسلامی احساس آرامش در شهرها را حق 
طبیعی مردم دانست و تاکید کرد: حق 
حداقل های  که  است  بزرگوارمان  مردم 
زندگی شرافتمندانه برای آنان فراهم شود 
و در این خصوص وظیفه مدیریت شهری 
بسیار سنگین است. نباید با مانع تراشی های 
فراقانونی و بعضا سلیقه ای زندگی را به کام 

مردم تلخ کنیم.
انتظار  در  مردم  اینکه  بیان  با  عارف 
اتفاق مهمی در مدیریت شهری هستند 
بر لزوم جبران عقب ماندگی های ناشی از 
تغییرات زودهنگام مدیریتی تاکید کرد و با 
اشاره به مساله درآمد در شهرداری ها گفت: 
همانگونه که اتکای درآمدهای کشور به 
فروش نفت خطایی راهبردی است متکی 
شدن شهرداری ها به حوزه شهرسازی 
برای ایجاد درآمد هم خطایی بزرگ است و 
ان شاءالله با تصویب نهایی لایحه درآمدهای 
پایدار شهرداری اداره شهر با استفاده از 
درآمدهای پایدار بهتر و اصولی تر از گذشته 
انجام شود و شهرداری ها به منابع پایدار 
هزینه های  و  توسعه ای  برنامه های  برای 

جاری خود برسند.

رئیس جمهور در جمع پرشور مردم در ورزشگاه تختی گنبد کاووس:

هیچ هراسی از دشمن نداریم 

محمدرضا عارف:

 نباید با مانع تراشی  زندگی را به کام مردم تلخ کرد

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

سلامت  از  مراقبت  جمهوری  رییس  اول  معاون 
را ضروری  روانی مردم در شرایط تحریم  و  بهداشتی 
دانست و گفت: نخبگان و دانشمندان کشور باید برای 

عبور از این شرایط به دولت کمک کنند.
»اسحاق جهانگیری« صبح امروز - دوشنبه - در بیست 
و چهارمین جشنواره تحقیقاتی علوم پزشکی رازی اظهار 
داشت: دانشمندان، محققان و دانشمندان، دولت را یاری 
کنند تا عزتمندانه تحریم ها را مدیریت و از آن عبور کنیم.

وی تاکید کرد: باید از سلامت بهداشتی و روانی مردم 
در شرایط تحریم مراقبت کنیم تا جامعه آسیب نبیند 
به همین جهت دولت اعتبار و بودجه مناسبی تصویب 
کرده است اما نیازمند حمایت و همه نخبگان و مشارکت 
اول رییس جمهوری  بخش خصوصی هستیم.معاون 
تصریح کرد: جامعه پزشکان از معتبرترین گروه ها نزد 
مردم هستند و می توانند به پشتوانه دانش و تخصص 
و ابزارها و دستاوردهای خود و همین اعتبار به عنوان 
سرمایه اجتماعی به دولت برای عبور از شرایط کنونی 
و حفظ و ارتقای سلامت جامعه کمک کنند.جهانگیری 
همچنین گفت: در این شرایط که با تهدیدها و تنگناها 
مواجه هستیم مسئولیت اصلی حفظ سلامت و بهداشت 
جامعه به عهده وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، وزارت 
علمی  معاونت  و  پزشکی  آموزش  و  بهداشت،درمان 
و فناوری رییس جمهوری به عنوان نهاد حکومتی و 
همیاری و همیاری موسسات دانش بنیان و مراکز علمی 
و تحقیقاتی کشور است.وی از صدا و سیما نیز خواست 

گزارش ها و دستاوردهایی که امروز در این جشنواره ارایه 
شد را برای مردم اطلاع رسانی کند تا هموطنان آگاه شوند 
که متخصصان و دانشمندان این سرزمین چه اقدامات 

بزرگی پس از انقلاب اسلامی انجام داده اند.
* باید برای برون رفت از شرایط دشوار برنامه 

داشته باشیم
معاون اول رییس جمهوری همچین گفت: شرایط 
دشوار و خطیر کنونی باید برای همه نخبگان کشور باید 
بازگو شود و توضیح داده شود که امروز چه مشکلاتی 
ایران را تهدید می کند.جهانگیری افزود: برای برون رفت 
از این شرایط دشوار اول باید خوب به مشکلات و شرایط 
واقف بوده و به مسائل مردم آگاه باشیم و در مرحله بعد 
برای خارج شدن از این شرایط، برنامه داشته باشیم.وی 
بیان کرد: برای برنامه ریزی برون رفت از این شرایط مکرر 
به سوی دانشگاه و دانشگاهیان دست دراز کرده ام، با 
1۳ دانشگاه برتر دانشگاه های وزارت علوم حدود ۶ ماه 
جلسه برگزار کرده ام و از آن ها خواسته ام که کشور و 
مردم ایران نیازمند هستند از این مشکل که ناخواسته 
تحمیل شده است فکر کنند و برنامه بدهند.معاون اول 
رییس جمهوری افزود: یک زمانی آمریکایی های هسته 
ای را بهانه کرده بودند و ما یا مذاکره نمی کردیم و یا خوب 
مذاکره نمی کردیم؛ ممکن بود برخی بگویند »شما هم 
مشکل دارید، خوب مذاکره کنید تیم مذاکره کننده قوی 
بگذارید و بنشینید گفت و گو کنید« که البته ؛ ما نیز همه 
این کارها را انجام دادیم، با ۶ قدرت بزرگ دنیا مذاکره و 

به توافق رسیدیم و شورای امنیت نیز توافق بین المللی را 
تایید کرد؛ اما آمریکایی ها با قلدری و یک طرفه از برجام 

خارج شدند و مجدد ایران را تهدید و تحریم کردند
* باید مقابل آمریکایی ها ایستادگی کرد

معاون اول رییس جمهوری افزود: عزت یک ملت و 
کشور اجازه نمی دهد هر کس خواست با عزت و حیثیت 
ملت بازی کند، باید مقابل آمریکایی ها ایستادگی کرد و 

آنها را پای منطق و عقل و گفت و گو رساند.
جهانگیری با تاکید بر این که »برای مدیریت عزتمندانه 
تحریم ها و اداره کشور باید راهکار و برنامه داشته باشیم« 
افزود: نخبگان و صاحب نظران جامعه در مقطع فعلی 
می توانند نقش داشته باشند و به کشور کمک بکنند 
تا از این شرایط عبور کند دولت نمی تواند به تنهایی این 
دوران سخت را خوب مدیریت کند و پیش ببرد و از آن 
عبور کند. وی توضیح داد: 1۳ دانشگاه وزارت علوم تدوین 
برنامه عبور را از شرایط تحریم را در اولویت و دستور کار 
اصلی خود قرار دادند؛ تیم های مشترک در زمینه مسائل 
اقتصادی، بانکی و سرمایه اجتماعی تشکیل دادند و نتاج 
را برای ما ارسال کردند و جلسه های مختلفی با رییسان 
دانشگاه ها و کارگروه ها گذاشتیم معاون اول رییس 
جمهوری خاطرنشان کرد: پیام آن جلسه با دانشگاه ها 
این بود که »دانشگاهیان در کنار دولت ایستاده اند و برای 
عبور از شرایط سخت کشور برنامه تدوین می کنند تا  
شرایط سخت را پشت سر بگذاریم«؛ این پیام مهم را باید 

به جامعه منتقل کنیم. 

معاون اول رییس جمهوری: 

نخبگان برای عبور از شرایط تحریم به دولت کمک کنند

رییس هیات نظات بر رفتار نمایندگان مجلس گفت: حواشی ایجاد شده در مورد 
نماینده ملکان در این هیات بررسی می شود و شاکیان می توانند مستندات خود را 

ارائه کنند.
»مسعود پزشکیان« در گفت و گویی تاکید کرد: با همکاری قوه قضاییه حواشی 
ایجاد شده در مورد نماینده ملکان را بررسی می کنیم تا چنانچه صحت داشته باشد 
با نماینده متخلف برخورد شود؛ در غیراین صورت شایعه پراکنان تحت پیگرد قرار 
می گیرند.وی به حواشی مطرح شده درخصوص خودکشی دختر جوان مدعی آزار و 
اذیت نماینده مورد نظر اشاره کرد و ادامه داد: دستگاه قضا باید ادعاهای موجود درمورد 
خودکشی دختر جوان و ارتباط آن با این نماینده و همچنین این موضوع تا چه میزان 
واقعیت داشته را بررسی کند تا در نهایت بتوان تصمیم گیری کرد.نماینده مردم تبریز 
در مجلس دهم با تاکید بر این که از کنار این اتهام نباید به سادگی گذشت، گفت: باید 
بررسی مناسب و پیگیری دقیقی در مورد مرگ دختر جوان انجام و علت خودکشی 
مشخص شود چراکه تاکنون مستنداتی برای اثبات صحت و سقم این موضوع ارائه 
نشده است.پزشکیان از شاکیان خدادادی خواست مستندات خود را ارائه کنند، چراکه 
اطلاعات مطرح شده در حد مطالبی است که در فضای مجازی منتشر شده است.وی 
با تاکید بر این که اینگونه موضوعات باید در دادگاه اثبات شود ادامه داد: به طور قطع 

اگر مستنداتی در این رابطه وجود داشته باشد قوه قضائیه برخورد می کند.
* ارائه شایعات، بدون ارائه مستندات لازم، دور از انصاف است

رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس یادآور شد: این که برخی در فضای 
مجازی بدون ارائه مستندات لازم ، شایعاتی را منتشر کنند دور از انصاف است؛ اگر 
افرادی که چنین موضوعی را مطرح کرده اند افراد صادقی هستند و دنبال حق و 
حقیقت هستند، مستندات خود را به قوه قضاییه یا هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 

ارائه کنند.
* من چکاره هستم که خدادادی تحت حمایت من باشد

پزشکیان درمورد برخی اظهارنظرها مبنی بر حمایت خود از سلمان خدادادی، 
گفت: من چکاره هستم که نماینده ملکان تحت حمایت من باشد؛ من در هیات نظارت 
بر رفتار نمایندگان تنها یک رای دارم و چنین ادعاهایی نشانه این است که برخی از 

این موضوع برای تخریب دیگران استفاده می کنند.وی به موضوع دفاع وی از اعتبارنامه 
خدادادی در مجلس هشتم اشاره کرد و گفت: برخی می خواهند موضوع 11 سال 
قبل را به جریان های اخیر نسبت دهند که نوعی فریب افکار عمومی است.وی افزود: 
در همان مجلس اصولگرای هشتم، اعتبارنامه  نماینده ملکان به تأیید رسید و حتی در 
انتخابات مجلس دهم هم نماینده ملکان از سوی شورای نگهبان تأیید صلاحیت شد.

وی یادآور شد: مگر می شود یک نفر تخلف و خلاف خود را با پشتیبانی ما پنهان 
کند. چنین اقدامی اصلا امکان پذیر نیست و صحت ندارد.نایب رییس اول مجلس با 
بیان این که امروز تهمت های زیادی زده می شود و برخی رسانه ها به صورت هدف 
دار نسبت به انتشار آن اقدام می کنند، تصریح کرد: بنده به اندازه ای قدرت و فرصت 
دارم که جلوی چنین تهمت هایی را بگیرم. تاکید می کنم هر فردی تخلف کند باید 
با وی برخورد شود و با کسانی هم که بدون این که تخلفی رخ داده باشد آبروی افراد 

را به بازی می گیرند، باید برخورد قانونی و قاطع صورت گیرد.
* اگر تخلف خدادادی آشکار شود، غیرقابل گذشت است

پزشکیان تاکید کرد اگر حواشی ایجاد شده در مورد سلمان خدادادی آشکار شود، 
غیرقابل گذشت است اما اگر چنین موضوعی صحت نداشته باشد، اقدام عاملان شایعه 
نیز غیرقابل گذشت خواهد بود و باید با افرادی که به راحتی چنین ادبیات و رفتارهایی 
را در جامعه اشاعه می دهند با قاطعیت برخورد کرد و در واقع این سوی قضیه نیز 
غیرقابل گذشت تر از آن طرف قضیه است که بدون داشتن مستندات کافی با آبروی 
افراد بازی کنند. وی یادآور شد: اگر ما را به عنوان هیات نظارت بر رفتار نمایندگان 
قبول دارند ، مستندات را به ما ارائه کنند اگر ندارند به مراجع قضایی و سایر نمایندگان 
ارائه کنند.رییس هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس شورای اسلامی درمورد علت 
هجمه های اخیر به مجلس نیز گفت: برخی کل نظام را زیر سوال می برند، عده ای 
برخورد سیاسی می کنند و برخی نیز بر اساس شنیده هایی که قابل اثبات نیست 
اظهاراتی را مطرح می کنند.پزشکیان تصریح کرد: آنهایی که دنبال بی ثباتی و تضعیف 
مجلس هستند با کلیت نظام مشکل دارند و عده ای نیز در ظاهر خود را انقلابی می 
دانند اما کارشان تضعیف مجلس است که خدا باید چنین افرادی را به راه راست 

هدایت کند؛ البته برخی نیز چنین اظهاراتی را می شنوند و باور می کنند.

مسعود پزشکیان:

شاکیان خدادادی مستندات خود را ارائه کنند

محمد مهدی مظاهری

اسدالله قره خانی
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معاون وزیر کشاورزی اعلام کرد:

گوشتچنددستمیچرخد،گرانمیشود!

معاون توسعه بازرگانی و صنایع وزیر جهاد کشاورزی اعلام کرد که یکی از دلایل گرانی 
گوشت قرمز این است که گوشت وارداتی دست به دست می شود و با دلالی گران تر از آن 

چیزی که باید به دست مردم می رسد که امیدواریم نظارت ها ادامه داشته باشد.
در ماه گذشته قیمت گوشت قرمز روندی افزایشی داشت و به کیلویی ۸۵ هزار تومان 
هم در بازار رسید و براساس آخرین آمار منتشر شده از بانک مرکزی در هفته منتهی به 
سی ام آذرماه امسال، متوسط قیمت خرده فروشی هر کیلوگرم گوشت قرمز ۸.۵ درصد 
نسبت به هفته مشابه ماه قبل و ۵۱.۹ درصد نسبت به هفته مشابه سال قبل افزایش 
داشته است به گونه ای که هر کیلوگرم گوشت گوسفند با استخوان به صورت میانگین ۶۸ 
هزار و ۷۶۴ تومان در سطح شهر تهران و هر کیلوگرم گوشت گاو و گوساله بی استخوان 
۶۸ هزار و ۹۶۰ تومان فروخته شده است و به ترتیب ۴۷.۸ درصد و ۶۶.۵ درصد نسبت 

به هفته مشابه سال قبل گران تر معامله می شود.
در این رابطه علی اکبر مهرفرد - معاون توسعه بازرگانی و صنایع وزیر جهاد کشاورزی - 
به ایسنا گفت: هم اکنون مشکل خاصی در تامین گوشت قرمز وجود ندارد و واردات آن 
نسبت به گذشته بیشتر شده و تولید آن هم تغییری نسبت به گذشته نداشته است اما 

مسئله دلالی یکی از عوامل گرانی گوشت قرمز در بازار است.
وی افزود: هم اکنون واردات گوشت برزیلی و گوشت گوسفندی بیشتر از گذشته شده 
است اما مشکلاتی در توزیع آن وجود دارد و آنقدر دست به دست می شود که با نرخی 
که باید به دست مصرف کنندگان نمی رسد. مهرفرد ادامه داد: همین دست به دست 
شدن ها و دلالی ها عامل گرانی گوشت قرمز شده و دست هایی وجود دارد که در این 

میان در حال سودجویی به نفع خودشان و به زیان مردم هستند.
معاون توسعه بازرگانی و صنایع وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد: نظارت ها از سوی دفتر 
نظارت وزارت جهاد کشاورزی و دستگاه های نظارتی متولی ادامه دارد و بیشتر شده 
است که امیدواریم با همه سودجویان در این بازار برخورد کنند تا بتوانیم بازار گوشت 
قرمز را تنظیم کنیم. براساس آخرین مصوبه ستاد تنظیم بازار قیمت هر کیلوگرم گوشت 
گوسفند منجمد قطعه بندی شده وارداتی که از مبدأ  مغولستان، ارمنستان و قزاقستان به 
کشور وارد می شود بین ۲۶ هزار و ۷۰۰ تومان برای یک کیلوگرم قلوه گاه و ۴۰ هزار تومان 

برای یک کیلوگرم ران است و با این نرخ ها باید به دست مصرف کنندگان برسد.
همچنین بر اساس جدیدترین مصوبه این ستاد مورخ ۱۳ آذر ماه سال جاری درباره 
وارداتی  گوشت  و  استرالیا  از  وارداتی  تازه  گوسفندی  گوشت  قطعات  و  اجزا  قیمت 
از آسیای میانه دو جدول منتشر شده است که هر کیلوگرم گوشت گوسفندی تازه 
استرالیایی باید بین ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان تا ۵۲ هزار و ۵۰۰ تومان بسته به نوع گوشت و 
اجزای آن برای مصرف کنندگان قیمت داشته باشد و قیمت هر کیلوگرم گوشت وارداتی 
از مبدأ آسیای میانه بین ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان تا حداکثر ۶۷ هزار و ۵۰۰ تومان برای یک 
کیلوگرم فیله ممتاز تعیین شده است. از سوی دیگر نیز قیمت هر کیلوگرم گوشت گوساله 
منجمد وارداتی برزیلی بین ۲۸ هزار تومان تا ۲۹ هزار و ۵۰۰ تومان تعیین شده است و 

این قیمت ها بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار باید رعایت شود.

معاون وزیر صنعت:

تفکرایجادرانتبرایبخشخصوصیو
تعاونینداریم

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تعاونگران و فعالان اقتصادی خواسته هایی 
از دولت دارند که بخشی از آن برای کسب منافع شخصی است اما دولت باید در این 

زمینه بیشتر مراقبت کند؛ هرچند تفکر ما ایجاد رانت برای هیچ بخشی نیست.
عباس قبادی دیروزحاشیه نشست با رئیسان تعاونی ها محل اتاق تعاون، در پاسخ 
به پرسش خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره درخواست های مطرح شده در این جلسه از 
مسئولان دولتی افزود: طبیعی است که بخشی از مطالبات تعاونگران با هدف کسب 

منافع شخصی باشد که این امری منطقی است.
این  اجرای  در  تا  باشد  حواسمان  باید  دولتی  بخش  عنوان  به  ما  داد:  ادامه  وی 

درخواستها منافع کل نظام و ۸۰ میلیون ایرانی رعایت شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: در حد توان برای اجرای درخواست های 
تعاونگران و بخش خصوصی تلاش خواهیم کرد اما به شرط اینکه منافع کشور و مردم در 
آن لحاظ شده باشد. قبادی خاطرنشان ساخت: در جلسه های تعاملی با بخش های 
مختلف اقتصادی از جمله تعاونی و خصوصی شرکت می کنیم اما در تفکر ما ایجاد رانت 
وجود ندارد. وی افزود: در مجموع می توان گفت فعالان اقتصادی به عنوان سربازان 

بخش خصوصی خوب عمل کرده اند.
* قول وزارت کشاورزی برای تنظیم بازار مرغ و گوشت

معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت درباره وضعیت تنظیم بازار مرغ 
و گوشت نیز گفت: وزارت جهادکشاورزی در این زمینه قول و قرارهایی داده اند تا شرایط 

به حالت عادی برگردد اما هنوز این اهداف محقق نشده است.
دبیر ستاد تنظیم بازار با اعلام اینکه تنظیم بازار پوشاک و لبنیات به خوبی انجام شده 
است؛ خاطرنشان ساخت: تنظیم نبودن بازار مرغ به دلیل گرانی گوشت قرمز است؛ در 

واقع افزایش قیمت گوشت قرمز منجر به ایجاد عطش در بازار مرغ شده است.
قبادی، دلایل گرانی گوشت قرمز را قاچاق دام زنده بیان کرد و گفت: هیچ محصولی 
جایگزین دام زنده ای که از کشور قاچاق می شود نشده و به همین دلیل تنظیم بازار مرغ 

و گوشت قرمز بههم خورده است.

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

کاهش300هزارتومانیهزینههرمترساختوساز
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هزینه ساخت و ساز بر اساس طرح های جدید نسبت 

به سال گذشته در هر متر مربع ۳۰۰ هزار تومان کمتر شده است.
تبریز در  از غرفه شهرداری  بازدید  ایسنا، هوشنگ عشایری در حاشیه  به گزارش 
نخستین نمایشگاه بین المللی مسکن، شهرسازی و بازآفرینی شهری در تهران با بیان 
این مطلب گفت: انتظار داریم مسئولان شهری و استانی به ویژه شهرداری تبریز موضوع 
بازآفرینی را باتوجه به پتانسیل های بالایی که در این استان وجود دارد، با جدیت تمام 

پیگیری کنند. 
وی با اشاره به این که برای تحقق کامل برنامه بازآفرینی شهر باید دولت، شهرداری، 
بخش خصوصی و مردم در کنار یکدیگر قرار گیرند، تاکید کرد: به عنوان دولت باید تلاش 
کنیم با تحقق وعده هایی که در گذشته داده شده اعتمادسازی لازم برای حضور بخش 
خصوصی در موضوع بازآفرینی شهری را فراهم کنیم.  عشایری هزینه ساخت و ساز را 
بر اساس طرح های جدید نسبت به سال گذشته در هر متر مربع ۳۰۰ هزار تومان کمتر 
دانست و گفت: در شرایط جدید می توان از ظرفیت بخش خصوصی استفاده کرد ولی 
ابتدا باید دولت اعتماد فعالان حوزه مسکن را فراهم سازد تا پروژه ها به سرعت اجرا شود.  
وی با بیان این که حضور مردم در کنار بخش خصوصی و دولت اجرا شدن سریع پروژه ها 
را تضمین می کند، عنوان کرد: شهرداری ها یا دولت باید اعتماد لازم در مردم برای 

مشارکت و همکاری در موضوع احیای بافت ناکارآمد شهری را فراهم کنند.  
معاون وزیر راه و شهرسازی در بخش دیگری از سخنانش، فلسفه وجودی نمایشگاه 
را بهره مندی تمام شرکت کنندگان از تجربیات و اقدامات یکدیگر دانست و خاطرنشان 
کرد: همکاری رسانه ها، کارشناسان حوزه مسکن و شهرسازی و استارت آپ ها در کنار 

یکدیگر می تواند باعث تقویت برنامه ها شود.

با موافقت شورای عالی شهرسازی؛

پلاسکو۱۵طبقهساختهمیشود
معاون شهرسازی و معماری وزیر راه و شهرسازی: شورای عالی شهرسازی و معماری با 

ساخت ۱۵ طبقه پلاسکو موافقت کرد
جمع  در  معماری  و  شهرسازی  عالی  شورای  نشست  دربیستمین  ایزدی  سعید 
خبرنگاران از موافقت شورای عالی شهرسازی و معماری با ساخت ۱۵ طبقه پلاسکو 
و ۵ طبقه زیرزمین خبر داد و گفت: در کنار ساختمان پلاسکو، یادمان شهدای آتش 
نشان ساخته خواهد شد. وی ادامه داد: در شورای عالی شهرسازی و معماری برای 
تامین پارکینگ، تصمیم گیری شد. وی با اشاره به اینکه موضوع دیگری که در این جلسه 
بررسی شد مربوط به منطقه ۲۲ تهران و جمعیت پذیری این منطقه بود افزود: براساس 
طرح جامع بارگذاری این منطقه ۳۵۰ هزار نفر است، اما شهرداری منطقه تاکنون برای 
۴۷۰ هزار نفر جمعیت برنامه ریزی و تعهد ایجاد کرده و حتی تا ۵۴۰ هزار نفر جمعیت 

برآورد کرده است.
ایزدی تاکید کرد: ملاک عمل وزارت راه وشهرسازی طرح جامع تفصیلی است و پس 
از بررسی های بیشتر دوباره به این دبیرخانه ارسال می شود. وی یاد اوری کرد: هم اکنون 

اختلاف بین شهرداری منطقه و شورای عالی شهرسازی است.

کارشناسان بر این باورند که عرضه نفت در بورس امری مثبت 
و ضروری است، با این حال صرف این امر نمی تواند به معنای 
ورود واقعی بخش خصوصی به حوزه نفت باشد و این کار نیازمند 

تغییراتی در سطوح خرد و کلان است.
طبق نظر کارشناسان و صاحبنظران اقتصادی نقش بخش 
انرژی در تأمین درآمدهای ارزی کشور از یک سو و تأمین و توزیع 
انرژی به عنوان یکی از مهمترین نهادهای تولید و راهبردی ترین 
کالای عصر صنعتی و فراصنعتی توجه جدی به سازوکارهای 
استخراج، فرآوری و فروش نفت را می طلبد. به ویژه در شرایط 

تحریمی باید توجه خاصی به بخش فروش نفت شود. 
در واقع به باور کارشناسان اعمال تحریم های اقتصادی آمریکا 
علیه ایران بویژه در حوزه نفت، دولت را بر آن داشته است تا راه 
های جایگزینی را جهت فروش نفت و به نوعی دور زدن تحریم ها 
ارئه کند. به نظر می رسد عرضه نفت در بازار بورس انرژی یکی از 

راهکارهای دولت در این زمینه است.
بر این اساس تاکنون دولت در دو مرحله اقدام به عرضه نفت در 
بورس کرده است. در مرحله اول در ششم آبان سال جاری ۲۸۰ 
هزار بشکه نفت در ۸ محموله ۳۵ هزار بشکه ای به قیمت ۷۴.۳۵ 
دلار در هر بشکه بفروش رسید. در مرحله دوم عرضه نیز در ۲۰ 
آبان ۷۰۰ هزار بشکه نفت به قیمت ۶۴.۹۷ دلار برای هر بشکه 

در بورس انرژی فروخته شد.
هر چند عرضه نفت در بورس به مرحه اجرا درآمد با این وجود 
بودن  فراهم  مانند  مواردی  در  کارشناسان،  سوی  از  سؤالاتی 
زیرساخت ها، تفاوت بورس نفت با بورس های بین المللی، بحث 
مالی خریدار خارجی، بحث اعتبارات و تضامین و نوع تسویه 
دلاری یا ریالی، مقدار نفتی که در بورس عرضه می شود و اینکه 

آیا عرضه کننده نفت یا خود نفت مطرح شده است.
* نفت فراتر از یک کالا

به گفته کارشناسان، نقش و جایگاه نفت در اقتصاد جهان امری 
انکارناپذیر است. امروزه بیش از هر زمان دیگری اقتصاد دنیا 
وابسته به این مایع حیاتی و مشتقات آن است. اما نکته مهم تر، 
ایفای نقش نفت به عنوان یک ابزار سیاسی است. تجربه جهان 
در حوزه اقتصاد سیاسی انرژی، نشان دهنده اهمیت بالای این 
کالا و وجوه تمایز روشن آن با سایر کالاهای مبادله شونده در 
عرصه سیاست و روابط بین الملل است. برای نمونه از بحران اول 
انرژی در تاریخ روابط اعراب با غرب نام برده می شود. این بحران 
به تحریم نفتی غرب از سوی اعراب در زمان جنگ اسرائیل و نقش 
غیرقابل انکاری آن بر اقتصاد کشورهای غربی اشاره دارد. پس از 
آن با وقوع انقلاب اسلامی در ایران و اختلال در جریان صادرات 

نفت کشورمان زمینه ایجاد بحران دوم نفتی فراهم شد. 
صاحب نظران بر این باورند که وقوع چنین بحران هایی باعث 
شد که انرژی به طور کل و نفت به طور خاص به تدریج و به ویژه 
از دهه ۱۹۷۰ نقشی تعیین کننده در ترسیم راهبردهای سیاسی 
و اقتصادی جهان بر عهده بگیرد. حتی بسیاری از درگیری ها، 
معاهدات و توافقات منطقه ای و بین المللی دهه های اخیر با نگاه 

به نیازهای متقابل کشورها در بخش انرژی شکل گرفته است.
اهمیت نفت به ویژه در کشورهایی که مبنای برنامه های توسعه 
آنها بر درآمدهای نفتی است دوچندان است. به همین خاطر 
چنانچه این کشورها به هر دلیلی با ابرقدرت های صحنه سیاست 
بین المللی مشکل پیدا کند، نفت به ابزاری برای اعمال فشار بر 
آنها تبدیل می شود. برای مثال ایالات متحده در فهرست ابزارهای 
خود برای فشار به کشورمان در دوره ای از ایجاد محدودیت برای 
واردات بنزین و یا صادرات نفت استفاده کرده است و هم اکنون 

نیز هدف خود را به صفر رساندن صادرات نفت ایران قرار داده 
ها،  فعالیت  بر  کامل  اشراف  ضرورت  بیانگر  موارد  این  است. 
راهبردها و سیاست های بخش انرژی از سوی دولت در مقام 

سیاست گذاری و اجرا است. 
کارشناسان معتقدند که عرضه نفت در بورس انرژی را هم باید 

در چنین چارچوبی تجزیه و تحلیل کرد.
* عرضه نفت در بورس و چالش دور زدن تحریم ها

سؤال کارشناسان این است که آیا عرضه نفت در بورس می تواند 
اثرات تحریمی آن را خنثی کند. این موضوع موافقان و مخالفانی 
دارد. به باور موافقان اگر عرضه نفت خام در بورس در گذشته 
با شکست مواجه شد به خاطر این بود که عرضه نفت خام در 
بورس در سال های قبل یک مرحله بود و در آن زمان در اختیار 
بخش خصوصی نبود. دولت تصمیم گرفت ۵۰۰ هزار بشکه نفت 
سنگین را با یک قیمت مشخص به فروش برساند. این درحالی 
است که بخش خصوصی نمی تواند چنین خریدهای بزرگی 
انجام دهد. درصورتی که محموله های ۵۰ تا ۱۰۰ هزار بشکه ای 
به بخش خصوصی به فروش برسد امکان دور زدن تحریم ها وجود 

دارد.
در این مورد »حسین نجابت« نماینده سابق مجلس در مورد 
اهداف عرضه نفت در بورس در گفت وگویی گفته است: عرضه 
نفت در بورس دو هدف مهم را دنبال می کند؛ اولًا شفاف سازی 
ایجاد می کند و ثانیا مبادی غیردولتی را برای فروش و صادرات 
نفت فعال می کند. باید توجه داشت که ما با تحریم های آمریکا 
برای فروش نفت روبه رو هستیم و باید راه های متعددی را برای دور 

زدن آن پیدا کنیم تا بتوانیم نفت و فرآورده های آن را صادر کنیم.
وی افزود: اینکه صادرات و فروش نفت تنها در اختیار دولت 
بخش  توان  از  باید  بنابراین  می بندد،  را  کشور  دست  باشد، 
خصوصی استفاده کرد، البته در کنار آن باید نظارت را بیشتر کرد 
تا افراد حاضر در آن با هم بر سر قیمت تبانی نکنند. البته تنها 
راه اندازی آن مهم نیست باید آن را ادامه داد، اگر رها شود نه تنها 

مشکلی را حل نمی کند بلکه خود نیز به مشکل تبدیل می شود.
در نقطه مقابل مخالفان بر این عقیده هستند که عرضه نفت 
خام در بورس نمی تواند اثرات تحریم ها را کاهش دهد. زیرا سازو 
کار بورس نفت بر اساس بازار آزاد است و بازار آزاد مبتنی بر عرضه 
و تقاضاست. طبیعتا ما در سمت عرضه مشکلی نداریم، ولی در 
سمت تقاضا قطعا با مشکلات زیادی مواجه خواهیم بود. یعنی 
اینکه از بخش خصوصی چه کسی یا چه کسانی می تواند خریدار 

نفت باشد؟ این بخش چگونه می تواند دست به صادرات بزند؟
آمریکا معاملاتی  این است که  پاسخ بخش خصوصی  البته 
که توسط دولت ایران انجام می شود را منع کرده و اعلام نکرده 
است که مردم عادی خرید و فروش نکنند. قرار است عاملان 
بخش خصوصی در قالب تشکل ها، اتحادیه ها و شرکت های فعال 
در حوزه انرژی وارد عمل شوند و برای فروش نفت می توانند از 
نفتکش های شرکت ملی نفتکش و یا نفتکش های آزاد که تحریم 
مانع فعالیت آن ها نمی شود استفاده کنند. از سوی دیگر بخش 
خصوصی می تواند سازوکاری را فراهم کند که خارج از مقررات 
بازار  می شود  گفته  همچنین  کند.  صادر  را  نفت  دنیا،  سخت 
کشورهای آسیایی مانند چین و هند و کشورهایی است که امکان 

انتقال ارزی را دارند.
* مشکلات صنعت نفت و لزوم خصوصی سازی واقعی

بخش  دست  در  نفت  صنعت  یافته  توسعه  جهان  اکثر  در 
و  استخراج  اکتشاف،  تاریخی  شواهد  طبق  است.  خصوصی 
فرآوری نفت از همان ابتدا توسط سرمایه گذاران بخش خصوصی 
اتفاق افتاده و تاکنون هم بر همین منوال پیش رفته است. بنابر 
این متخصصان این حوزه معتقدند ورود بخش خصوصی برای 
خرید و فروش نفت در کشورما تجربه ای کاملًا متفاوت بوده و به 
معنای خصوصی سازی و یا حتی حضور واقعی بخش خصوصی 

در صنعت نفت نیست.
به گفته کارشناسان حوزه نفت و گاز، متأسفانه صنعت نفت 
باورند  این  بر  آنها  از مزیت رقابتی برخوردار نیست.  کشورمان 
که حتی شرکت های ملی نفت و گاز را هم نمی توان به مفهوم 
بین المللی آن به عنوان شرکت هایی رقابتی)از بعد سرمایه و 
تکنولوژی( قلمداد کرد. همچنین صنعت نفت کشور تاکنون 
نتوانسته است به طور مستقیم، ارزش افزوده کافی، اشتغال و 
تکنولوژی قابل قبول و بومی ایجاد نماید. لذا برای اینکه بتوان 
این مزیت نسبی را با مزیت رقابتی همراه کرد، ضروری است 
خصوصی سازی واقعی بر اساس بند »ج« سیاست های کلی 
اصل ۴۴ صورت گرفته و ورود بخش خصوصی واقعی نیز مورد 
رحمتی«،  »عبدالصمد  خصوص  این  در  گیرد.  قرار  احترام 
موضوع  است:  کرده  عنوان  انرژی  و  نفت  اقتصاد  کارشناس 
اصلی و قابل توجه این است که در این برهه شرکت ملی نفت 
ایران و بخش دولتی بیش از هر زمان دیگر به روابط فعالان بخش 
می تواند  نفت  فروش  روش  این  می باشد.  نیازمند  خصوصی 
کنار  در  ایران  خصوصی  بخش  برای  را  جدیدی  فرصت های 

بالا بردن صادرات نفت فراهم کند. کشور می بایست به سوی 
استاندارها و بورس های جهانی همچون نیویورک، دبی، سنگاپور 

و لندن حرکت نماید تا معایب آن به مرور حل گردد.
* خصوصی سازی واقعی نیازمند فراهم شدن زیرساخت 

ها است
در راستای ایجاد مزیت رقابتی برای کشورمان و انجام سرمایه 
گذاری های لازم و توسعه فناوری، باید از یک طرف در سطح 
کلان اقداماتی در جهت ایجاد اعتماد بین بخش خصوصی، 
عمومی و دولتی صورت گیرد. در این راستا کارشناسان به مواردی 
همچون پایه گذاری نظام قیمت های خوراک و محصول، از طریق 
نظام آزاد در کنار یک نظام معقول و هدفمند یارانه ای )مصرفی 
و تولیدی(، اصلاحات کلان مانند کاهش تورم، ثبات قیمت ها 
و دستمزدها، کاهش کسری بودجه دولت، انضباط بودجه ای، 
ضروری  و  جدی  مواردی  اینها  کنند.  می  اشاره  پولی  و  مالی 
هستند که جز در سایه آنها هیچگونه اعتمادسازی بین بخشی 
)خصوصی و دولتی و عمومی( رخ نخواهد داد و یا در خوشبینانه 
ترین حالت اعتمادی ضعیف، موقتی و شکننده به وجود خواهد 

آمد. 
همچنین کارشناسان بر ضرورت ساماندهی محیط کسب و 
کار در صنعت و بازار نفت کشور نیز تأکید دارند. در این خصوص 
نظر  مد  برخوردارند  نیز  مضاعفی  اهمیت  از  که  چند،  نکاتی 
صاحبنظران اقتصادی و به ویژه متخصصان حوزه نفت قرار دارد. 
برای نمونه درجه باز بودن اقتصاد بسیار مهم است. در اینجا باز 
بودن به معنای دسترسی شرکت های داخلی به بازار سرمایه 
خارجی، دسترسی شرکت های خارجی به بازار سرمایه داخلی 

و سهولت سرمایه گذاری های مشترک داخلی-خارجی است. 
نکته مهم و قابل توجه دیگر به کارآمدی بازارها مربوط است. 
کارآمدی بازار به مواردی نظیر درجه آزاد بودن و ثبات قیمت ها، 
رقابت پذیری، انحصارها، میزان ازدحام اقتصادی دولت و بخش 
های عمومی در صنعت نفت و امکان مدیریت ریسک اشاره می 

کنند.
زیربناهای  ویژه  به  زیربناها  آمادگی  و  گستردگی  همچنین 
تسهیل کننده ارتباطات و وجود بانک ها و حافظه های اطلاعاتی 

از اهمیت شایانی برخوردار است. 
موارد  به  شده،  یاد  موارد  کنار  در  کارشناسان  این،  بر  علاوه 
دیگری مانند لزوم ایجاد و توسعه فناوری های نوین، انعطاف 
پذیری بازار کار، نیروی کار و مدیریت و نیز دو مورد مهم که بیشتر 
از مایه های سیاسی و اجتماعی برخوردار است، اشاره می کنند. 
یکی از آنها فراهم بودن فضای کار در محیط بین الملل است. 
برای مثال اهمیت متغیریغیر اقتصادی مانند اتخاذ استراتژی 
سیاست خارجی موافق با توسعه نفت در بلند مدت قابل چشم 
پوشی نیست. و دیگری وجود و تقویت نهادهای مدنی، سیاسی و 
اجتماعی جهت مدیریت نحوه تعامل گروه های ذینفع با یکدیگر 
و با مردم، اعتماد بین بخش خصوصی، دولت و سایر گروه های 

ذینع و توسعه انجمن ها و تشکل ها در صنعت نفت می باشد.
به طور کل و با توجه به دیدگاه ها و نظرات کارشناسان مختلف 
حضور بخش خصوصی در نفت به خودی خود امری مثبت و 
ضروری است. اما از یک طرف باید زمینه های مختلف حضور 
این بخش چه در سطح کلان و چه در سطح خرد فراهم شود و 
از سوی دیگر و بر اساس اصل ۴۴ قانون اساسی کشور باید به 
سمتی حرکت کند که بخش خصوصی داخلی و خارجی نه تنها 
در فروش که در اکتشاف و استخراج نیز طبق ضوابطی که حامی 

منافع ملی باشد وارد شوند.

عرضه نفت در بورس امری مثبت و ضروری است 

بورس نفت و اما و اگرهای ورود واقعی بخش خصوصی

مبارزه با قاچاق پوشاک از ابتدای زمستان کلید خورد و با وجود لابی های گسترده و 
کارشکنی ها در اجرای آن تاکنون ۷۵ فروشگاه عرضه کننده پوشاک قاچاق، از سازمان 

تعزیرات تذکر گرفتند.
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز بیستم آذرماه در اطلاعیه اعلام کرد: برای پشتیبانی 
همه جانبه از توسعه اشتغال و تولید کالاهای دارای صرفه اقتصادی، به دنبال اقدام های 
پیشگیرانه در حوزه مبارزه با قاچاق کالا، برخورد جدی با عرضه برندهای محرز پوشاک 

قاچاق از ابتدای دی ماه در دستور کار این ستاد قرار گرفته است. 
این دستورالعمل بستری فراهم کرد تا چارچوب فعالیت نشان های تجاری فعال در 
کشور مشخص و زمینه ای برای فعالیت و عرض اندام تولیدکنندگان پوشاک داخلی 

فراهم شود. 
طرح مقابله با قاچاق پوشاک با استقبال تولیدکنندگان داخلی و کارشکنی واردکنندگان 
و ذینفعان فعال در این عرصه روبه رو شد به طوری که نائب رئیس هیات مدیره اتحادیه 
تولید و صادرات نساجی و پوشاک از لابی های قدرتی که در این خصوص وجود داشته 
خبر داد و گفت که این افراد مانع اجرای این دستورالعمل در سه ماه گذشته شده است. 
»بهرام شهریاری« بیست و ششم آذرماه در نشستی با خبرنگاران گفت »ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز و سازمان حمایت به دنبال مبارزه با قاچاق پوشاک هستند؛ اما همین 
امروز به ما اطلاع دادند که برخی ذینفعان سعی می کنند با مذاکره با مسئولان دولتی 

همچون وزیر کشور مانع از مبارزه با پوشاک قاچاق در سطح عرضه شوند.« 
وی افزود: »این افراد سعی می کنند توجه مسئولان و مصرف کنندگان را از قاچاق به 

سمت نبود مواد اولیه و اختلال در بازار شب عید سوق دهند.« 
* مشکلی در تامین مواد اولیه نداریم 

نائب رئیس هیات مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی درباره تامین مواد اولیه به 
ایرنا، گفت: تامین مواد اولیه در همه صنایع از دغدغه های تولیدکنندگان است اما هم 

اکنون مشکلی در تامین مواد اولیه نداریم. 
شهریاری همچنین در خصوص تشکیل کارگروه تامین مواد اولیه، گفت: تشکیل این 
کارگروه اقدام خوبی بود و پیشنهاد ما هم این است که هرکسی می تواند در این زمینه 
کمک کند وارد میدان شود اما برخی گمانه زنی ها وجود دارد که کالاهای تملیکی توسط 
این کارگروه عرضه شود. شهریاری گفت: همانطور که بارها گفتم طرح مباحثی همچون 
کمبود مواد اولیه برای انحراف بازار از مقابله با قاچاق است در حالی که با توجه به کاهش 

نرخ ارز و ثبات قیمت امیدواریم که مشکلی در این زمینه نداشته باشیم. 
با همکاری  تولیدکنندگان پوشاک  پارچه موردنیاز  تامین  ایرنا، کارگروه  به گزارش 
کارگروه تامین مواد اولیه پوشاک و با همراهی و مشارکت وزارت صنعت، معدن و تجارت، 

اتاق اصناف و هیات امنای بازار تهران از ۲۴ آبان ماه سال جاری آغاز به کار کرد. 
در مرحله اول این کارگروه حواله تامین پارچه جین با قیمت مناسب )۲۰ هزار تومان 
زیر نرخ بازار( به تولیدکنندگان تحویل داده شد و در جلسه این کارگروه، تولیدکنندگان 
پوشاک بیش از ۱۰۵ هزار متر پارچه پیراهنی و مانتویی را به قیمت هر متر ۲۳ هزار 

بازار ۳۰ هزار و ۵۰۰  و ۵۰۰ تومان دریافت کردند در حالی که قیمت هر متر آن در 
هزارتومان است. 

مرحله دوم توزیع پارچه موردنیاز تولیدکنندگان پوشاک در کارگروه تامین مواد اولیه 
پوشاک اجرایی و ۱۰۵ متر انواع پارچه های پیراهنی و مانتویی نهم دی ماه در اختیار 

تولیدکنندگان قرار گرفت.
* حضور شعبان بی مخها در قاچاق پوشاک

»شاهرخ جعفری« عضو اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک نیز درباره طرح 
مبارزه با قاچاق پوشاک، گفت: قاچاق پوشاک به دلیل سودآوری بالای آن جزو قاچاق 

های اول است که خیلی ها از طریق آن امرار معاش می کنند. 
وی افزود: برای مقابله با قاچاق پوشاک باید بدنه دولت و بخش خصوصی با هم همکاری 
کنند البته در این میان »شعبان بی مخ« هایی نیز داریم که در حد استانداری، فرمانداری و 

ریاست جمهوری لابی می کنند. 
این فعال در عرصه تولید پوشاک گفت: تاکنون ۴۲ شرکت خارجی فعال در صنعت 
پوشاک نشان های تجاری خود را ثبت کرده اند اما برخی از شرکت های نامعتبر که از 

قاچاق سود فراوان می برند، تمایلی به ثبت شرکت ندارند. 
جعفری گفت: ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز با وجود کارشکنی ها بی محابا 
حرکت می کند چرا که اگر در این زمینه کوتاهی کنیم، باید در آینده با قاچاق پوشاک به 

صورت یک هنجار برخورد کنیم. 
وی توضیح داد: در ۲ سال گذشته برخی فروشگاه ها تنها اقدام به برداشتن تابلوهای 

خود کردند اما همچنان اقدام به فروش کالاهای خود می کنند. 
* 75 فروشگاه عرضه کننده پوشاک قاچاق تذکر گرفتند

مدیرکل پیشگیری و نظارت بر قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات حکومتی روز گذشته به 
خبرنگار اجتماعی ایرنا، گفت: ۷۵ فروشگاه عرضه پوشاک قاچاق در تهران تذکرات لازم 
را دریافت کردند همچنین با مدیران مجتمع های تجاری برای تفهیم قانون و جمع آوری 

پوشاک قاچاق جلساتی برگزار شده است.
عبدالمجید افتخاری افزود: قرار است از ین هفته، کارگروه عملیاتی با حضور نیروی 
انتظامی، قاضی تعزیرات، نماینده ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز و نمایندگان 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و اتاق اصناف وارد عمل شود و از 
واحدهایی که با وجود تذکرات قانونی همچنان به فعالیت خود ادامه داده اند، کالاهای 
قاچاق جمع آوری و واحدهای صنفی پلمب شوند. رئیس کمیته قضایی طرح مبارزه با 
عرضه پوشاک قاچاق اظهار داشت: تاکنون پرونده ای در این مورد به تعزیرات ارجاع 
نشده است و بیشتر واحدهای غیرمجاز و فاقد نمایندگی پس از تذکر و هشدار، تابلوها را 

پایین آوردند و کالاهای قاچاق را جمع کردند. 
اجتهادی یادآور شد: هدف این طرح، جمع آوری و مقابله با برندهای پوشاک است که 
قاچاق بودن آنها محرز است. محرز بودن قاچاق از این جهت است که این برندها مجوز 
فعالیت از وزارت صنعت، معدن، تجارت در داخل کشور ندارند و دفتر نمایندگی برندهای 

خارجی نیستند و از طرفی، ورود پوشاک هم که ممنوع است بنابراین مشخص است این 
پوشاک از مسیرهای غیرقانونی وارد کشور شده است. 

* بازار ایران حیات خلوت فروش پوشاک بی کیفیت شده است 
یکی از مزیت های پوشاک قاچاق قیمت مناسب و گاهی ارزان آن برای مصرف کنندگان 
است، »رامین جوانرود« درخصوص برنامه تولیدکنندگان برای کالاهای با قیمت مناسب 
به ایرنا، گفت: قبول دارم که برخی کالاهای قاچاق با قیمت پایین تر از تولید داخل در 

اختیار مصرف کنندگان است، اما به چه قیمتی؟
وی تاکید کرد: بازار ایران حیات خلوت پوشاک بی کیفیت شده است و بسیاری از 
پوشاک در کشورهای دیگر خریداری ندارد با یک دهم قیمت در ایران فروخته می شود. 

این فعال در صنعت پوشاک گفت: چنانچه با کالاهای قاچاق مقابله شود بسیاری از 
تولیدکنندگان خرد می توانند وارد بازار شوند و در نتیجه بازار رقابتی به وجود می آید 

و در نتیجه کالاها با قیمت و کیفیت مناسب در اختیار مصرف کنندگان قرار می گیرد.
به گزارش ایرنا، مدیرکل نساجی و پوشاک وزارت صنعت، معدن و تجارت از صادرات 
۸۹۱ میلیون دلاری کالاهای نساجی و پوشاک در ۹ ماهه امسال و رشد ۲۶ درصدی 
آن در همسنجی با پارسال خبر داد. محرابی افزود: بیشترین حجم صادرات در حوزه 
کالایی انواع کفپوش، کفش و پایپوش، پارچه و نخ بود. به گفته این مسئول، بیشترین 
رشد صادرات در این مدت در مورد کالاهایی مانند انواع نخ، انواع پتو، کفش و پایپوش 

به ثبت رسید.

ایمان گزارش می دهد؛

مبارزهباقاچاقپوشاکبهکجارسید؟

رئیس سازمان فضایی ایران به تدوین بسته فرصت های سرمایه 
گذاری بخش خصوصی در عرصه فضا اشاره کرد و گفت: ۶ هزار 
میلیارد تومان فرصت سرمایه گذاری در قالب این بسته تعریف 

شده است.
»مرتضی براری« هدف از تدوین این بسته را افزایش سهم 

کشور از اقتصاد نوظهور و روبه رشد صنعت فضایی دانست. 
وی بخش عمده این سرمایه گذاری ها را مربوط به ماهواره 
های مخابراتی برشمرد و افزود: ۲۰ درصد باقیمانده این سرمایه 
گذاری برای ماهواره سنجشی و ایستگاه دریافت و ۲۰ درصد 
دیگر برای منظومه های ماهواره ای و کسب و کارهای فضاپایه 

لحاظ شده است.
براری، مهمترین اولویت های سرمایه گذاری در بخش فضایی 
را مربوط به کشاورزی و سپس اینترنت اشیا و بخش خدمات 
شهری برشمرد و گفت: با هماهنگی شهرداری و سایر بخش ها 
تلاش می شود از داده های ماهواره ای برای توسعه این بخش 

استفاده حداکثری شود.
وی ادامه داد: مهمترین دغدغه در برنامه ۱۰ساله دوم فضایی 
آن است که اقتدار علمی به اقتدار اقتصادی در عرصه فضا تبدیل 

شود.
به گفته وی، امروز سهم اقتصاد فضا در تولید ناخالص ملی ۴۵ 
صدم درصد است اما تاثیر اقتصاد فضا در تولید ناخالص داخلی 
کشور مشخص نیست و تلاش می شود با کمک مرکز آمار ایران 
این سهم احصا شود؛ زیرا بیانگر رفاه جامعه و یکی از شاخص 

های توسعه است.
* تدوین سه برنامه برای استفاده از داده های ماهواره ای 

براری اعلام کرد: همزمان با تکمیل بسته فرصت های سرمایه 
گذاری بخش خصوصی در عرصه فضا، سه برنامه تدوین شده 
است که نخستین برنامه کوتاه مدت شامل آزادسازی داده ها 
می شود که آغاز شده و اکنون روی تارنمای سازمان فضایی در 

دسترس است.
وی، برنامه دوم یا میان مدت را ایجاد آرشیو داده های ماهواره 
ای بیان کرد و گفت: در سه ماهه اول سال آینده مرکز داده های 

ماهواره ای ایجاد می شود.
رئیس سازمان فضایی ایران گفت: بحث بعدی این است که 
بتوان این داده ها را براحتی در اختیار کسب و کارها قرار داد که 

برای تحقق این منظور، زیرساخت خاصی طراحی شده است.
به گفته این مسئول، این زیرساخت در ابتدای سال آینده به 
بهره برداری می رسد و اطلاعات آن در اختیار کسب و کارها قرار 

می گیرد.
وی برنامه بلندمدت یا یک ساله را واگذاری برنامه های دولتی 

به بخش خصوصی عنوان کرد تا وارد سرمایه گذاری شوند.
* زمینه مناسب ورود بخش خصوصی به اپراتوری فضایی

براری با یادآوری اینکه اقتصاد عرصه فضایی جهان در یک دهه 
گذشته بیش از ۱۳۴ درصد رشد داشته است و بر پایه پیش بینی 
ها تا ۲۰ سال آینده همین رشد ادامه می یابد، افزود: اقتصاد 
مستقیم بخش فضا از ۳۴۵ میلیارد دلار کنونی به بیش از یک 

هزار و ۱۰۰ میلیارد دلار می رسد. 
وی گفت: این ارقام فقط مربوط به اقتصاد مستقیم بخش 
فضایی است؛ در حالی که در سال ۲۰۱۷ اقتصاد مستقیم آن 
۲۹۹ میلیارد دلار و اقتصاد غیرمستقیم آن ۲ هزار و ۲۰۰ میلیارد 

دلار بود؛ یعنی فضا بر سایر بخش ها نیز اثر دارد. 
»برای نمونه داده های ناوبری به اقتصاد غیرمستقیم بخش 
فضا مربوط می شود که امروزه کسب و کارهای زیادی ایجاد 
کرده و حمل و نقل اینترنتی را براساس داده های ماهواره ای 

و اطلاعات مکانی سامان داده است و می توان در این عرصه 
حضور حداکثری داشت«. 

ارزش  زنجیره  کل  در  فضایی  اپراتوری  داد:  ادامه  براری 
بیشترین ارزش را دارد. بنابراین باید تلاش کرد بخش خصوصی 
با سرمایه گذاری در این عرصه ورود کرده و به جامعه خدمات 

ارائه دهد. 
اپراتور ماهواره ای  به گفته وی، اکنون در جهان ۴۱ کشور 
مخابراتی دارند و ۶۱ اپراتور ماهواره مخابراتی فعالیت می کند. 
بنابراین »کشور باید فضا را باز کند تا بخش خصوصی به این 

عرصه ورود کند«. 
در بخش  که  ایران گفت: همانگونه  رئیس سازمان فضایی 
ارتباطات سیار به اپراتورهای خصوصی اعتماد شد و در نتیجه 
شبکه پهن باند سیار توسعه یافت، باید همین زمینه را برای بخش 

خصوصی در عرصه فضا فراهم کرد. 
وی مهمترین اولویت سازمان فضایی را »پایان دادن به تصدی 
گری در عرصه فضا« برشمرد و گفت: بر همین اساس فعالیت 
های مربوط به تدوین پروانه اپراتوری ماهواره مخابراتی آغاز و 
سپس در کمیسیون تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی مصوب 

شده است. 
به گفته وی، اکنون چندین کنسرسیوم داخلی و خارجی برای 
فعالیت در عرصه اپراتوری ماهواره مخابراتی در حال شکلگیری 

است. 

رئیس سازمان فضایی ایران تشریح کرد

فرصتسازی6هزارمیلیاردتومانیبرایخصوصیهادربخشفضایی
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درودگر: کفاشیان، فوتسال را به مسخره نگیرد

اتحادیهفوتبالبهمرکزشرطبندی
تبدیلشدهاست!

رئیس سابق کمیته فوتسال می گوید تغییر اساسنامه سازمان لیگ فوتسال برای ماندن 
کفاشیان در این سازمان کار درستی نیست و باید از عاقبت اتحادیه فوتبال که با تغییر 

اساسنامه نابود شد، درس گرفت.
وجود  با  فوتسال  لیگ  سازمان  در  کفاشیان  علی  ریاست  درباره  درودگرابتدا  صادق 
بازنشسته بودن اظهار کرد: سازمان لیگ مگر مجمع و هیات رئیسه ندارد؟ رئیس سازمان 
لیگ چگونه انتخاب می شود؟ آنها اساسنامه دارند و این اساسنامه باید در مجمع تصویب 
شود. این که می گویند اساسنامه را تغییر داده اند تا کفاشیان رئیس سازمان لیگ باشد، 
کار اشتباهی است. اساسنامه اتحادیه فوتبال را تغییر دادند و آن اتحادیه از بین رفت. آنها 
اساسنامه ای نوشتند که تا ابد الدهر صاحب رای باشند و خودشان به خودشان رای دهند. 
این کار باعث شد اتحادیه دیگر هیچ اعتباری نزد باشگاه ها نداشته باشد و در جلسات 
شورای مرکزی چهار باشگاه هم  نیایند. اتحادیه را به مرکز شرط بندی فوتبال تبدیل کردند 
که حتی یک ریال آن به باشگاه ها نمی رسد. تازه یک نفر هم در اتحادیه فوتبال علیه 
باشگاه ها نماینده طلبکاران است و مرتب از باشگاه ها شکایت می کند. واقعا حیف از آن 
اتحادیه که با چنین تفکری که امروز در فوتسال، کفاشیان نمایندگی اش می کند، درش 
تخته شد. معتقدم فردگرایی در سازمان لیگ فوتسال نیز باید کنار برود. این که بخواهند 
به شوخی و خنده فوتسال را به مسخره بگیرند، خوب نیست.   او افزود: فوتبال و فوتسال 
نیاز به دگرگونی دارد. بهاروند در سازمان لیگ فوتبال به دنبال تحول است و امیدوارم این 
موضوع در سازمان لیگ فوتسال نیز پیاده شود. امروزه سازمان های ما باید با سازمان های 
فوتبال دنیا تطابق پیدا کنند. شایسته سالاری و دور شدن از فرد سالاری نیاز اساسی فوتبال 
ایران است. هیات رئیسه ها باید واقعی باشند و با قدرت به کارها ورود کنند. امروزه تصمیم 
گیری، انتخاب افراد و اعزام اشخاص به مسافرت  نیز نباید با تصمیم فردی انجام شود و باید 
مصوبه هیات رئیسه را داشته باشد. باید به راستی هم فکری و خرد جمعی در فوتبال حاکم 
شود. همچنین پیشنهاد می کنم اتاق فکرهایی داشته باشیم که اعضای خانواده فوتبال به 

راحتی آنجا نظر داده و تصمیم سازی کنند.
رئیس سابق کمیته فوتسال با بیان این که کفاشیان رئیس سازمان لیگ نیست، تاکید 
کرد:  او از کمیته فوتسال استعفا داده و در سازمان لیگ نیز باید به پرهیزگار اجازه دهد تا 
کارش را انجام دهد. او باید میدان را به جوان ترها بسپارد. امیدوارم کفاشیان خیلی زود به 
ایران برگردد؛ او در حال حاضر در امارات به سر می برد در حالی که کارهایش در ایران مانده 
است. بهتر است او هر چه سریع تر به ایران برگردد چون کارهای داخلی حجم زیادی دارد 
و امور اجرایی تیم ملی فوتبال که بر عهده ایشان نیست. برای این کارها، خراطی و مشاور 
فدراسیون در امارات هستند و فدراسیون اکنون بیش از همیشه به نایب رئیس اول نیاز دارد.
وی در پایان با تبریک انتخاب محمدحسن انصاری فرد به عنوان رئیس کمیته فنی 
فوتسال به ایسنا گفت: انصاری فرد بازیکن و سرمربی تیم ملی فوتسال بوده و امیدواریم 
از تجاربش در فوتسال استفاده شود. همچنین افراد شایسته ای مثل حسین شمس، علی 
صانعی، علی رعدی، وحید شمسایی، محمود خوراکچی، محمدرضا حیدریان، سیامک 
داداشی و ناصر صالح در فوتسال حضور دارند که می توانند تاثیر مثبتی در کمیته فنی 

داشته باشند.

استاداسدی: 

بهاحتمال90درصدقهرمانجامملتها
میشویم

مدافع اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: تیم ملی ایران آماده ترین تیم حاضر در جام 
ملت های آسیا است و به احتمال 90 درصد قهرمان می شود.

علی اکبر استاداسدی در خصوص دیدار ایران و عراق در هفدهمین دوره جام ملت های 
آسیا گفت: سخت ترین بازی ما در مرحله گروهی دیدار با عراق خواهد بود اما به احتمال 

زیاد برنده این مسابقه خواهیم شد. 
وی در رابطه با پیروزی کم گل ایران در دیدار مقابل ویتنام ادامه داد: در این دیدار کارلوس 
کی روش به دنبال کسب سه امتیاز و فشار نیاوردن به بازیکنان خود بود که به هر دو هدفش 
رسید. مدافع اسبق تیم ملی فوتبال ایران در رابطه با اینکه به نظر می رسد کی روش در 
خط دفاعی به انتخاب نهایی خود نرسیده است، گفت: این مساله را قبول ندارم. کی روش 
بسیار هوشمندانه در دو دیدار اخیر ترکیب خود را تغییر داد. مطمئن باشید در دیدار مقابل 
عراق بازهم تغییراتی خواهیم داشت. هواداران فراموش نکنند که کی روش در مهره چینی 
بسیار حرفه ای عمل می کند.  وی در پاسخ به این سئوال که چقدر برای قهرمانی تیم ملی 
در در جام ملت های آسیا شانس قائل است اظهار داشت: بالای 90 درصد برای تیم ملی 
شانس قائلم و به اعتقاد من تیم کی روش پتانسیل بالایی دارد.  استاد اسدی با اشاره به 
سایر رقبای ایران برای قهرمانی در هفدهمین دوره جام ملت های آسیا تصریح کرد: کره 
جنوبی، ژاپن و ایران جدی ترین مدعیان قهرمانی در این دوره از مسابقات هستند.  وی 
در خصوص بهترین خاطره خود از جام ملت های 1996 امارات گفت: زدن 6 گل در آن 
مسابقات کره جنوبی برای ما یک رویای بزرگ بود که به واقعیت پیوست. قبل از شروع این 
مسابقه همه کره جنوبی را برنده این بازی می دانستند اما هیچ وقت گریه سرمربی حریف 
در پایان بازی را فراموش نمی کنم.  استاداسدی افزود: در آن بازی هرچه زدیم گل شد و 

دیگر خودمان هم تعداد گل های زده را باور نمی کردیم.

سرمربی تراکتورسازی:

چالشبزرگیپیشروداریم
سرمربی جدید تیم فوتبال تراکتورسازی گفت: چالش بزرگی پیش رو داریم و خوشحالم 

که در ایران هستم.
جرج لیکنز یکشنبه شب گذشته رسما به عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال تراکتورسازی 
خیلی  گفت:  تراکتورسازی  در  حضورش  درباره  لیکنز  شد.  ایران  وارد  و  معرفی  تبریز 
خوشحالم اینجا هستم. چالش بزرگی پیش رو داریم. وی افزود: از هفته گذشته با مالک 
باشگاه ملاقات داشتم. او مرد بزرگی است و خوشحالم که با او کار می کنم. امیدوارم بتوانیم 
کارهای بزرگی را انجام بدهیم. سرمربی بلژیکی تراکتورسازی درباره شناختش از فوتبال 

ایران هم گفت: بازیکنان ایرانی در لیگ بلژیک هستند که از آنها شناخت دارم.

وریاغفوری:

صحبتازقهرمانیزوداست
مدافع تیم ملی فوتبال ایران گفت:بازی به بازی می جنگیم و الان خیلی زود است که در 

مورد قهرمانی حرف بزنیم.
ووریا غفوری که در دوره گذشته این مسابقات در استرالیا هم حضور داشت حالا با انگیزه 
تر از گذشته در تمرینات تیم ملی حضور پیدا می کند.غفوری که چندی پیش جام جهانی 
را از دست داده حالا با انگیزه تر از قبل برای حضور در بازی های تیم ملی تلاش می کند و 

این بار در دیدار با ویتنام 90 دقیقه برای تیم کی روش به میدان رفت.
این بازیکن در گفت و گو با خبرنگار اعزامی خبرگزاری فارس در خصوص بازی با ویتنام 
و همچنین دیدار آینده تیم ملی مقابل عراق صحبت هایی را انجام داده که متن آن را در 

زیر می خوانید:
* ابتدا از بازی با ویتنام صحبت کن...

خدا را شکر بازی خوبی انجام دادیم و امیدوارم همین روند را ادامه بدهیم. بازی با عراق 
هم یک بازی مهم دیگر است، الان 2 بازی انجام دادیم و بازی با عراق هم برای سرگروهی 

است و کل تلاشمان را برای برد در آن مسابقه انجام می دهیم.
*خیلی ها می گویند بازی با عراق انتقامی محسوب می شود اما کی روش گفته ما 

به تمام رقبا احترام می گذاریم نظر خودت چیست؟
تمام رقبا برای ما قابل احترام هستند و حریف آسان در این بازی ها نداریم. هر چه رو به 
جلو می رویم بازی ها سخت تر می شود.بازی با عراق خیلی سخت است و باید تمام توان را 
در زمین بگذاریم تا به عنوان سرگروه صعود کنیم.همه رقبا هم برای ما قابل احترام هستند.

*این چندمین بازی بود که با لباس تیم ملی انجام دادی؟ یادت هست؟
راستش را بخواهید دقیق نمی دانم چند بازی انجام دادم، شاید حدود 30 بازی انجام 
داده باشم. من یک سال و نیم درگیر آسیب دیدگی بودم و کمتر در اردوها حضور داشتم و به 

همین دلیل مدتی در مسابقات حضور نداشتم.
*حتما می دانی که تو جام ملت ها مربیانی مثل لیپی، زاکه رونی، کی روش حضور 

دارند، این مربیان چقدر در کیفیت جام ملتها تاثیر دارند؟
طبیعتا این موضوع تاثیر گذار است. وقتی مربیان بزرگ در اینجا حضور دارند سطح 
مسابقات بالا می رود.آنها باعث به وجود آمدن نظم تیمی هستند و در کل حضور مربیانی 
که شما اسم بردید تاثیر مثبتی در مسابقات این دوره داشته و کیفیت بازی ها را بالا برده 

است.
* اکثر بازیکنان تیم ملی در اظهارات اخیرشان مدعی هستند ما بازیکنان برای هم 

حتی از آتش هم رد می شویم. نظر تو چیست؟
چیزی که در این تیم می بینیم این است که همه با تمام وجود بازی می کنند. شرح 
وظایف همه مشخص است و انصافا تمام بازیکنان برای خوشحالی مردم بازی می کنند. 
من امیدوار هستم که تیم ملی در پایان مسابقات دل مردم را شاد کند که این موضوع از 

همه چیز مهم تر است.
*این روزها خیلی از کارشناسان مدعی هستند تیم ملی باید قهرمان این مسابقات 

شود. به نظرت این توانایی در تیم ملی وجود دارد؟
واقعا همه می بینند که تیم ها همه قوی هستند و اصلا کار راحتی نیست. بازی به بازی 
می جنگیم و الان خیلی زود است که در مورد قهرمانی حرف بزنیم. در اینکه بازیکنان تیم 
ملی هدفشان این است که ایران قهرمان مسابقات شود شکی نیست ولی ما فعلا فقط به 

بازی با عراق فکر می کنیم.

سردارآزمون:

به فکر انتقام از عراق نیستیم
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران گفت:ما به فکر انتقام و اینگونه 
مسائل نیستیم و می خواهیم مقابل عراق فقط فوتبال بازی 

کنیم.
سردار آزمون با 2 گلی که در بازی با ویتنام به ثمر رساند تعداد 
گلهای خود را در مسابقات جام ملت های آسیا به عدد 5 رساند.
این بازیکن که حالا با تجربه حواشی بعد از جام جهانی پخته 
تر شده در گفت و گو با خبرنگار اعزامی خبرگزاری فارس به 
امارات پیرامون دیدار با ویتنام و 2 گلی که به ثمر رساند صحبت 
کرده و مدعی است در بازی با عراق تیم ملی به فکر انتقام و 

اینگونه مسائل نیست.
* ابتدا از 2 گلی که به ثمر رساندی صحبت کن...

من 2 گل زدم ولی این گل ها حاصل زحمات تمامی بازیکنان 
تیم بود.آنها زحمت کشیدند و من کار آخر را انجام دادم. خیلی 

خوشحالم که این اتفاق رخ داد و ما صعودمان قطعی شد.
ناراحت  هم  داور  تصمیمات  از  کمی  رسد  می  نظر  *به 

بودی...
بله.من وقتی از زمین هم خارج شدم به داور چهارم گفتم که 
چقدر بی مورد به بازیکنان ما کارت می دهد. به هر حال داور در 
چند مورد خطاهایی می گرفت و کارت هایی می داد که حق 

بازیکنان ما نبود.
* در بازی آینده باید به مصاف عراق بروید.بازی که 4 سال 
پیش در آن شرایط مقابلشان به میدان رفتید و آن اتفاقات 

رخ داد. آیا به فکر انتقام نیستید؟

ما به فکر انتقام و اینگونه مسائل نیستیم و می خواهیم مقابل 
عراق فقط فوتبال بازی کنیم. این مسائل واقعا در فوتبال طبیعی 
است که یک تیم مقابل تیمی ببازد یا ببرد و چند سال بعد با هم 

بازی کنند.
* البته سرمربی تیم ملی هم تاکید کرده که به رقبا احترام 

بگذارید...
دقیقا. چیزی که آقای کی روش به ما یاد می دهد فوتبال بازی 
کردن و احترام به رقبا است. ما به عنوان بازیکن باید شرایط را 
درک کنیم و همان چیزی را در زمین پیاده کنیم که مربی از ما 

می خواهد.

* با گلهایی که زدی در این تورنمنت سه گله شدی. نظرت 
در این مورد چیست؟

خدا را شکر می کنم.من تمام انرژی ام را می گذارم که تیم 
موفق شود. همه بازیکنان همین شرایط را دارند. خوشحالم که 

تیم ملی برد و یک گام دیگر جلو برداشت.
آقای گلی ات در جام ملت های آسیا می شود  * روی 

حساب کرد؟
من به این مسائل واقعا فکر نمی کنم.فقط امیدوارم تیم یک 

نتیجه خوب بگیرد. این مهمترین مساله است.
* تو 4 سال پیش به عراق گل زدی، به نظرت می شود به 

عراق دوباره گل بزنی؟
من تلاشم را انجام می دهم. به هر حال تلاش هر شخصی 
دیده می شود.امیدوارم در همه بازی هایی که در پیش داریم 

هم من و هم بچه های تیم ملی بهتر از بازی های قبل باشند.
* روز گذشته هم به همراه پدر و مادرت بازی ترکمنستان 

را تماشا کردی...
بله، آقای کی روش بعد از رسیدن تیم به دبی به ما استراحت 

داد و چون تمرین نداشتیم رفتم و آن مسابقه را تماشا کردم.
* و صحبت آخر...

از مردمی که با حضور در استادیوم از ما حمایت کردند ممنون 
هستم. حضور آنها باعث دلگرمی ما است و امیدوارم در بازی 
های آینده هم آنها از ما حمایت کنند تا در آخر دلشان را شاد 

کنیم.

سرمربی تیم فوتبال ملوان این روزها در کنار حرفه مربیگری تیم ریشه دار گیلانی، به طور 
همزمان شغل رانندگی کامیون را به دلیل شرایط نامطلوب مالی این باشگاه صاحب نام در پیش 

گرفته است.
تیم فوتبال ملوان بندرانزلی با وجود اینکه از حضور بازیکنان خوب و لیگ برتری در ترکیب خود 

در این فصل بهره می برد، اما نتایج خوبی در لیگ دسته اول نمی گیرد.
این تیم لیگ دسته اول را با امتیاز منفی 6 آغاز کرد اما حضور بازیکنان سابق تیم های استقلال 
و پرسپولیس و بازیکنان جوان تیم های لیگ برتری که برای گذراندن خدمت سربازی به این تیم 

آمده اند، مردم شهر بندری انزلی را به بازگشت تیمشان به لیگ برتر امیدوار کرده بود.
حتی برای بهتر شدن شرایط این باشگاه بخش عمده اداره آن به بخش خصوصی واگذار شد تا 

ملوانی ها به لحاظ مالی هم به شرایط ایده آل برسند.
اما این تیم در لیگ دسته اول شروع خوبی نداشت و مشکلات مالی بار دیگر گریبان این تیم را 
گرفت تا جایی که نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران )مالک باشگاه( حامی مالی تازه 
ای برای این تیم در نظر گرفت و مدیریت تیم را به بخش خصوصی واگذار کرد. این واگذاری هم 

اما نتیجه نداد و مدیران فعلی نتوانستند گره ای از مشکلات این تیم ریشه دار کشور باز کنند.
تغییرات کادر فنی و رفتن فرهاد پورغلامی و روی کار آمدن محمد احمدزاده و مازیار زارع هم 
نتوانست جلوی ناکامی های این تیم پرطرفدار گیلانی را بگیرد تا اینکه قوی سفید انزلی نیم 

فصل رقابتهای لیگ دسته اول را با 10 امتیاز در قعر جدول به پایان ببرد.
نکته جالب توجه، شروع نیم فصل دوم برای شاگردان احمدزاده بود. این تیم در نخستین دیدار 
خانگی به مصاف همسایه خود در قعر جدول رفت و با تساوی بدون گل برابر خونه به خونه بابل 

متوقف شد.
اما اتفاق جالب پس از این بازی رخ داد و آن اینکه »محمد احمدزاده« که از مربیان با سابقه 
کشور محسوب می شود پس از این بازی با کامیون تریلی خود باری را به مقصد شیراز حمل می 

کند.
بازیکنان ملوان تاکنون حدود 15درصد دریافتی داشته اند اما کادر فنی این تیم هیچ دریافتی 
نداشت و احمدزاده می گوید به همین خاطر مجبور است برای امرار معاش در کنار حرفه 

مربیگری، شغل دومی هم داشته باشد.

مدیریت باشگاه ملوان چند هفته ای است که قول داده شرایط را برای مربیان درست کند اما 
هیچ اقدامی در این زمینه تاکنون صورت نگرفته است.

همین موضوع بهانه ای شد تا خبرنگار ایرنا گفت وگویی با محمد احمدزاده سرمربی ملوان که 
سال های نه چندان دور مربی تیم ملی فوتبال ایران هم بود، داشته باشد.

از وی در خصوص بازی های تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت ها پرسیده شد که او گفت 
متاسفانه در جاده است و به همین خاطر نتوانسته بازی تیم ملی مقابل ویتنام را ببیند.

وی سپس در مورد اینکه چرا پس از بازی تیمش برابر خونه به خونه بابل در لیگ دسته اول با 
کامیونش باری را به مقصد شیراز حمل کرده است، گفت: من روزی که هدایت ملوان را پذیرفتم، 
با مدیریت در خصوص شرایط خودم صحبت کردم و گفتم که اوضاع من چگونه است. گفتم که 
در ماه اقساط سنگینی دارم. متاسفانه تاکنون کادر فنی نه تنها تیم بزگسالان بلکه کادر فنی هیچ 

یک از تیم های ملوان دریافتی نداشته اند.
احمدزاده ادامه داد: متاسفانه فکر می کنم این ذهنیت برای آقایان پیش آمده که اعضای کادر 
فنی نیاز مالی ندارند. من همان اول شرایطم را گفتم و الان هم که با شما صحبت می کنم پشت 

فرمان کامیونم هستم.
سرمربی تیم فوتبال ملوان تصریح کرد: من راضی نیستم که فقط به من دریافتی داشته باشند. 
اگر قرار است پرداختی از سوی باشگاه صورت بگیرد باید به تمام مربیانی که در ملوان زحمت می 

کشند این پرداختی انجام شود چرا که همه در این تیم زحمت می کشند.
وی اضافه کرد: البته انتظار ما فقط از سوی مدیریت باشگاه نیست بلکه مسئولان شهر هم باید 
دست به کار شوند. نمی شود هر وقت دنبال رای بودند به سمت تیم و بازیکنان بیایند و پس از آن 
غیب شوند. واقعا از مسئولان شهر بندرانزلی توقع داریم به ملوان کمک کنند. متاسفانه هیچکس 

عین خیالش هم نیست که چرا این تیم شرایطی این چنینی دارد. 
احمدزاده تصریح کرد: ما بازیکنان خوبی داریم و بدون شک شرایط اینگونه نخواهد ماند. ما 
در ادامه رقابت ها تا میانه های جدول بالا خواهیم آمد اما امیدواریم مسئولان شهر هم نگاهی به 

این تیم داشته باشند.
وی سپس در مورد اینکه باشگاه پول عمل و قرارداد 2 بازیکن مصدوم تیم یعنی صائب محبی 
و سید علی فاطمی را پرداخت نکرده خاطرنشان کرد: محبی قراردادی با ما ندارد اما او فصل 

گذشته در تیم ما بود و وظیفه باشگاه است که پول عمل او را پرداخت کند. در مورد فاطمی هم 
باید بگویم که او بازیکن ما است و باشگاه باید تمام تعهدات مالی و پول عمل این بازیکن را بپردازد 
که متاسفانه این اتفاق تاکنون رخ نداده است. باید تمامی پرداختی ها و همچنین پاداش ها برای 
همه یکسان باشد. من خودم پیگیر این موضوع هستم تا اجازه ندهم حقی از بازیکنم ضایع شود. 

وظیفه باشگاه است که به تعهدات در قبال بازیکنان عمل کند.
سرمربی تیم ملوان با اشاره به اولین دیدار این تیم در نیم فصل دوم رقابتهای لیگ دسته اول 
برابر خونه به خونه بابل که با تساوی بدون گل همراه بود، اظهار داشت: خونه به خونه تمام روزنه ها 
را به روی ما بسته بود و اجازه نفوذ به بازیکنان ما نداد. ما باید سه امتیاز این مسابقه را می گرفتیم 
اما حریف هم خیلی خود بازی کرد و عملکرد آنها موجب شد تا حتی آنها چند موقعیت هم به روی 

دروازه ما ایجاد کنند. در مجموع باید سه امتیاز را می گرفتیم که اینگونه نشد.
وی اضافه کرد: مسئولیت این نتیجه بر عهده من است اما از نظر من این تساوی خانگی 
تلنگری برای ما بود تا در بازی های آینده بتوانیم نقاط ضعف و قوتمان را بسنجیم و بدون مشکل 

در میادین حاظر شویم. چرا که ما فقط برای موفقیت و سربلندی ملوان تلاش می کنیم.

گفت وگو با سرمربی ملوان پشت فرمان کامیون:

کسیعینخیالشنیستملوانچهشرایطیدارد

شبکه تلویزیونی »کاراکول« کلمبیا ضمن اشاره به پیوستن قریب الوقوع 
»کارلوس کی روش« به تیم ملی کلمبیا، از »خورخه فوساتی« اروگوئه ای به 

عنوان جانشین وی در تیم ملی ایران نام برد.
به گزارش ایرنا، این شبکه تلویزیونی که با نام »آرسی ان« نیز شناخته می شود، 
نوشت: همزمان با سپری شدن زمان و انتشار گزارش ها در خصوص پیوستن 
احتمالی »کارلوس کی روش« سرمربی تیم ملی ایران پس از اتمام جام ملت 
های 2019 آسیا به تیم ملی کلمبیا، اخبار از جستجوی ایران برای یافتن 

جانشین مرد پرتغالی حکایت دارد.
در این بین، »خورخه فوساتی« اروگوئه ای در فهرست گزینه های جانشینی 

کی روش قرار داده شده است.
انتظار می رود فرآیند انعقاد قرارداد کی روش با تیم ملی کلمبیا طی هفته های پیش رو مراحل پایانی خود را طی کند.

تارنمای خبری »eltiempo« اخیرا در گزارشی مدعی شد در صورتی که اتفاق غیرمنتظره ای رخ ندهد، انتخاب کی روش در جلسه آینده 
کمیته اجرایی فدراسیون فوتبال کلمبیا که طبق برنامه تا چند هفته آتی برگزار می شود، به عنوان گزینه قطعی هدایت تیم ملی این کشور 

تایید خواهد شد و مرد پرتغالی داستان تازه خود را از ماه فوریه یعنی پس از اتمام قراردادش با تیم ملی ایران، با کلمبیا آغاز خواهد کرد.
این در حالی است که فدراسیون فوتبال کلمبیا، پیش از انتشار خبر انتصاب کی روش، تایید کرد که هیچ مذاکره ای را با »لوئیز فیلیپه 

اسکولاری« نداشته و هیچ تمایلی برای جذب وی ندارد؛ موضوعی که کاراکول نیز در گزارش خود آن را مورد تاکید قرار داده است.

رسانه کلمبیایی خبر داد:

جانشینکیروشازاروگوئهمیآید
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران گفت: خط دفاعی تیم ملی در حال حاضر 
تنها مشکل »کارلوس کی روش« است و او هنوز نتوانسته ترکیب نهایی خود را در 

این بخش پیدا کند.
محمود یاوری در خصوص دیدار سوم ایران در جام ملت های آسیا مقابل عراق 
اظهار داشت: با اینکه دو تیم نقاط ضعف و قوت مشترکی دارند اما بازی های ایران 
و عراق همیشه از جذابیت خاصی برخوردار بوده است.  وی ادامه داد: یکی از 
نکات منفی تیم عراق توجه به حواشی است که خوشبختانه با حضور کی روش 

بعید می دانم آنها بتوانند در حاشیه سازی موفق عمل کنند. 
سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران یادآور شد: تیم ملی عراق مانند گذشته این 

جام را قدرتمندانه شروع نکرد و این موضوع کار ما را آسان تر کرده است. امیدوارم کادر فنی تیم ملی در این مسابقه هم برای برد به میدان بروند 
زیرا در غیر این صورت کار ما دشوار خواهد شد.  وی تصریح کرد: خط دفاعی به جدی ترین مشکل تیم ملی در جام ملت ها تبدیل شده و کی 
روش هنوز نتوانسته در خصوص مدافعان خود به جمع بندی نهایی برسد.  یاوری در خصوص شانس تیم ملی کشورمان برای کسب عنوان 
قهرمانی در جام هفدهم اظهار داشت: برای صحبت در این خصوص هنوز زود است و باید منتظر مراحل بعدی بازیها باشیم. ما در مرحله 
بعد احتمالا به مصاف چین خواهیم رفت که در این دیدار کار دشواری در پیش نخواهیم داشت اما پس از آن باید به مصاف ژاپن برویم که این 
مسابقه فینال زودهنگام جام خواهد بود.  وی افزود: در این دوره از مسابقات جام ملت های آسیا هیچ تیمی خط هافبک و حمله تیم ایران را 

در اختیار ندارد و اگر کی روش بتواند در خط دفاعی هم به جمع بندی نهایی و مناسب برسد توان حضور در فینال را داریم.

محمود یاوری:

خطدفاعتنهامشکلتیمایراندرجامملتهااست
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علمی و سلامت 

فرمول غذایی برای تعادل هورمون ها
مدیریت رژیم غذایی یکی از مهم ترین اقداماتی است که می توانید برای حفظ تعادل 

هورمون ها مد نظر قرار دهید.
بدن انسان حاوی تریلیون ها سلول است که فرآیندهای ضروری برای ادامه حیات ما 
انجام می دهند. هورمون ها به عنوان پیامرسان های شیمیایی جاری در خون به انتقال 

اطلاعات در سراسر بدن بین گروه های سلولی کمک می کنند.
هورمون هایی مانند استروژن، کورتیزول، و انسولین همگی در حفظ سلامت ما نقش 
دارند. این هورمون ها توسط غدد درون ریز، مانند تیروئید، که وظیفه ساخت و ترشح 
هورمون ها را بر عهده دارند، تولید می شوند. اندام های بسیاری نیز هورمون تولید می 

کنند که از آن جمله می توان به پوست، قلب، روده و معده اشاره کرد.
بخش های مختلف بدن در کنار هم به کار مشغول هستند تا عملکردهای کلیدی 
برای بقا طی فرآیندی به نام »هومئوستازی« ادامه یابند. زمانی که هورمون های بدن 
از سطوحی متعادل برخوردار نیستند، سلامت شما در معرض خطر قرار می گیرد. در 
نتیجه، ممکن است با بیماری های مختلف مانند سندرم تخمدان پلی کیستیک، کم 
کاری تیروئید، یا دیابت مواجه شوید. زمانی که به اندازه کافی ورزش نمی کنید، و خواب 
و تغذیه کافی و با کیفیت بالا ندارید، خطر عدم تعادل هورمونی افزایش یافته و به افزایش 
خطر ابتلا به بیماری منجر می شود. مدیریت رژیم غذایی یکی از مهم ترین اقداماتی 
است که می توانید برای حفظ تعادل هورمون ها مد نظر قرار دهید. اگر یک رژیم غذایی 
متعادل و مبتنی بر گیاهان مصرف کنید، ممکن است آثار عدم تعادل هورمونی را در 
صورت عدم توجه به نیازهای تغذیه ای بدن خود احساس کنید. شما به ازای هر پوند 
)حدودا نیم کیلو( از توده بدنی بدون چربی خود به 0.75 تا 1 گرم پروتئین در روز نیاز 

دارید. اما نیازی نیست برای حفظ تعادل هورمون های خود به گوشت وابسته باشید.
مواد غذایی پروبیوتیک

سلامت روده انسان اهمیت ویژه ای برای حفظ سلامت کلی بدن دارد زیرا هورمون 
ها از طریق روده پردازش، متابولیز و دفع می شوند. مواد غذایی تخمیر شده سرشار از 
پروبیوتیک ها هستند و به حفظ تعادل جمعیت باکتری های خوب روده کمک می کنند. 
شما می توانید مصرف غذاهایی مانند کفیر، کامبوچا، کیمچی، و کلم ترش را مد نظر 

قرار دهید.
مواد غذایی پروبیوتیک به افزایش جمعیت باکتری های خوب نیز کمک می کنند. به 
عنوان مثال، شما می توانید مصرف تره فرنگی و کنگر فرنگی را برای کمک به این شرایط 

مد نظر قرار دهید.
پروتئین های آداپتوژنیک

آداپتوژن ها موادی طبیعی هستند که به عادی سازی فرآیندهای بدن کمک می کنند 
و نقش مهمی در تعادل هورمون ها ایفا می کنند. پروتئین نخود، یک پروتئین کامل است 
و تمام اسید آمینه های مورد نیاز بدن را ارائه کرده و کمترین اثر حساسیت زایی را دارد. 
احتمال ابتلا به عدم تحمل همانند آنچه در نتیجه مصرف منابع پروتئینی لبنیاتی یا 
گلوتنی رخ می دهد، نیز در این زمینه کمتر است. مغزدانه ها، حبوبات و پروتئین شاهدانه 

نیز جایگزین های خوبی برای منابع پروتئین آداپتوژنیک هستند.
فیبر

افراد بسیاری سطوح کافی فیبر را ار رژیم غذایی روزانه خود دریافت نمی کنند و این 
شرایط می تواند بر سطوح انسولین و هورمون های دیگر اثرگذار باشد. فیبر، قند خون را 
کاهش می دهد و با عادی سازی فعالیت انسولین، سطوح آن را متعادل می کند که این 

شرایط موجب تعادل در سطوح هورمون کورتیزول نیز می شود.
زمانی که سطوح کورتیزول بالا باقی بماند، با افزایش وزن و استرس، و تسلط استروژن 
مواجه می شوید. مصرف فیبر به میزان کافی به از بین بردن استروژن اضافه، و کاهش 
سطوح پروژسترون کمک می کند. برای دریافت فیبر می توانید مصرف سبزی های 
برگدار، غلات کامل، حبوبات، و مغزدانه ها را مد نظر قرار دهید. لوبیای پخته و برنج 
قهوه ای دو منبع محبوب فیبر هستند. آرد بادام نیز منبعی عالی برای دریافت فیبر روزانه 

است.
روغن نارگیل

روغن نارگیل به تقویت سلامت و عملکرد تیروئید و تعادل سطوح انسولین کمک می 
کند. اسیدهای چرب ضروری در روغن نارگیل نقشی کلیدی در فواید سلامت این ماده 
غذایی دارند. نتایج برخی مطالعات کاهش نرخ های ابتلا به بیماری قلبی، دیابت و چاقی 
به واسطه مصرف روغن نارگیل را نشان داده اند. همچنین، در یک مطالعه با حضور سوژه 
های حیوانی، میزان کلسترول در کبد گروهی که روغن نارگیل پردازش نشده دریافت 

کرده بودند، شش برابر کمتر بود.
شیرین بیان

گیاه شیرین بیان می تواند برای غده آدرنال که مسئولیت تولید هورمون های آدرنالین 
و کورتیزول را بر عهده دارد، مفید باشد. آدرنالین چگونگی واکنش بدن به استرس را 
تنظیم می کند. عصاره ریشه شیرین بیان غده آدرنال را برای تولید سطوح سالم کورتیزول 
تحریک کرده و از تولید بیش از حد پیشگیری می کند. همچنین، این ماده به تسکین 
مشکلات گوارشی، پاکسازی دستگاه تنفسی، ترمیم دیواره داخلی معده و تولید مخاط 

به میزان کافی کمک می کند.
آشواگاندا

آشواگاندا معروف به جنسینگ هندی یک گیاه دارویی بسیار مفید است. این گیاه به 
عنوان یک آداپتوژن دسته بندی شده است، اما می تواند فواید دیگر مانند عملکرد بهتر 

مغز و تسکین علائم اضطراب و افسردگی را نیز ارائه کند.
آشواگاندا یک گیاه دارویی باستانی است که به روش های مختلف می توانید از شاخه 
ها، دانه ها و میوه آن در دستورالعمل های مختلف استفاده کنید. همچنین، مکمل های 

آن نیز در دسترس هستند که به تسهیل شیوه مصرف کمک می کنند.
ماکا

ماکا سرشار از ویتامین های B1 و B12، پروتئین، کلسیم، فسفر، منیزیم، و روی است 
که به تقویت سطوح هورمون تستوسترون کمک می کند. ماکا برای افزایش میل جنسی و 

باروری مفید است، در شرایطی که کرامپ های قاعدگی را نیز تسکین می دهد.
کتانجک

جلبک دریایی سرشار از ید است که به عادی سازی فعالیت تیروئید کمک می کند، اما 
همانند مکمل ها میزان بیش از حد ید را وارد بدن نمی کند. کتانجک یک نوع جلبک 

دریایی سرشار از ویتامین های B2 ،B1 و B12، پتاسیم، کلسین و آهن است.
آووکادو

عملکرد هورمونی بدن انسان به چربی های سالم وابسته است و این در شرایطیست که 
افراد بسیاری با کمبود اسیدهای چرب امگا-3 مواجه هستند. هورمون ها به اسیدهای 

چرب امگا-3 و امگا-6 نیاز دارند و بدن نیازمند میزان متعادل از هر دو است.
آووکادو منبع خوبی برای اسیدهای چرب امگا-3 و ریز مغذی هایی است که سطوح 
هورمون هایی مانند اسید فولیک، پتاسیم، منیزیم، و ویتامین E را به همراه برخی 
ویتامین های B تنظیم می کنند. همچنین، آووکادو به بهبود تولید پروژسترون، هورمون 

مسئول بارداری و تنظیم چرخه قاعدگی، کمک می کند.
استراگال

استراگال یکی دیگر از گیاهان دارویی است که به حفظ تعادل هورمون ها کمک کرده، 
در شرایطی که فواید سلامت دیگر مانند تسکین علائم سرماخوردگی، آلرژی ها، کم 
خونی و سندرم خستگی مزمن را نیز ارائه می کند. این محصول به طور معمول به شکل 
مکمل مصرف می شود و گفته شده است سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند. اگر 
متوجه ریزش مو، نوسانات خلقی، حساسیت بیش از حد به سرما و گرما یا نوسان در 
چرخه قاعدگی شده اید، سطوح هومون های خود را مورد بررسی قرار دهید. عدم تعادل 
در هورمون ها سلامت کلی انسان را تحت تاثیر قرار می دهد و می تواند به عوارض بیشتر 

در آینده منجر شود.

چرا همیشه احساس تشنگی می کنم؟
احساس تشنگی دائمی در اغلب موارد مشکل جدی نیست اما در برخی مواقع از وجود 

یک ناراحتی جسمی نهفته حکایت دارد.
به گزارش ایسنا، براساس مطلبی تازه از نشریه تخصصی "مدیکال دیلی" از جمله 

دلایل احتمالی در احساس تشنگی دائمی می توان به موارد زیر اشاره کرد:
عدم دریافت آب کافی در طول روز  

یک دلیل اصلیِ احساس تشنگی مداوم عدم مصرف میزان کافیِ آب در طول روز است. 
به گفته پزشکان بدن برخی از افراد به دریافت میزان آب بیشتری نیاز دارد. همچنین بدن 
افرادی که به طور مرتب ورزش می کنند یا در محیط های آب و هوایی خشک زندگی 
می کنند به دریافت میزان بیشتری آب نیاز دارد. همچنین نوشیدن آب کافی که از رنگ 

ادرار قابل تشخیص است با تاثیرات مثبت متعددی بر بدن همراه است.
الگوهای غذایی 

افرادی که رژیم غذایی کتوژنیک دارند از عوارض جانبی متعدد آن شکایت دارند که 
یکی از آن ها احساس تشنگی مفرط است. احساس تشنگی ناشی از این نوع رژیم غذایی 

به این دلیل است که میزان کربوهیدرات دریافتی در آن کمتر است.
مشکلات تیروئیدی 

تاثیرات تیروئید پرکار در افراد مختلف متفاوت است. بنابراین درحالیکه احساس 
تشنگی مفرط به تنهایی عامل نگران کننده ای نیست، لازم است دیگر علائم مرتبط با آن 
از قبیل کاهش بی دلیل وزن، لرزش دست ها، احساس خستگی، اضطراب و نشانه های 
دیگر مورد توجه قرار گیرد. و در صورت وجود تعدادی از این علائم لازم است برای 

تشخیص مشکل تیروئید به پزشک مراجعه شود.
دیابت 

احساس تشنگی مفرط در کنار تکرر ادرار و تاری دید از جمله علائمی هستند که 
می تواند حاکی از ابتلای فرد به بیماری دیابت باشد.

مصرف برخی داروها 
بسیاری از داروهای رایج به طور مستقیم یا غیر مستقیم به احساس تشنگی دائمی 
کمک می کند. داروهای افسردگی، داروهای فشار خون و آلرژی با عوارض جانبی همراه 

هستند که از آن جمله می توان به تکرر ادرار و خشکی دهان اشاره کرد.

بسیاری از مردم سراسر جهان می توانند با پیشگیری از 5 مورد 
عمده که منجر به مرگ زودرس می شوند، از وقوع مرگ زودرس 
جلوگیری کنند. این 5 دلیل عمده مرگ زودرس عبارت اند از: 
سرطان، بیماری قلبی، سکته مغزی، بیماری ریه و بیماری کبد. 

در ادامه این مطلب به توضیح این موارد می پردازیم.
با پیشرفت روزافزون علم، انتظار می رود کودکانی که امروزه 
متولد می شوند، زندگی طولانی تر و سالم تری نسبت به گذشته 
داشته باشند. گفتنی است طبق گزارش رسمی و دولتی در 
کشور انگلیس، در یک سال بیش از 150.000 مورد مرگ ومیر 
مرگ ومیر  عمده  دلیل  همان 5  از  ناشی  فقط  سال  زیر 75 
زودرس یعنی سرطان، بیماری قلبی، سکته مغزی، بیماری ریه 
و بیماری کبد بوده است. همچنین به گفته دپارتمان سلامت 
انگلستان، حدود دوسوم این تعداد، به طور کامل قابل  پیشگیری 
بوده است. بنابراین می توان با انجام برخی اقدامات این آمار را 

کاهش داد. در ادامه به بررسی این 5 مورد می پردازیم.
*احتمال ابتلا به سرطان را کاهش دهیم

شاید جالب باشد اگر بدانید بیش از 1 نفر از هر 3 نفر در طول 
زندگی خود درگیر سرطان می شوند. البته هرچند بیش از 200 
نوع مختلف از سرطان وجود دارد اما سرطان ریه، سرطان سینه، 
سرطان پروستات و سرطان روده شایع ترین موارد هستند و در 
واقع بیش از نیمی از افرادی که دچار سرطان می شوند، درگیر 

یکی از 4 مورد ذکرشده می شوند.
سبک  انگلستان،  سرطان  تحقیق  مرکز  گفته های  مطابق 
زندگی ناسالم ریشه ی اصلی یک سوم از موارد ابتلا به سرطان 
است. سیگار کشیدن تقریباً دلیل تمامی موارد ابتلا به سرطان 
ریه است. رژیم غذایی ناسالم با سرطان روده، سرطان پانکراس 
و سرطان مری در ارتباط است و همچنین نوشیدن زیاد الکل نیز 

منجر به بروز سرطان سینه می شود.
از  می تواند  سالم  زندگی  سبک  داشتن  است  ذکر  به  لازم 
کند. همچنین  پیشگیری  به سرطان  ابتلا  موارد  از  بسیاری 
زودهنگام  و  به موقع  تشخیص  به منظور  سرطان  غربالگری 
سرطان و پیشگیری یا درمان آن در کاهش موارد ابتلا به سرطان 
بسیار مؤثر است. با انجام آزمایش های غربالگری می توان در 
تشخیص و درمان سرطان های سینه، دهانه رحم و روده در 
مقطعی که سرطان در قابل درمان ترین زمان ممکن قرار دارد 

اقدام کرد.
بنابراین لازم است سعی کنید:

* علائم مهم و کلیدی سرطان های اصلی و فراگیر را بشناسید.
* آزمایش های غربالگری سرطان را به منظور تشخیص و درمان 

این بیماری جدی بگیرید.
* اگر سبک زندگی ناسالمی دارید، به منظور کاهش ریسک 

ابتلا به سرطان، سعی در تغییر آن داشته باشید. 
*پیشگیری از بیماری های قلبی

کارشناسان معتقدند که اغلب موارد مرگ زودهنگام ناشی 
از بیماری های قلبی، قابل پیشگیری هستند. سیگار کشیدن، 
اضافه وزن داشتن، فشارخون بالا، کلسترول بالا، نوشیدن الکل 
و عدم فعالیت بدنی ازجمله عوامل ریسک در این زمینه هستند.

بنابراین لازم است:
* اگر بالای 40 سال هستید، به صورت دوره ای مواردی مانند 
فشارخون، کلسترول و سایر موارد مرتبط با بیماری قلبی را با 

یک پزشک عمومی کنترل کنید.
* به یاد داشته باشید که فعالیت بدنی تا 30 درصد از احتمال 
حمله قلبی را کاهش می دهد. بنابراین حتماً فعالیت بدنی 
به ویژه تمرینات ایروبیکی مانند پیاده روی، شنا و دوچرخه سواری 

را در برنامه زندگی خود داشته باشید. 
* حمل وزن زیاد باعث فشار آمدن زیاد به قلب خواهد بود. 
بنابراین سعی کنید وزن خود را کاهش دهید و در حالت ایده آل 

حفظ کنید.
*خطر سکته مغزی را کاهش دهید

سکته مغزی سومین عامل مرگ ومیر و اولین عامل دچار شدن 
به ناتوانی و معلولیت در انگلستان است. بیش از 150.000 نفر 
در هر سال در انگلستان دچار سکته مغزی می شوند که طبق 
گفته انجمن سکته انگلستان، تا 10.000 مورد از آن، با آموزش 
قابل پیشگیری  مردم،  به  اورژانسی  و  اولیه  اقدامات  و  علائم 
است.   مغزی  سکته  اصلی  دلیل  بالا  فشارخون  بود.  خواهد 
تقریباً از هر 3 نفر در انگلستان یک نفر دچار فشارخون بالا است 
و به گفته بنیاد قلب بریتانیا، حدود نیمی از این تعداد هیچ گونه 

درمانی برای فشارخون بالای خود انجام نمی دهند.
بنابراین برای کاهش خطر وقوع دو مورد زیر پیشنهاد می شود:
* علائم سکته مغزی را بشناسیم و نسبت به وقوع این علائم 

هوشیار باشیم.
* یکی از بهترین راه ها برای کاهش فشارخون بالا، کاهش 

مصرف نمک است.
*ریسک بیماری ریه را کاهش دهید

بیماری های تنفسی شامل گستره ای از شرایط و بیماری ها از 
آسم تا بیماری مزمن انسدادی ریه که درواقع یکی از شایع ترین 

دلایل مرگ ومیر است می شود.
تقریباً می توان گفت بیماری مزمن انسدادی ریه به طور کامل 
قابل پیشگیری است. لازم به ذکر است که اغلب موارد ابتلا به 
این بیماری )حدود 85 درصد از آن( ناشی از سیگار کشیدن 
است. 15 درصد باقیمانده از موارد ابتلا به این بیماری هم ناشی 
از در معرض دود، مواد شیمیایی و گردوغبار قرار گرفتن است. 
البته در برخی موارد نادر نیز این بیماری ناشی از یک شرایط 

ژنتیکی به نام کمبود آلفا-1 آنتی تریپسین می شود.
برای پیشگیری از بیماری مزمن انسدادی ریه نیز پیشنهاد 

می شود:
استفاده  دخانی  مواد  سایر  از  یا  و  هستید  سیگاری  اگر   *

می کنید، آن ها را ترک کنید.

* سعی کنید در معرض آلودگی قرار نگیرید.
*ریسک بیماری کبد را کاهش دهید

بیماری کبد یکی از بیماری های رو به افزایش در دهه گذشته 
است. وقوع بیماری کبد تقریباً بدون علائم و در سکوت رخ 
می دهد و بسیاری از افرادی که دچار این بیماری می شوند تا 
زمانی که این بیماری به نارسایی کبد منجر نشود هیچ گونه 
علائم خاصی مشاهده نخواهند کرد و در واقع زمانی متوجه 
بیماری خود خواهند شد که دچار نارسایی کبد شده و زمان از 

دست  رفته باشد.
3 عامل اصلی بیماری کبد شامل نوشیدن الکل، اضافه وزن 
و هپاتیت ویروسی )التهاب کبد( است. به منظور پیشگیری از 

بیماری کبد نیز لازم است:
* الکل مصرف نشود.

اجتناب  اضافه وزن  از داشتن  و  کنید  کنترل  را  وزن خود   *
کنید. برای اطلاع از وزن سالم مرتبط با خود می توانید با پزشک 

صحبت کنید.
* و همچنین اگر در معرض خطر عفونت قرار دارید، از واکسن 

هپاتیت B استفاده کنید.

زندگی را کوتاه نکنیم

پیشگیری از 5 دلیل عمده مرگ زودرس

با اتخاذ برخی تصمیم ها و انجام برخی کارها می توان فصل زمستان را به سلامت سپری 
کرد و از زیبایی های این فصل سال به خوبی لذت برد. در واقع هیچ دلیلی مبنی بر اینکه 
قطعا باید در زمستان بیمار شویم وجود ندارد. در ادامه این مطلب به بیان این مسئله 

می پردازیم.
سرمای هوا در فصل زمستان نباید به طورقطع موجب بیماری و سرماخوردگی باشد. 

به بیان دیگر نباید این طور تصور شود که حتماً باید در فصل زمستان بیمار شویم.
در این مطلب به معرفی 6 روش می پردازیم که با رعایت آن ها می توان بدن را در وضعیت 

مطلوبی از سلامتی، بدون توجه به میزان سردی هوا و وضعیت آب وهوا نگه داریم.
*اجتناب از خستگی زمستانی

خستگی  این  دلیل  دارند.  تنبلی  و  خستگی  حس  زمستان  در  افراد  از  بسیاری 
زمستانی، عدم وجود روشنایی و نور کافی خورشید است که باعث بروز اختلال در چرخه 

خواب وبیداری انسان می شود.
برای اجتناب از خستگی زمستانی می توانید از این 3 ترفند استفاده کنید:

- حتی الامکان در ساعاتی از روز که هوا روشن است به بیرون بروید و در معرض نور 
طبیعی خورشید قرار بگیرید.

- خواب شبانه خوب، باکیفیت و کافی داشته باشید. همچنین سعی کنید چرخه خواب 
منظمی داشته باشید و همه روزه در یک ساعت مشخص به خواب بروید و در ساعتی 

مشخص از خواب برخیزید.
- با انجام فعالیت بدنی یا مدیتیشن، استرس را از خود دور کنید. استرس یکی از دلایل 

بروز خستگی و بی حالی است. 
*میوه و سبزی بیشتری بخورید

در فصل زمستان نباید از رژیم غذایی سالم غافل شویم. شاید گاهی اوقات و به دلایل 
مختلفی مثل تنبلی، تمایلاتی به برخی غذاهای ناسالم و آماده در این فصل وجود داشته 
باشد. باید حواستان به غذاهای مصرفی خود باشد و مطمئن باشید که رژیم غذایی 

سالمی دارید. سعی کنید هر روز 5 وعده میوه و سبزیجات مصرف کنید.

اگر احساس کردید که بدنتان میل و هوس به خوردن یک خوراکی شیرین دارد، سعی 
کنید انتخابی سالم مثل یک نارنگی آبدار و شیرین داشته باشید. سبزیجات زمستانی از 
قبیل هویج، شقاقل )هویج وحشی( و شلغم را می توان در اشکال مختلفی مثل حالت 
کبابی و یا استفاده در سوپ مورد مصرف قرار داد. در واقع سبزیجات و میوه های مختص 

زمستان، دارای خواص و فواید بسیاری برای این فصل سرد سال هستند. 
*شیر بنوشید

همان طور که مشخص است احتمال سرماخوردگی در زمستان افزایش می یابد بنابراین 
باید تلاش کنیم که سیستم ایمنی بدن خود را در این فصل در بهترین حالت ممکن 
نگه داریم. شیر و سایر محصولات لبنی مثل پنیر و ماست منابع بسیار خوبی از موارد زیر 

هستند:
- پروتئین

B12 و ویتامین A ویتامین -
- و کلسیم که باعث تقویت استخوان هاست.

سعی کنید از محصولات لبنی کم چرب استفاده کنید.
*فعالیت های جدید داشته باشید

به جای اینکه در ماه های سرد زمستان تمام روز را در خانه بمانید و گوشه ای گرم ونرم را 
برای خود انتخاب کنید، با اعضای خانواده خود بیرون بروید و فعالیت ها و تفریحات جدید 
و سرگرم کننده انجام دهید. البته برای انجام این کار، نیاز مبرمی به امکانات ویژه ندارید 
چراکه یک پیاده روی ساده در هوای سرد زمستان در پارک و یا روی برف ها می تواند به 

یکی از بهترین تفریحات زمستانی تبدیل شود.
همچنین فعالیت بدنی مداوم و منظم به کنترل وزن افراد کمک خواهد کرد و سیستم 
ایمنی بدن را ارتقا و بهبود خواهد بخشید. لازم به ذکر است که اقدام به این فعالیت ها، 
راه بسیار خوبی است برای از بین بردن تنش ها به ویژه در مواقعی که افراد خانواده به طور 

مداوم در خانه هستند و احتمال تنش در خانه افزایش می یابد.
*صبحانه ای دل چسب داشته باشید

زمستان یکی از بهترین فصل ها برای خوردن فرنی و حلیم در وعده صبحانه است. 
خوردن یک کاسه حلیم خانگی گرم در یک صبح سرد زمستانی نه تنها شروع صبحی لذیذ 
و خوشمزه است بلکه باعث دریافت مقادیر مناسبی از نشاسته و فیبر می شود. این گونه 
غذاها باعث می شوند انسان انرژی بیشتری داشته باشد و همچنین برای مدت زمان 
بیشتری احساس سیری داشته باشد و میل به خوردن میان وعده ی صبحگاهی را از بین 

می برد.
*ویتامین D را فراموش نکنید

در طول زمستان از میزان دریافتی ویتامین D طبیعی ما که از نور خورشید دریافت 
می کنیم به دلایلی مثل کاهش زمان سپری شده در فضای باز و در معرض نور آفتاب بودن 
و همچنین کاهش زمان تابش نور خورشید، کاسته می شود. بنابراین خوب است تا با 
استفاده از رژیم غذایی صحیح شامل روغن کبد ماهی، زرده تخم مرغ، شیر و دانه های 
جوانه زده و سایر منابع، ویتامین D موردنیاز بدن خود را تأمین کنیم. البته باید توجه داشته 
باشید که هیچ کدام از این منابع غذایی نمی توانند جایگزین ویتامین D تولیدشده در بدن 
ناشی از نور خورشید باشند و باید بگوییم ویتامین D دریافتی از رژیم غذایی می تواند 10 
درصد از نیاز بدن به ویتامین D را تأمین کند. بنابراین از قرار گرفتن حداکثری در معرض 

نور خورشید در روزهای زمستان غافل نباشید.

می خواهید در زمستان بیمار نشوید؟

6 توصیه برای به سلامت سپری کردن زمستان

به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 
از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه 11

موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 
سلام علیکم 

پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احترام  با 
167/11/97

وقت رسیدگی :  روز چهارشنبه  تاریخ 97/12/1 ساعت 10  حوزه 11
خواهان: سعید بابائی

خواندگان : جبار ابراهیم پور
خواسته: مطالبه وجه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن 
خوانده به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی 
مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ 
نشرآخرین آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه 

حضور یابد خواهد بود.م.الف 4285
شورای حل اختلاف حوزه 11 شهریار

.......................................................
شماره پرونده:2454/2/97           شماره دادنامه   2803

مرجع رسیدگی:حوزه دوم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان:آقای عباس گودرزی 

خوانده:آقای مهدی گودرزی   
خواسته: مطالبه طلب  

گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی 
قاضی شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به 

صدور رای می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی آقای عباس گودرزی  بطرفیت آقای مهدی گودرزی بخواسته 
مطالبه مبلغ سی میلیون ریال بابت یک فقره سفته به شماره خزانه دار کل 0927074 
و رسید عادی بانضمام خسارات وارده باتوجه به عرضحال تسلیمی ومستندات پرونده 
وملاحظه نظریه مشورتی اعضای شورای حل اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی 
آن شورا نظرباینکه وجوداصل سفته و رسید عادی درید خواهان و صدور گواهی عدم 
پرداخت از بانک محال علیه حکایت ازاستقراردین بمیزان خواسته واشتغال ذمه خوانده 
واستحقاق خواهان درمطالبه وجه دارد وباتوجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب 
درخواست خواهان وبتجویزازماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مفاد دادخواست 
ووقت رسیدگی ازطریق نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار ابلاغ گردیده لیکن دلیلی 
مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی شورا با استصحاب بقای 
دین ومصون ماندن دعوی و مستندات خواهان از هرگونه ایراد وخدشه دعوی مطروحه 
را محمول به صحت تلقی وبااختیارحاصله ازماده 9 قانون شوراهای حل اختلاف 
مصوب 94/8/10 مستندا به مواد 198-519 و 522 قانون آیین دادرسی دادگاههای 
عمومی وانقلاب درامورمدنی حکم به محکومیت خوانده  به پرداخت مبلغ سی میلیون 
دادرسی  هزینه  بابت  ریال  هزار  چهارصدوشصت  ومبلغ  خواسته  اصل  بابت  ریال 
وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ 97/7/3 لغایت وصول آن درحق خواهان صادرواعلام می 
دارد رای صادره غیابی وظرف بیست روز قابل واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف 
بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی درمحاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار می 

باشد.م.الف 4288
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار- سید عمار تاجیک

.......................................................
شماره پرونده:582/4/97           شماره دادنامه   872 97/10/8

مرجع رسیدگی:حوزه چهارم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان:آقای محمد ایمانی بوکالت از غلامحسین حسینی به نشانی شهریار روبروی 

دادگستری س گلهای 2 ط 4 واحد 7 
خوانده:آقای آرش شفاف فرزند حسین به نشانی مجهول المکان   

خواسته: مطالبه وجه چک به میزان یکصد میلیون ریال به انضمام سایر خسارات وارده 
اعم از هزینه دادرسی و خسارت تاخیر و تادیه و حق الوکاله وکیل   

گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی 
قاضی شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به 

صدور رای می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی آقای محمد ایمانی به وکالت از غلامحسین حسینی  بطرفیت آقای 
آرش شفاف بخواسته مطالبه مبلغ یکصد میلیون ریال بابت یک فقره چک به شماره 
87117 مورخ 96/10/17 در عهده بانک ملی شعبه 6284 توحید بانضمام خسارات 
وارده باتوجه به عرضحال تسلیمی ومستندات پرونده وملاحظه نظریه مشورتی اعضای 
شورای حل اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی آن شورا نظرباینکه وجوداصل چک 
درید خواهان و صدور گواهی عدم پرداخت از بانک محال علیه حکایت ازاستقراردین 
بمیزان خواسته واشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان درمطالبه وجه دارد وباتوجه 
به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان وبتجویزازماده 73 قانون 
درروزنامه  نشرآگهی  ازطریق  رسیدگی  ووقت  دادخواست  مفاد  مدنی  دادرسی  آیین 
کثیرالانتشار ابلاغ گردیده لیکن دلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء دین ارائه واقامه ننموده 
لهذا قاضی شورا با استصحاب بقای دین ومصون ماندن دعوی و مستندات خواهان از 
هرگونه ایراد وخدشه دعوی مطروحه را محمول به صحت تلقی وبااختیارحاصله ازماده 
9 قانون شوراهای حل اختلاف مصوب 94/8/10 مستندا به مواد310 و 313 قانون 
تجارت و مواد 198 و 519 قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی وانقلاب درامورمدنی 
حکم به محکومیت خوانده  به پرداخت مبلغ یکصد میلیون ریال بابت اصل خواسته ومبلغ 
یک میلیون و سیصد هزار ریال بابت هزینه دادرسی وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ صدور 
چک لغایت وصول آن درحق خواهان صادرواعلام می دارد رای صادره غیابی وظرف 
بیست روز قابل واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی 

درمحاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار می باشد.م.الف 4287
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار- سید عمار تاجیک

.......................................................
شماره پرونده:581/4/97           شماره دادنامه   871 97/10/8
مرجع رسیدگی:حوزه چهارم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

خواهان:آقای محمد ایمانی بوکالت از غلامحسین حسینی به نشانی شهریار روبروی 
دادگستری س گلهای 2 ط 4 واحد 7 

خوانده:آقای آرش شفاف فرزند حسین به نشانی مجهول المکان   
خواسته: مطالبه وجه چک به میزان یکصد و بیست میلیون ریال به انضمام هزینه 

دادرسی و خسارت تاخیر و تادیه و حق الوکاله   
گردشکار:پس ازوصول پرونده وباتوجه به محتویات پرونده وجری تشریفات قانونی 
قاضی شورا بررسی راکافی دانسته وضمن اعلام ختم رسیدگی بشرح ذیل مبادرت به 

صدور رای می نماید.
رای قاضی شورا

درخصوص دعوی آقای محمد ایمانی به وکالت از غلامحسین حسینی  بطرفیت آقای 
آرش شفاف بخواسته مطالبه مبلغ یکصد و بیست میلیون ریال بابت یک فقره چک به 
شماره 861159/59  مورخ 96/12/22 در عهده بانک ملت شعبه 28118  بروجرد 
بانضمام خسارات وارده باتوجه به عرضحال تسلیمی ومستندات پرونده وملاحظه 
نظریه مشورتی اعضای شورای حل اختلاف واقدامات بعمل آمده ازسوی آن شورا 
نظرباینکه وجوداصل چک درید خواهان و صدور گواهی عدم پرداخت از بانک محال 
علیه حکایت ازاستقراردین بمیزان خواسته واشتغال ذمه خوانده واستحقاق خواهان 
درمطالبه وجه دارد وباتوجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
وبتجویزازماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مفاد دادخواست ووقت رسیدگی ازطریق 
نشرآگهی درروزنامه کثیرالانتشار ابلاغ گردیده لیکن دلیلی مدلول بر ابراء ذمه یااداء 
دین ارائه واقامه ننموده لهذا قاضی شورا با استصحاب بقای دین ومصون ماندن دعوی 
و مستندات خواهان از هرگونه ایراد وخدشه دعوی مطروحه را محمول به صحت تلقی 
وبااختیارحاصله ازماده 9 قانون شوراهای حل اختلاف مصوب 94/8/10 مستندا به 
مواد310 و 313 قانون تجارت و مواد 198 و 519 قانون آیین دادرسی دادگاههای 
عمومی وانقلاب درامورمدنی حکم به محکومیت خوانده  به پرداخت مبلغ یکصد و 
بیست میلیون ریال بابت اصل خواسته ومبلغ یک میلیون و پانصد و پنجاه هزار ریال بابت 
هزینه دادرسی وخسارت تاخیرتادیه ازتاریخ صدور چک لغایت وصول آن درحق خواهان 
و حق الوکاله وکیل طبق تعرفه صادرواعلام می دارد رای صادره غیابی وظرف بیست 
روز قابل واخواهی درهمین حوزه وسپس ظرف بیست روز قابل تجدیدنظرخواهی 

درمحاکم محترم دادگستری شهرستان شهریار می باشد.م.الف 4286
قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار- سید عمار تاجیک
.......................................................

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 139760331057001730 هیات اول  / دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا جلالی 
فراهانی فرزند غلامرضا بشماره شناسنامه 304 صادره از تهران در ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مساحت 526/30 مترمربع پلاک 1487 و 1770 فرعی از 
9 اصلی واقع در ماهدشت خریداری از مالکین رسمی آقایان علی مظفری ، یوسف 
صادقی ، عباسعلی رحیمی محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند  می تواننند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد . م/97/30092/ف 
تاریخ انتشار نوبت اول : 97/10/10 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 97/10/25 
ایرج فهیمی - رییس ثبت اسناد و املاک 

.......................................................
آگهی مزایده اتومبیل 

آگهی مزایده یک دستگاه سواری پژو 206 به شماره شهربانی 883 ل 74 ایران 16 
مربوط به پرونده کلاسه 139704030011002663/1 

به موجب پرونده اجرایی کلاسه  139704030011002663/1  ) با شماره بایگانی 
9702801 ( ، له : خانم فاطمه کلهری ،بر علیه : آقای محمدرضا رنجبر، مستند سند 
ازدواج شماره 2584-1385/11/26 دفترخانه ازدواج 24 قم یه دستگاه سواری پژو 
206 به شماره شهربانی 883 ل 74 ایران 16 با مشخصات ذیل واقع در قم پارکینگ 
جعفریه متعلق به آقای محمدرضا رنجبر بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش 

میرسد :
مشخصات فنی خودرو :

شاسی  شماره   – سفید  رنگ   –  1390 مدل   –  206 پژو  سواری  خودروی 
496748BJ8ED03NAAP - شماره موتور : 14190001423 ، خودرو از سلامت 

کافی برخوردار بوده است . 
بیمه : دارد . 

تاریخ  در  شیرزادی  حسین  سرهنگ  آقای  جناب  دادگستری  رسمی  کارشناس 
1397/09/21 خودروی مذکور را با توجه به سلامت خودرو و داشتن بیمه شخص 
ثالث به مبلغ 330/000/000 ریال )سیصد و سی میلیون ریال ( ارزیابی نموده است . 
مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخ 1397/11/15 در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع درخیابان ساحلی ) لواسانی ( نبش کوچه 7 – طبقه فوقانی 
اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام میشود 
. مزایده از مبلغ پایه 330/000/000 ریال ) سیصد و سی میلیون ریال ( شروع و به 
بالاترین مبلغ پیشنهادی نقدا فروخته خواهد شد . حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد 
بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود . و کلیه هزینه ها و بدهی های خودرو 
مورد مزایده بر عهده برنده مزایده است . و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول خواهد 
شد . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک 
تضمین شده بانکی را به این اداره ارائه نمایند . و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. . چنانچه 
روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد،مزایده روز اداری بعد از تعطیل 
درهمان محل و ساعت انجام میشود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول 

خواهد شد .  )م الف 17233 (
اداره اجرای اسناد رسمی قم 
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اجتماعی

شایعات انواع مختلفی دارند؛ اما هدف از دامن زدن 
به آن گل آلود کردن آب و گرفتن ماهی منفعت توسط 
شایعه سازان است؛ هرچند که برخی از رسانه ها نیز به 

شایعه سازی ها دامن می زنند .
شایعه  از  تندتر  و  سریعتر  دیگری  شیطان  »هیچ 
نیست؛ شایعه با هر گام که پیش می گذارد، خرابکارتر 
دو  رومی،  که شاعری  است  این سخنی  می شود«. 
هزار سال پیش از میلاد بر زبان رانده است. از آن زمان 
تاکنون، شایعه ها ادامه و اغلب تاثیرات مخربی بر روح 

و روان جامعه دارند. 
شایعه شیطانی است که هر بار نقابی نو بر سیمای 
خود می زند و به سراغ افکار و احساسات مخاطبان می 
رود و آنان را تحت تاثیر خود قرار می دهد؛ اما می توان 
با گسترش سواد رسانه ای، تصویب قوانین موثر و فعال 
تر شدن رسانه ها و بخش های اطلاع رسانی سازمان 

های رسمی، مانع گسترش شایعات شد.
* شایعه چیست؟

بطور معمول شایعه به خبری گفته می شود که صحت 
و سقم آن مشخص نیست. شایعات اغلب کلی هستند 
در  موضوع  یک  تنها  دقیق،  اطلاعات  دادن  بدون  و 
آن ها طرح می شود. بطور مثال در شایعه زلزله، تنها 
این سخن به گوش می رسد که زلزله ای خواهد آمد و 
مشخص نیست این زلزله با چه قدرت و تاثیری، در چه 

زمانی و با چه اثراتی رخ خواهد داد. 
شایعات اغلب خبر مورد نظر را به منابعی به ظاهر 
معتبر؛ اما مبهم، غیر واقعی و غیرقابل اثبات ارجاع 
استاد  یک  پیشگو،  یک  کارشناس،  یک  دهند:  می 
دانشگاه، یک منبع مطلع ناشناس یا حتی یک پژوهش 

علمی نامشخص. 
منبع  که  شایعاتی  آن  هستند:  گونه  دو  شایعات 
مشخصی ندارند و شایعاتی که منبع تولید آن ها بر 
همگان معلوم است. شایعات گروه اول مشخص نیست 
به دست چه کسی ریشه می گیرند. در گذشته هر کس 
می گفت که این خبر را از دیگری شنیده است و امروز؛ 
با گسترش فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، هر 
رسانه و کانال خبری، به نقل از کانال و رسانه دیگری 
شایعه را منتشر می کند و در نهایت نیز مشخص نمی 
شود که چه کسی اولین بار شایعه را بر سر زبان ها آورده 

است.
* زلزله و آتشفشان در تهران؛ قصه تکراری یک 

شایعه
به حتم بسیاری از شهروندان، شایعه زلزله تهران در 
دهه 1370 را به یاد دارند؛ شایعه ای که به سرعت برق 
و باد در میان شهروندان منتشر شد و خبر از یک زلزله 
قریب الوقوع در تهران می داد. اغلب شهروندان در ان 
زمان سخن از یک پیشگوی مشهور به میان می آوردند 
که گویا ده ها واقعه را پیش از آن، پیشگویی کرده بود! 
بسیاری از شهروندان این شایعه را باور کردند و در شب 
پیش بینی وقوع زلزله، در خیابان ها به سر بردند. شایعه 

ای که هرگز به وقوع نپیوست.
در سال های آغازین دهه 1380، این شایعه دوباره 
تکرار شد و دوباره در تهران و برخی از دیگر شهرها، 
این شایعه دهان به دهان چرخید و دوباره شهروندان 
بسیاری نیمه های شب را در خیابان سپری کردند. این 
بار هم شایعه از زبان یک پیشگو و از منابعی نامشخص 

پخش شد.
بطور معمول تا مدتی پس از هر زلزله، بازار شایعات 
داغتر می شود. همانطور که تا چند سال پس از زلزله 
بم، بازار شایعات درباره زلزله تهران داغ بود؛ از سال 
گذشته و پس از زلزله کرمانشاه نیز بازار شایعات هم در 
مورد دلایل وقوع زلزله کرمانشاه و هم درباره احتمال 
وقوع یک زلزله هولناک در تهران به گوش می رسد. 
شایعاتی که مطابق همیشه نه براساس تحقیقات علمی 
بر زبان آورده می شوند و نه مدرک و مستنداتی برای 
آن ها ارایه می شود و تنها به التهاب شهروندان دامن 
می زنند. بارها و بارها در رسانه ها شنیده ایم که زمین 
لرزه قابل پیش بینی نیست و اگر کسی موفق به اختراع 
روشی برای پیش بینی آن شود، جهان علم را تکان 

خواهد داد!
زلزله،  تکراری  شایعه  بر  علاوه  اخیر،  های  ماه  در 
شایعاتی مبنی بر احتمال فعال شدن آتشفشان دماوند 
نیز به گوش می رسد. آتشفشان دماوند که هزاران سال 
است خاموش مانده است در این شایعات به یکباره 
شعله ور خواهد شد و آتش آن دامن تهران را خواهد 
گرفت. هرچند که این شایعه نیز اغلب منبع مشخصی 
ندارد. با این حال مدیران مسئول نمی توانند احتمال 
وقوع زلزله و آتشفشان را رد یا تایید نمایند. از همین رو 
بطور مداوم پایش هایی درباره فعالیت وضعیت دماوند 
صورت می گیرد تا در صورت وقوع هر اتفاقی، بتوان 
اقدامات ضروری را صورت داد. جالب آنجا است که در 
صورت احتمال فعال شدن یک آتشفشان، می توان از 
پیش به شهروندان اطلاع رسانی کرد و نیازی نیست 

افراد به چنین شایعاتی توجه کنند. 
* شایعه در بازارهای مالی 

پس از ورشکستگی برخی موسسات قرض الحسنه 
و فرار »محمودرضا خاوری«، رییس وقت بانک ملی، 
شایعه ورشکستگی بانک های خصوصی و دولتی هر 
از چند گاهی به گوش می رسد. شایعه ای که به دلیل 
از دست رفتن بخشی از اعتماد شهروندان به بانک ها 
و موسسات مالی، بیش از گذشته در اذهان، واقعی به 
نظر می رسد. این شایعه اما اغلب منابعی مشخص دارد 
و منبع آن نیز برخی رسانه های ضد انقلاب هستند. 
چنین شایعاتی، اغلب بسیار مخرب هستند و با هجوم 
بانک  تا  باعث می شود  بانک ها،  به  سرمایه گذاران 
های کشور دچار مشکلات جدی شوند. پخش شایعه 
ورشکستگی بانک ها یا سقوط بورس، تاریخی طولانی 
دارد و در جنگ های اقتصادی یا نظامی بین المللی، 
یک روش معمول است که کشورهای رقیب از آن بهره 
می برند. بطور مثال در جنگ جهانی دوم، کشورهای 
درگیر جنگ بارها از این روش برای از بین بردن آرامش 
اقتصادی کشورهای دشمن خود استفاده می کردند. 

در هفته گذشته نیز دوباره چنین شایعه ای شنیده 
شد و یک تارنمای ضد انقلاب مدعی شد که رییس 
و  فرار کرده است  بانک ها خصوصی کشور  از  یکی 
بانک مذکور در حال ورشکستگی است! این در حالی 
است که رسانه های رسمی کشور، به سرعت مصاحبه 
رییس این بانک را منتشر کردند و همین مسئله باعث 
شد تا اذهان شهروندان آرام شود. چند ماه قبل نیز 
شایعه ورشکستگی بانک دیگری به گوش رسید که 
بانک مذکور، برای مقابله با ورشکستگی، دسته های 
برابر  اسکناس و منابع مالی خود را در شعبات و در 
دیدگان مشتریان به نمایش گذاشت تا نشان دهد که 
به قدر کفایت منابع مالی دارد. این اقدام باعث شد تا 
سرمایه گذاران آرامش پیدا کرده و شایعه نیز خود به 

خود منتفی شود.
* شایعه کمبود کالا و تشویش اذهان عمومی

در  اولیه  مواد  کمبود  شایعه  که  بود  قبل  ماه  چند 
موجب  پوشک،  و  کاغذی  دستمال  های  کارخانه 
هجوم بسیاری از شهروندان به مراکز فروش کالاهای 
باعث شد  اندازه  از  این خرید بیش  و  بهداشتی شد 
که برای چند روز، بازار دچار کمبود شود؛ اما گذشت 
زمان نشان داد که اتفاقی رخ نداده بود. کارخانه های 
تولید محصولات بهداشتی همچنان به تولید خود ادامه 
دادند و هیچ کمبودی در بازار به چشم نخورد. برخی 
از مشکلات طرح شده توسط کارخانه های مربوط 
همچون کمبود مواد اولیه، به سرعت توسط دولت رفع 
شد. این در حالی بود که برخی شهروندان برای مصرف 
یکسال خانواده خود دستمال کاغذی یا پوشک خریده 
بروز  اقتصادی،  زمان جنگ  در  معمول  بطور  بودند! 
چنین شایعاتی، عادی است و بیشتر این شایعات منبع 
واقعی و مشخصی نیز ندارند. تنها با هجوم مردم به بازار 
است که کمبودها ایجاد می شوند. به دلیل پیش بینی 
همین شایعات است که دولت همواره تلاش می کند 
ذخیره بزرگی از کالاهای اساسی ایجاد کند تا التهاب و 

نگرانی در مردم ایجاد نشود. 
مهمترین اقدام برای مقابله با شایعات کمبود کالا، 
نیز  جنگ  دوران  در  است.  وفور  حد  به  کالا  نمایش 
از انجایی که احتمال بروز شایعه کمبود گندم و نان 
گندم  های  کیسه  ها  نانوایی  داشت،  وجود  همواره 
خود را در برابر دید شهروندان قرار می دادند تا همواره 
خیال شهروندان از کمبود احتمالی گندم آسوده باشد. 
همین اقدام در مورد بسیاری دیگر از کالاها نیز ممکن 

است و می تواند التهابات را کاهش دهد.
* شایعات برجامی و دلاری؛ تیغ تیز سلطان های 

فساد
چرخ بازار غیررسمی ارز در ایران، اغلب با شایعات می 
چرخد. پس از خروج یکجانبه آمریکا از برجام، قیمت 
ارز در بازار غیررسمی ارز در کشور بالا رفت. شایعات در 
طی ماه های گذشته، هر بار در این بازار ایجاد التهاب 
کردند و با بالا رفتن نرخ ارز، دلالان و سودجویان از این 
شایعات منتفع شدند. شایعه خروج ایران از برجام یکی 
از این شایعات از که هرچند وقت یکبار شنیده می شود 
و دلالان با تکیه بر همین شایعات ناموثق، قیمت ارز را 

بالا بردند. 
است،  کرده  فروکش  ارز  بازار  در  التهاب  که  اکنون 
شایعه سازان تلاش می کنند هر از چند گاهی دوباره بر 
آتش زیر خاکستر شایعه ها بدمند تا بتوانند دوباره نرخ 
ارز را بالا ببرند و موج خریداران را به سمت این بازارها 
بکشند. در این میان، مردمی که با باور کردن شایعاتی 
مشابه، دلار را با قیمت هایی بسیار گزاف خریدند، ضرر 
و زیان بسیاری را متحمل شدند. این در حالی است 
که بانک مرکزی به صورت مداوم و با بیانیه های پیاپی 
تلاش کرده است تا به شهروندان هشدار دهد که تحت 
تاثیر چنین شایعاتی قرار نگیرند و با خرید ارز و طلا، با 
قیمتی بسیار بالاتر از بازار و در وضعیتی که قیمت ها 
دچار حباب شده اند، سرمایه های خود را از دست 
ندهند؛ اما گزارش ها حکایت از آن دارند که برخی از 
شهروندان بدون توجه به هشدارها و تحت تاثیر همین 
شایعه ها، با خریدهایی بسیار گران تر از قیمت واقعی، 

به شدت ضرر کردند. 
نمی  از شهروندان درس عبرت  بسیاری  متاسفانه 
گیرند و هر بار این شایعات باعث می شود تا دوباره پول 
خود را در این بازار مکاره از دست بدهند و سلطان های 
سکه و ارز، از نمد شایعه، کلاه ثروت برای خود بدوزند. 
کانال ها و تارنماها و شبکه هایی که به نام »اعلام قیمت 
ارز یا طلا« تشکیل شده اند و هزاران عضو نیز پیدا 
کرده اند؛ اغلب در پشت این شایعات قرار دارند و از 
این طریق، بازار را دستخوش التهاب می کنند. مقابله 
با برخی از این تارنماها و کانال ها در ماه های گذشته، 
یکی از عوامل آرام شدن جو روانی بازار طلا و ارز در 
کشور بود. زمانی که شایعات مهار شدند، تلاطم در بازار 

نیز فروکش کرد. 
* شایعات دنیای هنر و ورزش؛ 

حکایتی  اغلب  ورزش،  و  هنر  دنیای  در  شایعات 
متفاوت دارند. برخی از هنرمندان، ورزشکاران یا دلالان 
این حوزه، با ایجاد شایعات تلاش می کنند تا فضا را 
تغییر دهند و با گل آلود کردن فضای عمومی، ماهی 
منفعت خود را بگیرند. در دنیای هنر شایعه ممنوع 
الکاری یا ابطال مجوز یک اثر هنری، اغلب باعث می 
شود تا بازار آن اثر گرمتر شود. چند ماه پیش شایعه عدم 
صدور مجوز برای یک آلبوم موسیقی، وضعیت مشابهی 
را رقم زد و با انتشار آلبوم مورد نظر، فروش آن بسیار 
بالاتر از حد انتظار رفت. همین موضوع در مورد فیلم 
های در حال اکران نیز تبدیل به یک روش معمول شده 
است. با انتشار شایعه احتمال لغو پخش فیلم مذکور، 
فروش فیلم افزایش می یابد و تماشاگرانی که تمایلی 
به تماشای فیلم نداشتند، با تصور اینکه احتمال دارد 

موفق به دیدن فیلم نشوند، به سینما می روند. 
این شایعات در مورد مجریان و دست اندرکاران برنامه 
های صدا و سیما نیز هر از چند گاهی به گوش می 
الکاری  به ممنوع  رسد. به خصوص شایعات مربوط 
بازیگران و مجریان اغلب مورد توجه مردم قرار می گیرد 

و تنها کافی است یک مجری مدتی در برنامه های صدا 
و سیما حضور نیابد تا این شایعات به صورتی گسترده 

پخش شود. 
شایعات مربوط به خبر بیماری یا درگذشت برخی 
هنرپیشگان و هنرمندان نیز اغلب به گوش می رسد. 
این نوع از شایعه باعث می شود تا هنرمندان کهنسالان 
دچار ناراحتی و تالم روحی شوند و اثراتی روانی بر روی 
آنان بگذارد. هدف از تولید این شایعات اغلب جذب 
صفحات  به  بیشتر  کنندگان  مراجعه  و  خوانندگان 
ساخته شده در شبکه های اجتماعی است و بسیاری 
از این طریق تلاش دارند تا برای خود مخاطبانی دست 

و پا کنند. 
در دنیای ورزش نیز وضعیت مشابه است. اخباری 
که از جدال در رختکن تیم های ورزشی یا از قهر یک 
بازیکن خبر می دهند یا حکایت از آن دارند که یک 
بازیکن قصد بستن قرارداد با یک تیم ورزشی را دارد. 
این شایعات نیز بیشتر مواقع برای بازار گرمی پخش می 
شوند و باعث می شوند که قیمت یک ورزشکار بیشتر 
تیم دچار  فنی یک  کادر  اعضای  و  بازیکنان  یا  شود 
اختلاف گردند. روزنامه های ورزشی متعدد و پر تیراژ 
نیز خود تبدیل به بازاری برای گسترش این شایعات در 

دنیای ورزش نیز شده اند.
* شایعات جهان سیاست، بازی در زمین دشمن

در جهان سیاست، شایعات اغلب با هدف ضربه زدن 
به نظام های سیاسی یا احزاب رقیب ایجاد می شوند. 
شایعات مربوط به مرگ یا استعفای مقامات، از جمله 
پرکاربردترین نوع شایعات سیاسی هستند. در آسمان 
سیاست ایران نیز ابرهای سیاه شایعه گاه به گاه دیده 
می شوند. سخن از استعفای برخی از وزرا و مسوولان 
بیش از هر شایعه دیگری شنیده می شود و جناح های 
رقیب تلاش می کنند تا با ایجاد چنین شایعاتی، فضای 
سیاست را غبار آلود کنند. شایعات سیاسی هرچند می 
توانند به سرعت تکذیب شوند؛ اما در همان مدت زمان 
کوتاه انتشار، می توانند وقت و انرژی سازمان های 
سیاسی را بگیرند؛ زیرا این سازمان ها ناچارند برای 

تکذیب این شایعات تلاش کنند.
شایعه تصویب یا طرح برخی از قوانین و مقررات نیز 
از جمله دیگر شایعات معمول در این عرصه هستند. 
این اخبار بیشتر با هدف آسیب زدن به حیثیت یا اعتبار 
گروه های سیاسی تولید می شوند و حتی در صورت 
تکذیب نیز ممکن است باعث شود تا اعتماد شهروندان 

به دولت یا گروه سیاسی خاصی، کاهش یابد. 
شایعات سیاسی را می توان به عنوان یکی از ابزارهای 
غیرمنصفانه؛ اما معمول در عرصه سیاست به شمار آورد 
و به ویژه در زمان داغ شدن تنورهای انتخاباتی کاربرد 
وسیعتر و گسترده تری می یابند. گروه های رقیب با 
زدن تهمت و افترا و ایجاد شایعه تلاش می کنند اعتبار 
سیاسی و وجهه مردمی جناح مقابل را لکه دار نمایند و 
نشان دهند که گروه مذکور، در جهت خلاف منافع و 
مصالح عمومی رفتار می کند. به ویژه شایعات مربوط به 
فسادهای اقتصادی یا سیاسی اغلب توسط رسانه ها و 
با استناد به منابع ناشناس منتشر می شود و می تواند 

ضرباتی جدی به اعتبار اشخاص بزند.
با گسترش فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، 
وسیعتر  سطحی  در  سیاسی  شایعات  انتشار  امکان 
و گسترده تر فراهم آمده است و تنها کافی است نیم 
بارها  ببینیم که  تا  بیاندازیم  این کانال ها  به  نگاهی 
شایعه استعفاء یا برکناری »محمد جواد ظریف« وزیر 
امور خارجه در این کانال ها منتشر شده است و همواره 
سخنگویان وزارت امور خارجه ناچار به تکذیب آن شده 
اند. این در حالی است که چنین شایعاتی به سود کشور 
نیستند؛ اما برخی از رسانه ها داخلی نیز که به دلیل 
اختلافات جناحی به چنین شایعاتی دامن می زنند، در 

واقع آب به آسیاب دشمن می ریزند.
* شیطانی که باید به بند کشید

برای  تواند  می  که  است  شیطانی  ابزاری  شایعه، 
اهداف مختلفی بکار رود؛ اما دشمنی قوی دارد و آن 
دشمن؛ آگاهی است. بالارفتن سطح آگاهی و دانش 
شهروندان، سلاحی است که می تواند شایعه را از پای 
در آورد. همانطور که در گذاشته، گسترش دانش افراد 
باعث شد تا کمتر به دام شایعات گرفتار شوند؛ در جهان 
امروز که فضای مجازی و شبکه های اجتماعی، بیش 
از پیش گسترش یافته اند؛ نیاز است تا سطح سواد 
درست  اخبار  از  آنان  آگاهی  و  شهروندان  ای  رسانه 
و واقعی، بیش از پیش افزایش یابد. سواد رسانه ای 
می تواند به شهروندان کمک نماید تا خبر درست از 
خبر کذب را دقیق تر و سریعتر تشخیص دهند. بدین 
ترتیب شایعه نمی تواند بر شهروندان اثرگذار باشد. در 
عین حال به نظر می رسد اصلاح قوانین برای مقابله با 
رسانه هایی که دست به شایعه سازی می زنند، ضروری 
به نظر می رسد. به ویژه برخی رسانه های داخلی که 
با تکیه بر حمایت های فراقانونی به راحتی به اعتبار و 
شخصیت برخی مقامات سیاسی حمله می برند و با 
انتشار شایعات بی اساس، خواسته یا ناخواسته خود 
را در سنگر دشمن قرار می دهند، بایستی به صورتی 
جدی روش خود را تغییر دهند تا بیش از این فضای 
روانی جامعه آلوده چنین شایعاتی نشوند. همچنین 
اطلاع رسانی سریع و به موقع نیز می تواند مانع از 
بروز شایعات شود. فعال تر شدن بخش های رسانه ای 
سازمان های مسوول و سرعت عمل در انتشار اخبار و 
اطلاعات رسمی، همواره می تواند مانع از گسترش 
شایعاتی شود که فضای جامعه را درگیر خود می کنند. 
از همین رو این نیاز وجود دارد که سازمان های رسمی 
در شبکه های اجتماعی که امروزه به عنوان یکی از 
منابع اصلی اطلاعاتی شهروندان محسوب می شوند، 
فعال تر و چابک تر عمل نمایند به هر حال شایعه هر از 
چند گاهی ظاهر می شود؛ اما افزایش سواد رسانه ای، 
تصویب قوانین بازدارنده و فعال تر شدن سازمان ها و 
رسانه ها برای آگاه سازی شهروندان، تیغ های برنده 
ای هستند که می توانند این شیطان را به سرعت از 

پای درآورند.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

سبد درآمدی شهرداری قم در حال 
کوچک شدن است

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: بهای واقعی خدمات شهرداری در سال جاری 
در مقایسه با سال گذشته سه برابر افزایش یافته، اما سبد درآمدی سازمان های این نهاد روز 

به روز در حال کوچک تر شدن است.
سید امیر سامع روز دوشنبه در هفتاد و هفتمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم اظهار داشت: قیمت قطعات مورد استفاده در نورپردازی های سطح شهر سه برابر 

شده و اگر مجموع هزینه ها را نیز حساب کنیم، به یک تورم صد درصدی خواهیم رسید.
وی گفت: سال گذشته در همین روزها تجزیه و تحلیل شورا و شهرداری از تورم سال بعد 

تک رقمی شدن آن بود ولی اکنون با شرایط موجود صد درصد عقب هستیم.
وی بیان داشت: با این وضعیت درآمدی، میزان خدمات و کارهای توسعه ای سازمان 

های شهرداری به نصف کاهش می یابد.
سامع گفت: درخواست شهرداری از شورا این است، با لایحه تعرفه خدمات سال 98 

سازمان زیبا سازی موافقت نموده و یا برای بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع دهد.
وی با تاکید بر اینکه رویکرد اصلی این لایحه، سامان دهی هزینه تبلیغات شهری است، 
گفت: در این لایحه امکان انجام رایگان تبلغات شهری از سه متر مربع به هشت متر مربع 
افزایش پیدا کرده و هر شغلی می تواند در این سطح تبلیغات نموده و خود را معرفی کند  

و80 درصد شهروندان از این معافیت پرداخت عوارض بهره مند می شوند.
سامع تصریح کرد: هر فروشگاه و یا واحد تجاری اگر بخواهد بیشتر از این مقدار تبلیغات 

کند، باید هزینه آن را پرداخت کند.
وی اضافه کرد: واحدها و مراکزی که به فضایی بیش از هشت متر مربع نیاز دارند درصد 

کمی را تشکیل می دهند و جای هیچ گونه دغدغه و نگرانی نیست.
*ممنوعیت نصب تابلوهای ال. ای. دی عمود بر ساختمان و شوارع 

 رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور زائران شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه 
با اشاره به تصویب تعرفه بهای خدمات سال 98 سازمان زیباسازی در کمیسیون خدمات 
شهری گفت: بر اساس نرخ جدید، تبلیغات محیطی مشاغل از یک درصد در سال 96 به 

1.1 درصد در سال آینده افزایش یافته است.
سید مجتبی سبحانی ثابت، تعرفه تبلیغات کالاهای داخلی استان را 1.1 درصد و 
همچنین کالاهای داخلی خارج استان را نیز 1.25 درصد ذکر کرد و افزود: نرخ تبلیغ 

محصول های خارجی نیز بر اساس ضریب هفت محاسبه می شود.
وی اذعان کرد: در تعرفه جدید نصب تابلوهای ال. ای. دی عمود بر ساختمان و شوارع 
با نمای جانبی ممنوع اعلام شده است. این عضو شورای شهر قم افزود: با توجه به تبدیل 
شدن تبلبغات بر روی بدنه خودرو به یک عرف معمول و رایج در جامعه، این مورد نیز به تعرفه 

های تبلیغاتی سال آینده زیبا سازی اضافه شده است.
وی در خصوص نحوه محاسیه تعرفه مذکور نیز گفت: این قیمت بر اساس مساحت 
اشغال شده در بدنه خودرو و میانگین قیمت منطقه ای که 400 هزار ریال است، تعیین 
خواهد شد. سبحانی در بخش دیگری از سخنان خود لایحه اخذ مجوز آیین نامه اجرایی 
طرح احداث سطوح سبز در ساختمان ها و بهینه سازی مصرف آب را مورد اشاره قرار داد و 
خاطر نشان کرد: این لایحه در جلسه های گذشته شورا مطرح شده بود ولی به علت پیش 

نویس بودن بار دیگر در کمیسیون مربوطه مورد بررسی قرار گرفت.
وی ادامه داد: کمیسیون خدمات شهری با تصویب آن موافقت کرد و با توجه به اصلاح 
صورت گرفته در پیش نویس، از این پس به عنوان آیین نامه اجرایی احداث سطوح سبز 

به شمار می آید.
 اصلاحیه و متمم بودجه سال 97 شهرداری نیز از دیگر لوایح بررسی شده در این جلسه 
بود که رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر قم گفت: این موضوع در کمیسیون 
تلفیق به بحث گذاشته شد و کمیسیون های برنامه و بودجه، عمران و خدمات شهری نیز 
به آن ورود پیدا کردند و اصلاحیه فقط در مساله درآمد و مصارف عمرانی اعمال شده و در 

هزینه های جاری تغییری ایجاد نشده است.
مجید اخوان با اشاره به پیشنهاد 22 هزار میلیارد ریالی شهرداری برای بودجه 97 یادآور 
شد: پنج هزار و 270 میلیارد ریال مازاد درآمد سال 96 به بودجه امسال منتقل شده و سه 

هزار میلیارد ریال اوراق مشارکت قطار شهری نیز پیش بینی شده است.
وی گفت: با نظر شورا برخی موارد پیشنهاد شده در این بودجه به مبلغ هزار و 850 
میلیارد ریال مورد اصلاح قرار گرفت و تفریغ بودجه شهرداری به مبلغ 21 هزار و 500 

میلیارد ریال تصویب شد. 
حجت الاسلام سید محمد آتش زر عضو شورای شهر قم نیز گفت: برغم دریافت یک 
میلیارد و 650 میلیارد ریال تسهیلات بانکی و تزریق آن به منابع مالی شهرداری موضوع 

تحقق بودجه همچنان با مشکل مواجه خواهد بود.
این لایحه با رای اکثریت اعضا برای بررسی بیشتر به کمیسیون تلفیق بازگردانده شد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبر داد

150تابلوهوشمند همزمان با دهه فجردرقم 
روشن می شوند

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از روشن شدن 150 تابلوی هوشمند در 
برخی ایستگاه های اتوبوس شرکت واحد در سطح شهر و همزمان با جشن های دهه فجر 

سال جاری خبر داد.
حسین مؤمنی موحد در پاسخ به این پرسش که قرار بود تابلوهای هوشمند ایستگاه های 
شهری اتوبوس در آبان ماه به بهره برداری برسد گفت: تحریم ها سبب شد تا امکان تأمین 
قطعه ای از این تابلوها فراهم نشود به همین دلیل راه اندازی این تابلوها به تأخیر افتاد اما 
اکنون این مشکل برطرف شده و تست اولیه در تعدادی از ایستگاه ها در حال انجام است تا 
بتوانیم همزمان با گرامیداشت چهلمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی، همه 

تابلوهای هوشمند ایستگاه های اتوبوس شهری را راه اندازی کنیم.
وی ادامه داد: بدیهی است با راه اندازی این سیستم هوشمند، هم شهروندان درباره 
زمان دقیق رسیدن اتوبوس ها به ایستگاه ها مطلع می شوند و هم امکان نظارت دقیق تر 
بر فعالیت اتوبوس های شهری بیشتر می شود و می توان نظم بهتری در مسیرها برقرار کرد. 
همچنین با توجه به گلایه شهروندان مبنی بر توقف بیش از اندازه اتوبوس ها در سطح شهر 
و حتی در ایستگاه ها، این سیستم به ما کمک می کند تا تذکر لازم را به خاطیان بدهیم که 

البته اگر ثمربخش نباشد امکان لغو مجوز تردد راننده هم وجود دارد.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی قم در پاسخ به پرسش دیگر خبرنگار فارس درباره گلایه 
برخی شهروندان از تأخیرهای بیش از اندازه اتوبوس ها در برخی خطوط اتوبوسرانی درون 
شهری بویژه خط »مرجعیت – شهرک فاطمیه )بیست متری امام حسین)ع(« بیان داشت: 
این خط با توان 17 دستگاه اتوبوس و با فاصله زمانی 10 تا 15 دقیقه مشغول فعالیت 
است؛ البته فرسودگی ناوگان اتوبوسرانی قم و عمر بیش از 10 سال بسیاری از دستگاه ها 
سبب شده تا مشکلات فنی پیش آمده برای اتوبوس ها در طول مسیرها هم بیشتر شود که 
این امر در کنار ترافیک شهری، برخی تأخیرهای ناخواسته را به دنبال داشته و سبب شده 

که زمان انتظار در این خط، گاهی به نیم ساعت هم برسد.
وی ادامه داد: امیدواریم با راه اندازی تابلوهای هوشمند و البته نوسازی ناوگان در کنار 

نظم بیشتر رانندگان عزیز و زحمتکش، این مشکل هم حل شود.
مؤمنی موحد در عین حال از شهروندان قمی خواست تا از طریق راه های مختلف 
ارتباطی با شهرداری قم بویژه سامانه 137، انتقادها و پیشنهادهای خود را با سازمان 
اتوبوسرانی در میان بگذارند. وی افزود: سازمان اتوبوسرانی این افتخار را دارد که در بین 
زیرمجموعه های معاونت حل و نقل و ترافیک شهرداری، رتبه اول را در شنیدن نظرات 
شهروندان دارد و تلاش می کند تا مطالبات شهروندان را از طریق بخش اجرایی خود، 
پیگیری و مسائل را تا رفع مشکل احتمالی دنبال کند.  این مقام مسؤول همچنین درباره 
دستگاه های فعال اتوبوس درون شهری در  قم اظهار کرد: در حال حاضر 248 دستگاه 
اتوبوس از طریق بخش خصوصی و همچنین 50 دستگاه اتوبوس ملکی در سطح شهر 
تردد می کنند که البته این تعداد، کفاف نیاز شهروندان را نمی دهد و حداقل 150 
دستگاه دیگر لازم است تا به وضع مطلوب خدمت رسانی برسیم. وی اضافه کرد: برنامه 
ریزی این سازمان بر این است تا 200 دستگاه اتوبوس جدید خریداری شود که با توجه 
به قیمت 1.5 میلیارد تومانی هر دستگاه، حداقل 300 میلیارد تومان بودجه برای این امر 
نیاز است که به دنبال تأمین این بودجه هستیم. وی در پایان ابراز امیدواری کرد با تلاش 
همه مسؤولان شهری و البته رانندگان زحمتکش ناوگان حمل و نقل عمومی قم، رضایت 

حداکثری شهروندان از ارائه خدمات عمومی به آنان محقق شود.

استاندار قم تاکید کرد:

جذب سرمایه گذاری در قم بر اساس مطالعات 
کارشناسی باشد

توسعه  از ظرفیت بخش خصوصی جهت  استفاده  اهمیت  به  اشاره  با  قم  استاندار 
اقتصادی کشور و استان قم اظهار داشت: جذب سرمایه گذاری در قم بر اساس مطالعات 

کارشناسی باشد.
بهرام سرمست در دیدار مدیران دستگاه های اقتصادی استان قم طی سخنانی با بیان 
اینکه در بحث سرمایه گذاری باید مزیت های رقابتی استان لحاظ شود گفت: تقویت بخش 

خصوصی خصوصا سرمایه گذاران خارجی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
استاندار قم با تاکید بر برندسازی برای جذب بخش خصوصی افزود: جذب سرمایه 
گذاری در قم باید بر اساس نیازهای بومی استان و نیز مطالعات کارشناسی صورت بگیرد.

وی با بیان اینکه در هر یك از دستگاه های اقتصادی علاوه بر کارهای اداری روزمره باید 
یك اولویت ویژه وجود داشته باشد ادامه داد: مدیران باید استراتژی خود را برای پیشبرد 

اهداف توسعه ای در حوزه ی فعالیت خود مشخص نمایند.
نماینده عالی دولت در استان همچنین قم را دارای ظرفیت ویژه ای در بحث تولید انرژی 
خورشیدی دانست .در این دیدار مدیران کل امور اقتصادی و دارایی، امور مالیاتی، گمرك، 
روسای بانك های ملی و سپه، بیمه ایران و رئیس سازمان اموال تملیکی استان گزارشی از 

حوزه ی فعالیت خود ارائه دادند.

رئیس اداره امورعشایری قم:

آب رسانی به عشایر قم روزانه دنبال می شود
رئیس اداره امور عشایری قم گفت: آب رسانی به عشایر استان به صورت روزانه دنبال 
می شود و در همین رابطه 24 تانکر هزار لیتری جهت تامین آب شرب نیز میان آنها توزیع 

شده است.
محمود تندرو افزود: به منظور آبرسانی مطلوب به عشایر استان، از ابتدای مهرماه تاکنون 
براساس قرارداد با شرکت آب و فاضلاب روستایی و اختصاص اعتبارات دولتی، روزانه به 

طور میانگین سه تانکر آب رسان به ظرفیت 12 هزار لیتر، به منطقه قمرود اعزام می شود.
وی همچنین با اشاره به اعطای تسهیلات ارزان قیمت به عشایر برای تامین زنجیره تولید 
گوشت قرمز، بیان کرد: در همین راستا 150 تن جو با قیمت دولتی نیز میان عشایر استان 
توزیع شد. وی ادامه داد: تغییر زنجیره غذایی دام عشایر از روش های سنتی به شیوه های 
نوین با استفاده از کنسانتره، راهبردی است که برای افزایش ضریب تبدیل تولید گوشت 
قرمز توسط اداره امور عشایر استان دنبال می شود. تندرو با اشاره به اجرای طرح بیمه 
فراگیر دام عشایر برای حفاظت از منبع تامین گوشت قرمز کشور، گفت: دام مولد در 
اختیار عشایر است و اگر آنان از نظر نهادهای دامی و مراتع مورد نیاز پرورش دام، تقویت 
شوند می توانند دام مولد مورد نیاز استان و کشور را حفظ کنند و به این ترتیب میزان تولید 
گوشت قرمز افزایش می یابد.  وی با اشاره به حضور دو ایل شاهسون و کله کوه در مناطق 
قشلاقی قم، افزود: عشایر تا پایان فروردین ماه در منطقه قمرود و جاده قدیم قم – تهران، 

قشلاق خود را می گذرانند و سپس برای ییلاق از استان خارج می شوند.
وی ادامه داد: اجرای طرح های فرهنگی و اجتماعی در امور مختلف سواد آموزی، 
مهارت افزایی و تبلیغ ارزش های دینی در میان عشایر استان با همکاری معاونت سواد 

آموزی آموزش و پرورش و اداره کل تبلیغات اسلامی قم در حال پیگیری است.
آمار، 305 خانوار عشایری در قم حضور دارند؛ هرخانواده عشایر به طور  بر اساس 
متوسط 6 عضو دارد، با این حساب می توان گفت در این استان حدود 2 هزار تن از عشایر 
کشور مشغول زندگی و فعالیت هستند. علاوه بر ایل کله کوه، شاهسون، میش مست، زند، 
عرب و کتی، عشایر دیگری هم در استان قم حضور دارند و براساس منابع تاریخی، قم در 

پذیرایی از عشایر قدمت بالاتری نسبت به استان های همجوار خود دارد.
عشایر حاضر در استان قم بیش از 6 هزار نفر شتر و 22 هزار دام سبک در اختیار دارند و 
در زمینه تولید گوشت قرمز و محصول های لبنی فعالیت می کنند. این افراد همچنین در 

تولید انواع صنایع دستی و قالی بافی دارای سبک و مهارت خاصی هستند.
 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

ایمان و شهادت طلبی رمز پایداری 40 ساله 
نهضت اسلامی است

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: ایمان و روحیه شهادت طلبی موجب 
پایداری 40 ساله ملت ایران و جبهه مقاومت شده است.

 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم، آیین تجلیل از خانواده 
شهدای مدافع حرم تیپ زینبیون به مناسبت سالروز میلاد عقیله بنی هاشم)س( در جوار 

حرم مطهر حضرت علی بن جعفر)ع( برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم 
سخنران ویژه این مراسم بود؛ وی ضمن تبریک سالروز میلاد حضرت زینب کبری)س( 
اظهار کرد: حرکتی در دنیا به تاسی از انقلاب اسلامی ایران شروع شده و در مقابل هم 
جبهه ای که در برابر اسلام به وجود آمده جنگی است نابرابر؛ استکبار با تمام قوا به میدان 
آمده و جبهه مقاومت با دست خالی و تکیه بر ایمان و روحیه شهادت طلبی در مقابل آنها 
ایستاده است و اگر نبود این روحیه شهادت طلبی و ایمان، نمی توانستیم 40 سال مقاومت 
کنیم. وی افزود: امروز وظیفه ماست که از این جبهه مقدس پشتیبانی کنیم و با استکبار 
افسارگسیخته که درصدد فتح جهان است به نبرد برخیزیم. مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
استان قم با بیان اینکه در دوران دفاع مقدس روزهایی را گذراندیم که دو سوم کشور زیر 
آتش دشمن بود خاطرنشان کرد: به یاد داریم که از زمین و هوا مورد تجاوز قرار گرفته بودیم 
ولی مردم ایران به فرمان امام خمینی)ره( اجازه ندادند حتی یک وجب از خاک ایران در 
دست دشمن باقی بماند. وی با اشاره به خاطرات شهید عباس دوران خلبان شجاع ایرانی 
گفت: زمانی ایران قصد داشت یک پل در بغداد را در سخت ترین شرایط بمباران کند، این 
شهید بزرگوار وقتی پیرمردی را دید که سوار بر مرکب خود در حال گذر از آن پل است، زیر 
آتش ضد هوایی عراق آنقدر صبر کرد تا او بگذرد و سپس پل را منفجر کند، این روحیه چیز 
جز ایمان به خدا و عمل بر اساس اعتقادات پاک نیست. اسکندری عنوان کرد: خانواده 
شهدای لشکر زینبیون فرزندان خود را برای دفاع از حرم زینبی و کیان اسلام تقدیم کردند 

و اجر این صبر را نیز خداوند به آنها خواهد داد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان اینکه خون شهدای پاکستانی، بحرینی، 
افغانستانی، یمنی و فلسطین سرانجام به هم می پیوندد گفت: در نهایت جشن آزادی 

قدس را در این سرزمین برپا خواهیم کرد.

معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم تشریح کرد

چگونگی عضویت در پلیس افتخاری
معاون هماهنگ کننده فرماندهی انتظامی استان قم  با تشریح شرایط عضویت در پلیس 
افتخاری گفت:به موجب تبصره 3 ماده 23 قانون استخدامی ناجا، به نیروی انتظامی 
اجازه داده شده به منظور تحکیم و توسعه نظم و امنیت اجتماعی ، از مشارکت های مردمی 
در قالب پلیس افتخاری بهره گیرد.  سرهنگ"احمد صادقی" اظهار داشت :به موجب 
تبصره 3 ماده 23 قانون استخدامی ناجا، به نیروی انتظامی اجازه داده شده است تا از 
مشارکت های مردمی در قالب پلیس افتخاری به منظور تحکیم و توسعه نظم و امنیت 
اجتماعی بهره گیری کند که براساس آئین نامه مربوطه، کلیه آحاد جامعه با هر مسئولیت و 
شغلی)اعم دانشجو، دانش آموز، کارگر، کارمند و...( می توانند  به عضویت پلیس افتخاری 
درآیند. وی افزود: علاقه مندان به همکاری و مشارکت در این حیطه می توانند با در دست 
داشتن اوراق و مدارك هویتی شامل چهار قطعه عکس، تصویر صفحات شناسنامه و کارت 
ملی، تصویر آخرین مدرك تحصیلی )حداقل سیکل( سابقه عضویت بسیج و تصویر سوابق 
ایثارگری و جانبازی به معاونت نیروی انسانی فرماندهی انتظامی استان محل سکونت خود 
مراجعه و پس از تشکیل پرونده و کسب موفقیت در مراحل مختلف جذب و احراز شرایط 
عمومی و تخصصی به عضویت پلیس افتخاری درآمده است. معاون هماهنگ کننده 
فرماندهی انتظامی استان تاکید کرد:خانواده های معظم شهدا، ایثارگران و جانبازان، 
بسیجیان، بازنشستگان نیروهای مسلح، فرزندان کارکنان و بازنشستگان نیروهای مسلح، 
اعضای پیشکسوتان جهاد و شهادت سازمان بسیج و شاغلین دستگاه های کشوری و 

لشکری در اولویت جذب قرار دارند.

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم  :

حفاظت از میراث فرهنگی در سایه مشارکت 
مردم امکان پذیر است

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم به نهادینه کردن صیانت از میراث 
فرهنگی با افزایش سطح مشارکت مردم در سطح استان تأکید کرد.

بهروز ایزدی  اعلام این خبر گفت: بدون شک آثار تاریخی بخشی از هویت ملی ما را 
تشکیل می دهند و هر شهروندی وظیفه دارد از آن پاسداری و صیانت نماید.

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی ادامه داد: با آموزش و فرهنگ سازی می توان 
مردم را به ارزش میراث تاریخی آگاه و علاقه مند کرد و این آگاهی بخشی مقدمه نگهداری 
از آثار تاریخی و باستانی خواهد بود. بهروز ایزدی با بیان این که رفتار نامناسب برخی از 
گردشگران ناآگاه و افراد سودجو بزرگترین خطری است که میراث فرهنگی را تهدید می 
کند افزود: یگان حفاظت میراث فرهنگی به صورت شبانه روزی آماده دریافت گزارش های 
مردمی در خصوص تخلفات علیه میراث فرهنگی است. او گفت: تلفن گویای یگان 
حفاظت میراث فرهنگی کشور به شماره 09662 برای دریافت اطلاعات و اخبار مردمی 
از رخدادها، جرائم و تخلفات علیه میراث فرهنگی راه اندازی شده است. فرمانده یگان 
حفاظت میراث فرهنگی قم با اشاره به شماره تلفن گویا 09662 تاکید کرد: شهروندان 
فرهنگ دوست قم می توانند به صورت 24 ساعته هر گونه جرم و تخلف علیه میراث 
فرهنگی از جمله تخریب آثار و بنا های تاریخی، حفاری غیرمجاز در حریم آثار، محوطه ها و 
تپه ها ی تاریخی، قاچاق اشیاء تاریخی- فرهنگی و یا سایر موارد مشکوک را به واحد یگان 
حفاظت میراث فرهنگی اطلاع رسانی کنند. بهروز ایزدی تصریح کرد: یگان حفاظت 
میراث فرهنگی استان قم نیز از طریق شماره تلفن 37738199 مستقر در خانه تاریخی 

زند آماده دریافت همه گزارش ها و خبر های هم استانی های گرامی است.
 

مدیر روابط عمومی محیط زیست استان قم خبرداد

تخفیف معاینه فنی خودورها تا 29 دی ماه 
مدیر روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: مالکان خودروها 
در استان قم تا 29 دی ماه فرصت دارند تا با مراجعه به مراکز معاینه فنی، از تخفیف 25 

درصدی به مناسبت هفته هوای پاک بهره مند شوند.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، سید محمدرضا 
بهشتی پور در سخنانی اظهار داشت: مالکان خودروها در استان قم تا 29 دی ماه فرصت 
دارند تا با مراجعه به مراکز معاینه فنی، از تخفیف 25 درصدی به مناسبت هفته هوای پاک 
بهره مند شوند. وی با بیان اینکه نرخ صدور گواهی معاینه فنی خودروهای سبک 22 هزار 
تومان است که با تخفیف در نظرگرفته شده 17 هزار تومان خواهد بود، خاطرنشان کرد: 
سه مرکز معاینه فنی خودروهای سبک جمکران، قدس و ترمینال در هفته هوای پاک روزانه 
3 ساعت بر ساعات کاری خود افزوده اند. مدیر روابط عمومی محیط زیست استان قم 
در پایان تصریح کرد: مالکان خودروهای تولید داخل به سال ساخت 1392 و ماقبل آن، 
خودروهای وارداتی سال 2013 و ماقبل آن و همچنین خودروهای عمومی سال 1395 و 

ما قبل آن، باید برای دریافت گواهی معاینه فنی به مراکز مجاز مراجعه کنند.

شیطانی که باید به بند کشید

شایعه سوار بر اسب رسانه
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تحلیل رسانه های عربی  ازسفر ظریف به بغداد

سفری که رد پای پمپئو را می شوید

ابطال  از رسانه های عربی به معنای  از دید طیفی  سفر ظریف به بغداد 
تلاش هایی است که تاکنون واشنگتن جهت کشاندن عراق به حلقه تحریم 

علیه ایران به کار بسته است. 
»محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه دیروز یکشنبه 23 دی ماه در راس 
هیاتی سیاسی و اقتصادی و به منظور دیدار و گفت  وگو با مقامات عراق وارد 

بغداد شد. 
علاوه بر دیدار و گفت و گو با »محمدعلی حکیم« همتای عراقی، رایزنی با 
»برهم صالح« رئیس جمهوری، »عادل عبدالمهدی« نخست وزیر و »محمد 
اعلام  عراق  به  ظریف  سفر  های  برنامه  دیگر  از  پارلمان  رئیس  الحبلوسی« 
نیز  و  بغداد  در  اقتصادی دو کشور  فعالان  بزرگ  شد. سخنرانی در نشست 
نشست سرمایه گذاری ایران و عراق در شهر کربلا و همچنین سفر به اربیل و 
سلیمانیه در اقلیم کردستان عراق و گفت و گو با مقامات کُرد عراقی از دیگر 

برنامه های سفر چهار روزه ظریف به شمار می رود.
در این زمینه روزنامه »الصباح« عراق نوشت: هدف از حضور محمدجواد 
ظریف و هیات همراه او در بغداد که چند روز پس از سفر »مایک پمپئو« وزیر 
امور خارجه آمریکا به عراق صورت می گیرد مهار جنجال آفرینی واشنگتن 
ایران را در منطقه منزوی سازد. این  است که از طریق آن تلاش می کند 
استواری  و  متانت  از  ایران  و  عراق  مشترک  روابط  که  دهد  می  نشان  سفر 

برخوردار است. 
پرونده های  عراق  به  قطر، در سفر ظریف  »الجزیره«  تارنمای  نوشته  به 
مهمی مورد بررسی قرار خواهد گرفت که برجسته ترین آن افزایش همکاری 
نفتی ایران و عراق خواهد بود. سفر ظریف به عراق اقدامی علیه تحریم های 
آمریکا و در جهت دور زدن این تحریم ها است تا روابط عراق و ایران از این 

تحریم ها تاثیر نپذیرد. 
نظام »صدام  از زمان سقوط  لندن،  الیوم« چاپ  نوشته روزنامه »رای  به 
حسین« در سال 2003 میلادی روابط تنگاتنگی میان ایران و عراق در جریان 
است و در عراق دولت شیعی حکومت می کند که با ایران در تعامل است. به 
نظر می رسد ظریف در این سفر بیشتر بر مسائل اقتصادی تمرکز کند و در 
شرایطی که آمریکا تحریم های یکجانبه ای را علیه ایران اعمال کرده است 
کند. حجم  تلاش  عراق  در  گذاری  و سرمایه  تجاری  روابط  تقویت  برای  او 
این دو  مبادلات تجاری میان دو کشور به 12 میلیارد دلار رسیده است و 
با بی توجهی به تحریم های آمریکا، آمادگی خود  کشور در نوامبر گذشته 
را برای برنامه ریزی با هدف افزایش حجم روابط تجاری 20 میلیارد دلاری 

اعلام کرده اند. 
تارنمای »العهد« لبنان هم با اشاره به سفر چند روز پیشِ »بیژن نامدار 
ایران به عراق، تلاش های مداوم »ایرج مسجدی« سفیر  زنگنه« وزیر نفت 
ایران در بغداد و سفر اخیر هیات های مختلف ایران به عراق نوشت: ظریف 
در شرایطی به عراق سفر می کند که همه این تلاش ها برای کاهش آثار 
شناخت  برای  گیرد.  می  صورت  ایران  علیه  آمریکا  های  تحریم  اقتصادی 
اهمیت همکاری و هماهنگی عراق و ایران و چگونگی برخورد با تحریم های 
اقتصادی آمریکا باید به حجم تحرکات سیاسی، اقتصادی و دیپلماسی تهران 
و بغداد طی ماه های گذشته توجه کرد. این تحرکات به بخشی از دیپلماسی 
دو کشور در منطقه تبدیل شده است تا تلاش ها و طرح های خارجی برای 

تسلیم سازی دو کشور را با شکست روبرو سازند. 
در گزارش این رسانه لبنانی می خوانیم: تردیدی نیست که ایران به دلیل 
اشتراکات تاریخی، جغرافیایی و همچنین منافع و چالش های مشترک، عراق 
را یکی از برجسته ترین همپیمانان خود به شمار می آورد. تهران هنگامی که 
گروه تروریستی داعش در سال 2014 میلادی در بخش های گسترده ای از 
عراق پیشروی کرد در مبارزه با تروریسم به کمک عراق شتافت. از این رو، 
انتظار می رود بغداد در شرایطی که ایران از سوی واشنگتن تحریم اقتصادی 
می شود مواضع مثبتی در روابط با ایران از خود نشان دهد. تاکنون موضع 
عراق  گفته  عراق  وزیر  نخست  است.  بوده  مثبت  ایران  درباره  عراق  رسمی 
بخشی از تحریم های آمریکا علیه ایران نیست. رئیس جمهوری عراق هم در 
سفر خود به تهران در نوامبر گذشته و پیش از آن بر روابط مستحکم عراق 
و جمهوری اسلامی تاکید و تمایل خود را برای گسترش و تقویت پایه های 

روابط برای توسعه و ثبات منطقه اعلام کرده بود. 
حجم  ایران،  بازرگانی  اتاق  رئیس  اظهارات  پایه  بر  است:  آمده  ادامه  در 
مبادلات تجاری میان عراق و ایران در سال 2017 میلادی به 12 میلیارد دلار 
رسید و این رقم در سال 2018 میلادی شاهد رشد 30 درصدی بوده است. 
رئیس جمهوری ایران و عراق در مذاکرات خود در نوامبر گذشته در تهران 
تاکید کردند که نباید حجم این مبادلات کاهش یابد. »حسن روحانی« در 
این دیدار بر تلاش برای افزایش سطح مبادلات دو کشور تا سطح 20 میلیارد 
دلار تاکید کرد. ایران و عراق در زمینه تبادل نفت خام و مشتقات نفتی، برق، 
لوازم  و  غذایی  مواد  صادرات  کشاورزی، خودروسازی،  و  مسکن  های  پروژه 
خانگی، گردشگری، بورسیه تحصیلی، خدمات پزشکی همکاری می کنند و 
مسوولان دو کشور بارها برای عمق بخشی به این همکاری ها تلاش کرده 
اند. شاید بتوان گفت که برجسته ترین شاخصی که بیانگر تقویت و کارامدی 
روابط ایران و عراق است حضور گسترده ده ها شرکت ایرانی در نمایشگاه بین 

المللی بازرگانی عراق است که در اکتبر گذشته برگزار شد. 
رسانه های سعودی هم تحلیل هایی را به بهانه سفر ظریف به بغداد منتشر 
ساختند. از جمله روزنامه »الشرق الاوسط« بدون اشاره به روابط تنگاتنگ دو 
کشور در گزارشی مدعی شد رهبران ایران در خصوص همسایه غربی خود 
برنامه ریزی بلندمدتی انجام داده اند تا دامنه نفوذ خود را در عراق گسترش 
دهند و با آزادی کامل در عراق رفتار کنند. این رسانه سعودی نوشت: دخالت 
های ایران در تعارض با حفظ حاکمیت ملی عراق است و دامنه تنش میان 
شیعیان و اهل تسنن و حتی تنش میان جریان های شیعی را افزایش می 
دهد و تلاش های واقعی عراق برای پشت سرگذاشتن چالش ها را ناکام می 
گذارد. عراق اخیرا تلاش کرده اند تا وضعیت خود را در سازمان ملل تغییر 
دهد، اما شبه نظامیان شیعی که از حمایت ایران برخوردارند قطعنامه های 
شورای امنیت را نادیده می گیرند و این موضوع سبب شده است تغییر وضع 
عراق در سازمان ملل سخت باشد و این کشور نتواند سرمایه خارجی را جذب 

کند که در نتیجه آن وضعیت آینده عراق خطرناک خواهد بود. 
با این حال و همچنان که اشاره شد موضوع تحریم های آمریکا و میزان 
اثربخشی آن در ارتباط با این سفر بیشترین تحلیل ها را به خود اختصاص 
داد. به نوشته روزنامه »القدس العربی« چاپ لندن، واقعیت ها نشان می دهند 
که مبادلات تجاری عراق و ایران از تحریم های آمریکا تاثیر بسیاری نپذیرفته 
اند. هنوز هم بازارهای عراق آکنده از جنس های ایرانی است. با چشم پوشی 
ایالت متحده آمریکا به خوبی از حضور و نفوذ سیاسی  از عوامل اقتصادی، 
ایران در عراق آگاه است. آمریکا می داند که با تصمیم های سیاسی نمی تواند 
به حضور ایران در عراق پایان دهد. آمریکایی ها پی برده اند که به راحتی 
نخواهند توانست به نقش ایران در عراق پایان دهند و تشکیل دولت عراق و 

نقش آفرینی ایران در آن نیز این موضوع را نشان داده است. 
به نوشته القدس العربی، آمریکا در موضوع تحریم های ایران هم مجبور شد 
عراق را از این تحریم ها معاف کند. اگر چه این معافیت ها در بخش نفت و 
گاز بود، اما واقعیت ها نشان داده است حجم مبادلات میان دو کشور از تحریم 
ها تاثیر نپذیرفته است و سازوکارهایی برای دور زدن تحریم ها اندیشیده می 
شود. بسیار ساده لوحانه است که تصور شود عراق می تواند به تحریم های 
آمریکا پایبند باشد. همچنین خیلی ساده لوحانه است که آمریکا بتواند به 
دلیل پایبند نبودن عراق به تحریم های ضد ایرانی، عراق را هم تحریم کند. 
آمریکا آمادگی آن را ندارد که با تحریم عراق این کشور را بار دیگر بی ثبات 
سازد. دولت کنونی عراق هم به تحریم های آمریکا علیه ایران پایبند نخواهد 
بود. از این رو، تنها راه برای آمریکا آن است که رفتار دوگانه خود را پیش برد 
یعنی در ظاهر گفتمان خصمانه خود را ادامه دهد و در پشت پرده به خواسته 

های ایران در عراق تن دهد. 

نکتـه

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مردم نیز باید مانند همیشه 
هوشیار و بصیر باشند، پخش شایعات را از شگردهای امروز 
دشمنان برشمردگفت : مردم باید در مواجهه با شایعات هوشیار 
باشند. این اقدامات در ادامه پروژه ناامیدسازی مردم و از مهمترین 

ابزارهای دشمن است.
آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی با 
اشاره به تلاش های اخیر آمریکا در منطقه برای مقابله با جمهوری 
اسلامی تصریح کرد: این تلاش ها در طول 40 سال گذشته 
همواره وجود داشته و مسأله جدیدی نیست اما اصرار آنها بر این 

مقابله نکته های جدیدی در بر دارد.
از  پس  ها  آمریکایی  که  رسد  می  نظر  به  داد:  ادامه  وی 
شکستهای پی در پی در منطقه و صرف هزینه های زیاد که نه 
تنها دستاوردی برایشان نداشته بلکه موجب شده که مردم منطقه 
علیه آنها متحدتر شوند و جمهوری اسلامی نیز بحمدالله با همه 
دشواریها قدرت بی نظیر منطقه شود، حرکاتی را برای پوشاندن 

این شکست ها در دستور کار قرار داده اند.
وی با اشاره به توطئه های آمریکا طی ماه های گذشته از 
ادعای به صفر رساندن فروش نفت ایران تا اعمال تحریم های فلج 
کننده در 13 آبان، این اقدامات را عمدتا تبلیغاتی و در چارچوب 
عملیات روانی توصیف کرد و افزود: آنها به خوبی فهمیده اند که 
اساس اقتدار جمهوری اسلامی، حضور مردم در صحنه است لذا 
این حضور را هدف گرفته اند و برای ناامیدسازی مردم هر چه در 

توان دارند به کار می برند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به بهره مندی آمریکا از نیروهای 
نیابتی در منطقه و برخی مزدوران داخلی برای تحقق اهدافش، 
اظهار کرد: وظیفه ما این است که شگرد و فریب دشمن را 
بشناسیم و راه نفوذ دشمن را دقیقا از همان نقطه ای که در مقام 

وارد آوردن ضربه است، سد کنیم.
وی با تاکید بر ضرورت توجه هر چه بیشتر به موضوع معیشت 
مردم و اقتصاد کشور، خاطرنشان کرد: در این زمینه، وظایفی 
متوجه مردم، دولت و سایر دستگاه هاست. دولت محترم باید 
بر اساس تدبیر، کاری جهادی در پیش بگیرد زیرا شاهدیم که 
دشمن تمام تلاش خود را برای بستن راههای مبادلات تجاری 
ایران به کار بسته است. گرچه معتقدیم همانگونه که تا امروز 
نتوانسته اند کاری از پیش ببرند، پس از این هم نخواهند توانست 

اما این چیزی از مسئولیت ما کم نمی کند.
وی ادامه داد: از تلاشهای دولت محترم برای بهبود معیشت 
مردم و ساماندهی وضعیت اقتصادی کشور مطلعیم اما نیاز به 
تلاش بیشتر، کار جهادی و توجه بیش از پیش به نیروها و 
انقلاب  استعدادهای داخلی است. همانگونه که رهبر معظم 
فرمودند، ایران مثل فلان کشور آفریقایی نیست. اینجا کشوری 
پهناور با توان بالای علمی فرزندانش و دارای امکانات مادی و 

معنوی فراوان است.
* مسئولان کشور در مسیر رضایت و نصرت الهی 

باشند 
آملی لاریجانی با بیان اینکه مردم نیز باید مانند همیشه 
هوشیار و بصیر باشند، پخش شایعات را از شگردهای امروز 

دشمنان برشمرد و تصریح کرد: مردم باید در مواجهه با شایعات 
هوشیار باشند. این اقدامات در ادامه پروژه ناامیدسازی مردم و از 
مهمترین ابزارهای دشمن است. بی تردید کشوری با این حجم 
از سرمایه های عظیم مادی و معنوی و مردمی که اهل ایمان، 
اعتقاد و عزم راسخ هستند از پا نمی افتد. تجربه 40 سال گذشته 
نیز موید این مطلب است و امروز هم استقامت مردم همانگونه که 
در دوران دفاع مقدس و سایر برهه های تاریخی کشور به منصه 

ظهور رسیده است، موجب شکست دشمن خواهد شد.
وی با بیان اینکه اگر دولتمردان و مسئولان کشور در مسیر 
رضایت و نصرت الهی باشند، خداوند نیز به حکم آیه شریفه »ان 
تنصروا الله ینصرکم« به آنان یاری خواهد رساند، اظهار کرد: مردم 
نیز اگر از دولتمردان و مسئولان، صدق در گفتار و رفتار و کار 
جهادی ببینند، در صحنه باقی خواهند ماند و برای عزت خود 

ایستادگی خواهند کرد.
وی با کنایه به کشورهایی نظیر عربستان که تحت سلطه 
آمریکا قرار دارند، خاطرنشان کرد: ایران کشوری نیست که آمریکا 
نهایت استفاده را از آن ببرد و بعد هم به راحتی بگوید اگر از شما 

حمایت نکنیم، دو هفته هم دوام نمی آورید!
رئیس قوه قضاییه با بیان این که »حرکت عظیم مردم ایران 
موجب شکست توطئه های آمریکا و اذناب جهانی و منطقه ای 
آن در مقابله با جمهوری اسلامی است«، استفاده از کالای ایرانی 
و توسعه و ترویج اشتغال و تولید داخلی را از مهمترین مولفه 
های مبارزه در جبهه اقتصادی دانست و یادآور شد: هم مردم و 
هم دولتمردان برای ارتقا و اعتلای نام اسلام و ملت بزرگ ایران 
باید تلاش کنند و هیچ تردیدی در تحقق وعده نصرت الهی به 

خود راه ندهند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تلاش دشمن 

برای ضربه زدن به نظام از طریق تخریب نهادهای جمهوری 
اسلامی از جمله قوه قضاییه، گفت: یکی از مهمترین دلایل هجمه 
های دشمن به دستگاه قضایی جمهوری اسلامی این است که ما 
همواره تلاش کرده ایم راه نفوذ دشمنان را سد کنیم. قوه قضاییه 
در جریان فتنه سال 88 و سایر مواردی که دشمن با سوء استفاده 
از برخی ناآرامی ها تلاش داشت به ساحت اقتدار کشور ورود کند، 
با همکاری نهادهای امنیتی و انتظامی اجازه تحقق چنین رویایی 

را نداد و این سرمنشأ حملات به قوه قضاییه بوده است.
* تخریب نهادهای نظام، تخریب اصل نظام است

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر معیت نظام جمهوری اسلامی و 
نهادهای آن، تخریب نهادهای نظام را به منزله تخریب اصل نظام 
دانست و در عین حال از مسئولان خواست که با حسن تدبیر 
و حرکت در چارچوب های قانونی،  مانع از بهانه دادن به دست 

دشمن شوند.
وی با اشاره به تشدید هجمه ها علیه مجموعه دستگاه 
قضایی، قضات و مسئولان این دستگاه تصریح کرد: یک قاضی 
براساس وظیفه و در حد فهم خود از قانون، حکمی صادر می 
کند. به محض اینکه برخی این حکم را در تضاد با منافع خود 
می بینند، شروع به تخریب، توهین و افترا می کنند. از نظر 
ما هیچ ایرادی ندارد که کسی به صورت فنی و کارشناسی 
بگوید حکم قاضی از نظر برداشت و استنباط قانونی اشکال 
داشته است اما مرز انتقاد با توهین و تخریب و افترا واضح است. 
وقتی بگوییم قاضی توطئه و تبانی کرده یا بر اثر فشار از سمت 
مسئولان دستگاه قضایی رای داده است، دیگر در دایره انتقاد 
نمی گنجد و توهین بلکه در مواردی افترا به شمار می آید. 
ممکن است در جایی ابهاماتی برای افراد وجود داشته باشد اما 
در کجا رسم است که هر کسی به قوه قضاییه هر نسبتی بدهد 

و بعد مدعی شود که انتقاد کرده است؟ کسی که رای دادگاه 
را پاره می کند یا می سوزاند، به قانون و قوه قضاییه آشکارا 

توهین کرده است.
آملی لاریجانی با اشاره به برخورد قوه قضاییه با مفاسد و 
اقدامات علیه امنیت کشور، اظهار کرد: دستگاه قضایی در طول 
40 سال گذشته اقدامات عظیمی داشته است. در طول همین 
10 سال گذشته همگان تلاشهای وافر دستگاه قضا برای برخورد 
با فساد، گسترش نظارت های بیرونی و نیز نظارت های درونی 
بر خود قوه قضاییه و همچنین تحول در تشکیلات قوه قضاییه 
را شاهد بوده اند. اینکه برخی این دستاوردها را نبینند و با صرف 
مشکلات شخصی با افراد، کل یک نهاد را تخریب کنند، باید 
بدانند که تنها به اشخاص آسیب نزده اند بلکه جمهوری اسلامی 

را تخریب کرده اند.
وی با بیان این که »گاهی نحوه برخورد با دستگاه قضایی از 
توهین و تخریب به سمت مقابله فیزیکی حرکت کرده است«، 
به شهادت تعدادی از قضات و دادستان ها در طول سال های 
گذشته و همچنین سوء قصد اخیر به جان رئیس کل دادگستری 
کهگیلویه و بویراحمد اشاره کرد و افزود: تعجب می کنم که 
برخی افراد این همه علیه قوه قضاییه و مسئولان آن دست به 
تخریب و توهین می زنند و بعد مدعی هستند که مقصودشان 
نظام جمهوری اسلامی نیست. این افراد از معیت نظام و نهادهای 
آن غافلند و توجه ندارند که وقتی یک رکن نظام را ناجوانمردانه 
متهم به انواع بی عدالتی و ظلم می کنند، در واقع با اصل نظام 
مقابله کرده اند و در واقع به جریان عملیات روانی دشمن و جنگ 
نرم برای مایوس کردن مردم از نهادهای مهم نظام و مسئولان 

یاری رسانده اند.
وی با تاکید بر تلاش همه مسئولان برای حرکت در چارچوب 
قانون و بهانه ندادن به دست دشمن، به هشدار اخیر مقام معظم 
رهبری مبنی بر مقابله با شایعات اشاره کرد و گفت: شایعات 
برای تخریب نظام است. البته به دلیل فشارهای دشمن و برخی 
سوءتدبیرهای داخلی نیز کاستی هایی وجود دارد که هیچکس 
منکر آنها نیست اما دشمنان تمام ابزار و توان خود را به کار گرفته 
اند که هیچ یک از خدمات نظام طی 4 دهه گذشته دیده نشود و 
در این میان برخی نیز در داخل، آب به آسیاب دشمن می ریزند.
* دستگاه قضایی برای فعال نگه داشتن کارخانجات در 

میدان است
وی با تاکید بر ضرورت وحدت همه مردم و مسئولان در 
مقابله با دشمن و ساختن کشور و معیشت مردم، یکی از خدمات 
بزرگ قوه قضاییه را که فراتر از وظایف خود در سطح کشور دنبال 
می کند، تلاش برای فعال ماندن بسیاری از کارخانجات و مراکز 
تولیدی به کمک دستگاه های اجرایی برشمرد و ابراز امیدواری 
کرد که با اخلاص در عمل، توفیق هرچه بیشتر خدمت به مردم 
برای مسئولان حاصل شود و مردم بصیر نیز با اتکا به ایمان و 
توانمندی های خود همواره از پشتیبانی حق تعالی برخوردار 

باشند.
برابر  در  زنان  امنیت  "تامین  گزارش، لایحه  این  براساس 
خشونت" در دستور کار دیروز مسئولان عالی قضایی قرار داشت.

آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی :

مردم در مواجهه با شایعات هوشیار باشند

سـخنگوی وزارت امـور خارجه گفـت: ایران بعنوان کشـور 
مسـتقل، حق اسـتفاده از تمامی تکنولوژیها را برای پیشـرفت 
کشـور دارد و ایـران در ایـن حرکـت معطـل نظـر و خواسـت 

دیگـران نخواهـد بود
بهرام قاسـمی در نشسـت خبری دیروز در پاسـخ به سـوال 
خبرنگاری مبنی بر اینکه ایران قصد دارد 2 ماهواره با موشـک 
هـای سـاخت داخل به فضا پرتاب کند آمریکایی هـا این اقدام 
را خـلاف دانسـته و وزارت خارجـه فرانسـه نیـز آن را محکـوم 
کـرده اسـت ایران چـه اقدامی در پاسـخ به این اقدامـات انجام 
داده اسـت، گفت: اظهارنظر پمپئو و مقام فرانسـوی یک موضع 
گیـری نابجـا و غلـط اسـت و آنان سـخن مغلطه آمیـز در این 

حوزه بیـان می کنند.
وی افـزود: ایران به عنوان کشـوری مسـتقل طبـق موازین 
بیـن المللی حـق اسـتفاده از تکنولوژی هـای موجـود را برای 
پیشـرفت کشـورمان دارد و در این مسـیر نیز حرکت می کند. 
مـا در مسـیر حرکـت خـود معطـل نظـر و خواسـت دیگـران 

نخواهیـم بود. 
قاسـمی اضافـه کـرد: در این موضـوع ما در گذشـته با یک 
کشـور اروپایـی وارد مذاکره شـدیم .توافقات اولیه حاصل شـد 
.متاسـفانه یا خوشـبختانه طرف اروپایی به تعهدات خود عمل 

نکردند. 
وی یادآور شـد: جمهوری اسـلامی ایران در مسـیر توسـعه 
خـود در انتظـار دیگـران نخواهـد بود و بـا اسـتفاده از امکانات 
بومـی و دانشـمندان خـود و برای پیشـرفت تـلاش می کند.

سـخنگوی وزارت امور خارجه گفت: بعد از اینکه با کوتاهی 
یک کشـور اروپایی و یک شـرکت مشـخص روبرو شـدیم کار 
خـود را دنبـال کردیم و بـا موفقیت در حوزه فضایی رسـیدیم 

ایـن بحث منافات با قطعنامه سـازمان ملـل ندارد.
قاسـمی افـزود: آنچه که دیگران می گوینـد که این موضوع 
خـلاف قطعنامـه 2231 اسـت بـه هیچ وجه درسـت نیسـت. 

آنـان مـی خواهند تـلاش مزبوحانه علیه ایـران ایجاد کنند.
وی گفـت: سـاختار ماهـواره هایـی کـه در ایـن حیطـه بر 
روی آنهـا کار مـی کنیـم از لحاظ سـاختار فنی ،سـرعت ، برد 
و موتـور آن بـا سـکوهای پرتابـی کـه متعلق به موشـک های 
نظامـی اسـت متفـاوت اسـت و شـباهتی با هـم نـدارد. از این 
رو کامـلا مشـخص اسـت که اقـدام مـا غیرنظامی اسـت و در 

راسـتای تـلاش هـای علمی اسـت.
قاسـمی تصریـح کـرد: ایـن اقـدام در راسـتای پیش بینی 
هـای هواشناسـی و رصد علمی خواهد بـود و تکنولوژی کاملا 
بومی خواهد داشـت که در این راسـتا اقدامات عمـده ای انجام 

شـده است.
سـخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال خبرنگاری 
دربـاره اینکـه برخی از کشـورها اقدامات ضدایرانی علیـه ایران 
انجـام مـی دهند گفـت: وزارت خارجه در مقابـل هرگونه اقدام 
نامناسب ، بیجا و خصمانه از جانب هر کشوری که علیه منافع 
ایـران اقدام کننـد اقدامات لازم را انجـام می دهد و تاکنون نیز 

اقدامـات را انجـام داده و در آینده نیز انجام خواهیم داد.
قاسـمی تصریح کرد: ما در آینده هم شـاهد اقدام جمهوری 
اسـلامی در مقابل برخی اقدامات ناپسـند کشـورهای کوچک 
اروپایـی خواهیـم بود و در زمان مناسـب در مـورد این اقدامات 

دیپلماتیک خبرهای لازم را خواهیم داد.

 spv اروپایـی هـا علاقـه مند به ایجـاد سـاز و کار *
هستند

خبرنـگاری درباره رفتارهای متناقض و تحریمـی های اروپا 
علیـه ایـران از قاسـمی پرسـید و اظهـار داشـت: آیـا اروپـا می 
خواهد SPV را راه اندازی کند یا شـانه خالی کند که قاسـمی 
پاسـخ داد: اروپا علاقه مند به نهایی کردن این سـاز و کار اسـت 

البتـه در این راسـتا با تاخیر زیادی مواجه شـده اسـت.
سـخنگوی وزارت امـور خارجـه ادامـه داد: ایـن نشـان می 
دهـد آنـان سـاختارهای لازم را به اندازه کافـی برای تحقق این 
سـاز و کار در اختیار ندارد و شـدیدا تحت فشار آمریکا هستند. 
آمریـکا سـعی می کنـد به هـر قیمت ممکـن و با اسـتفاده از 
تمامـی ابزارهـا مانع تحقـق این همـکاری ایران و اروپا شـوند.

قاسـمی گفـت: ما گلایه مند هسـتیم و تذکـرات لازم را به 
اتحادیـه اروپـا داده ایـم . مـا از ابتـدا هم منتظر آنـان نبودیم و 

مسـیر خـود را بـا جدیت دنبـال می کنیم.
وی اضافـه کـرد: بـرای مـا ایـن سـازو کار آزمونـی اسـت تا 
بتوانیـم در نـوع رابطـه و سـرمایه گذاری هـای آینده ایـران در 

حـوزه اروپـا تصمیـم گیـری هـای لازم را انجـام دهیم.
قاسـمی افـزود: آنان امیدوار هسـتند کـه دیر یـا زود به این 
تفاهم برسـند از نظر مـا تاخیرهایی وجـود دارد ولی پیام های 
کـه دریافـت می کنیـم این اسـت که علیرغم همه مشـکلات 
علاقـه منـدی بـرای این سـاز و کار وجـود دارد. و نمـی توانیم 

بگوییـم ایـن بحث پایان یافته اسـت.
سـخنگوی وزارت امـور خارجـه خاطرنشـان کـرد: اتحادیه 
اروپـا و ایـران برخی مسـائل را به دلیل موضوعـات نمی توانند 
بـه صراحـت بگوینـد مـا امـروز شـاهد عنـان و کینـه تـوزی 
آمریکایـی هـا هسـتیم و امیدواریم در آینده بتوانیم بیشـتر در 

ایـن رابطه صحبـت کنیم.

* هیـچ پرونـده دیگـری نمـی توانـد بـه موضوع 
برجـام ورود کنـد

در ادامـه خبرنـگاری از قاسـمی در ایـن باره پرسـید که آیا 
در موضـوع سـاز و کار مالـی فقط به این موضـوع پرداخته می 
شـود و یا فراتر از بحث هسـته ای اسـت که قاسـمی پاسخ داد: 
بحـث مـا با اروپا تنهـا در مورد سـاز و کار مالی و برجـام بوده و 
صرفـا تنهـا موضوعی اسـت کـه آن را دنبال می کنیـم و هیچ 

پرونـده دیگـری نمی تواند بـه پرونده برجـام ورود کند.
قاسـم گفـت: البتـه ما با حـوزه هـای اروپایی از گذشـته 
موضوعـات مختلفـی را مطـرح کرده ایـم ولی برجام و سـاز 
و کار مالـی بحـث جدایـی اسـت و ارتباطـی بـا موضوعـات 

دیگر نـدارد.
در ادامـه خبرنـگاری از قاسـمی پرسـید که برخی اسـاتید 
دانشـگاهی از کشـورهای اروپایـی اعلام کـرده اند کـه ایران به 
دنبـال تضمین هـای مورد نظر موگرینی اسـت آیا این موضوع 
صحت دارد ، قاسـمی گفت: این اظهار نظرات آکادمیک اسـت 
. ایـران و مقامـات و مذاکـره کننـدگان مـا هوشـمندی لازم و 
درایـت کافـی را دارنـد و از همـه فرصت ها اسـتفاده می کنند.

وی گفـت: ممکن اسـت اظهارنظرهای مختلفی در سـطح 
جهـان باشـد ولی در مورد صحت و سـقم آن نمی تـوان اظهار 
نظر کرد که البته بسـیاری از این اظهارنظرها سیاسـی اسـت.

* برخـی برخوردها علیـه وزارت خارجه جوانمردانه 
نیست  و منصفانه 

وی در پاسـخ به سـوال خبرنگار روزنامه کیهان درباره اخراج 
5 دیپلمات ایرانی از اروپا و انفعال وزارت خارجه در مقابل اقدام 
برخـی کشـورهای اروپایی، گفت: ما چنین تصـوری نداریم و با 

شـما و تیترهای روزنامه تان موافق نیستیم. 
قاسـمی تاکید کرد: وزارت خارجه به عنوان نهاد حاکمیتی 
مجـری سیاسـت هـای کلان نظام اسـت و اقدامات خـود را بر 
اسـاس مصالـح و منافع و خواسـته های جمهوری اسـلامی به 

طـور دقیـق دنبال می کند و به هنگام و با هوشـیاری اقداماتی 
کـه بـه مصلحـت کشـور باشـد و در پاسـخ بـه اقدامـات غلط 
کشـورهای اروپایـی انجـام مـی دهـد و در آینـده نیـز اقدامات 

دیگری انجام خواهـد داد. 
قاسـمی یـادآور شـد: مـا بـا ایـن گونـه برخوردهـا موافـق 
نیسـتیم زیـرا تصور می کنیـم در جهت تضعیف نظـام، وزارت 
خارجـه و دیپلمـات های پرتوانمان اسـت که به صورت شـبانه 

روزی در جهـت مبـارزه بـا آمریـکا گام برمی دارند، اسـت. 
سـخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: اینگونه برخوردها 
و منفعل دانسـتن وزارت خارجه منصفانه و جوانمردانه نیسـت 
و بـا اینگونه کلمات نباید مجموعه تلاش های بخشـی از نظام 

را مورد خدشـه قرار داد. 

* مذاکـرات بـا طالبـان با اطـلاع دولت افغانسـتان 
اسـت  بوده 

سـخنگوی وزارت امور خارجه در پاسـخ به سـوال خبرنگاری 
دربـاره اینکـه یکـی از مقامات افغـان اعلام کرده کـه مذاکرات با 
طالبـان بـا نظـر دولت افغانسـتان نبوده اسـت، گفت: ما شـاهد 
برخـی گفته و شـنیده هـا در این راسـتا بوده ایم ولـی اعلام می 
کنیم مذاکرات ما با اطلاع دولت افغانسـتان بوده اسـت.  قاسمی 
با اشـاره به روابط خوب و مثبت ایران و افغانسـتان اظهار داشـت: 
روابـط خوبـی میان ایران و افغانسـتان وجـود داشـته و دارد و ما 
علاقمنـد صلـح و ثبـات در افغانسـتان هسـتیم و بارهـا در این 

موضـوع با مقامات افغانسـتانی گفت و گو کـرده ایم. 
وی ادامـه داد: بلافاصلـه پـس از مذاکـره با طالبـان در کابل 
با مقامات افغانسـتانی گفـت و گو کردیم و گـزارش لازم را ارائه 

دادیم. 
سـخنگوی وزارت امـور خارجه با تاکیـد بر اینکه جمهوری 
اسـلامی از رونـد صلـح در افغانسـتان بـا جدیـت حمایت می 
کند، اظهار داشـت: در مسـیر این روند مذاکـرات افغان - افغان 
کـه باید در این مسـیر انجام شـود محوریـت کار دولت قانونی 

است.  افغانستان 
قاسـمی عنوان کـرد: هیج اقدامـی را بدون در نظر داشـتن 
محوریـت دولـت افغـان نمی پذیریـم و این گفـت و گوها باید 
آغـاز شـود و قطعا افغانسـتان در مسـیر جلوگیـری از تنش ها 

گام بـر خواهد داشـت. 
وی گفـت: ما از اظهارنظری که یکی از مقامات افغانسـتانی 
کـرده تعجب می کنیـم در حالی که ما دولت افغانسـتان را در 

جریان گذاشته بودیم. 
سـخنگوی وزارت امور خارجه گفت: این تنها ایران نیسـت 
کـه بـا طالبـان گفت و گـو کرده امـروز کشـورهای زیـادی در 
منطقـه بـا طالبان گفـت و گو کرده انـد از این رو این سـخنان 

برای ما شـگفتی آور اسـت. 
قاسمی تصریح کرد: سرنوشت افغانستان را مردم افغانستان 

و نه دیگرکشورها تامین خواهند کرد. 
وی اظهار داشـت: ما روابط خوبی با دولت افغانسـتان داریم 

و بـه ایـن روابـط ادامه مـی دهیم، ما اشـتراکات زیـادی با این 
کشـور داریم اینکه در آینده چـه اتفاقی می افتد و تماس های 
مـا چگونه خواهد بـود، بعد از بررسـی تحـولات و ارزیابی های 

ما مشـخص خواهد شد. 

* سیاسـت هـای آمریـکا علیـه ایـران شکسـت 
خـورده اسـت 

قاسـمی در مـورد سـفر ضدایرانـی وزیـر خارجـه آمریکا به 
منطقـه گفـت: سیاسـت دولـت ترامـپ و وزیر خارجـه آمریکا 
در قبـال ایران روشـن اسـت، قطعا رفتـار و اقدامـات آمریکا در 
منطقـه خیرخواهانـه و به صلاح مردم منطقه نبـوده و نخواهد 
بـود و آنـان تـلاش می کنند تنش و آشـوب در منطقـه ایجاد 
کننـد و همـه تلاششـان حمایـت از رژیم صهیونیسـتی بوده 

است. 
وی افـزود: آنـان همـواره تـلاش کـرده اند زیرسـاخت های 
کشـورهای اسـلامی را نابود کنند و این دستاوردی جز اقدامات 
شـوم آنهـا علیه منافع کشـورهای اسـلامی و منطقه نداشـته 

است. 
سـخنگوی وزارت امور خارجه عنوان کرد: در خیابان گردی 
هـای پمپئـو تحریک و خصومـت علیه ایـران با اتهامـات ناروا 
دنبـال مـی شـود ولـی این سیاسـت شکسـت خورده اسـت و 
روزی خواهـد رسـید کـه از پمپئـو خبـری نخواهـد بـود ولی 
جمهـوری اسـلامی ایـران و مـردم آن مقتدرتر خواهند شـد. 

* شایعه اسـتعفای ظریف کار سـوداگران اقتصادی 
ست ا

قاسـمی در پاسـخ بـه اینکـه عـده ای هفته گذشـته بحث 
اسـتعفای ظریـف را مطرح کرده اند هدف آنـان از بیان اینگونه 
موضوعـات چیسـت؟ گفـت: واضـح و مبرهـن اسـت کـه یک 
جنـگ روانی علیه جمهوری اسـلامی آغاز شـده کـه هدف آن 
تضعیـف ایـران در مقابـل اقدامات ظالمانـه آمریکا اسـت، این 
موضـوع هوشـیاری و هوشـمندی حوزه رسـانه را بیشـتر می 

طلبد. 
وی تاکیـد کـرد: ایـن خبر تکذیب شـد و دروغ بوده اسـت، 
زمانی که این خبر منتشـر شـد دکتر ظریف در هند مشـغول 
تـلاش و فعالیـت بودند هدف کینه توزان برخورد با شـخصیت 
هـای ملی اثرگذار و موثر کشـورمان اسـت که با تمـام توان در 

حـال خدمت به مردم هسـتند. 
سـخنگوی وزارت امـور خارجه اظهار داشـت: برداشـت می 
شـود که ممکن اسـت این شـایعات از سوی برخی سـوداگران 
اقتصـادی بوده باشـد کـه در پی این اخبار می خواهنـد بر بازار 
اقتصـادی کشـورمان در کنـار آمریکا تاثیرگذار باشـند وعلاقه 

مند به تضعیف معیشـت کشـورمان باشند. 

* ایـران بـه تمامی تعهـدات خـود در برجام متعهد 
بوده اسـت 

وی در پاسـخ بـه سـوالی دربـاره اظهـارات اخیـر رییـس 
سـازمان انـرژی اتمی درباره اینکه روند طراحی سـوخت مدرن 
20 درصـدی بـرای راکتور تهـران، در حال انجام اسـت، آیا این 
موضـوع در رونـد برجـام تغییـری ایجـاد مـی کند؟ گفـت: ما 
تاکنـون بـه برجام متعهـد بوده ایـم و به تمامی تعهـدات خود 
پایبنـد هسـتیم. اینکـه در آینده چـه اتفاقی می افتـد مربوط 
بـه آینـده اسـت و به نقـش و اثر عملکـرد طرف هـای مذاکره 
کننـده در برجـام و تعهداتی که باید انجام دهند مربوط اسـت. 
قاسـمی تصریح کرد: برجام بحث کلان و مشـخصی اسـت 
کـه تصمیمات آن توسـط هیات عالی نظارت بـر برجام گرفته 

می شـود. 
سـخنگوی وزارت امـور خارجه بیان کـرد: وزارت خارجه به 
طـور مشـخص وضعیـت را بـه این هیات گـزارش مـی دهد و 

ایـن هیـات نظر خـود را اعلام خواهـد کرد. 
 وی در پایـان از حادثـه سـقوط هواپیمـا اظهار تاسـف کرد 
و گفـت: سـقوط هواپیمـا منجـر به کشـته شـدن تعـدادی از 
هموطنانمـان کـه در ماموریت اقتصـادی بودند شـد که اظهار 

تاسـفمان را اعـلام مـی کنیم. 
وی همچنیـن درگذشـت 2 نفـر از همکارانـش در وزارت 

خارجـه را تسـلیت گفت. 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

برای پرتاب ماهواره معطل نظر و خواست دیگران نخواهیم بود
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بر شما باد میانه روى در خوردن ؛ زیرا این كار ، از 
اسراف ، به دورتر است و بدن را سالم تر نگه مى دارد 

و به عبادتِ بیشتر كمك مى كند 
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معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم با اشاره 
به اینکه برنامه ریزی در قم باید با نگاه ملی و 
بین المللی همراه باشد ،گفت: استان قم سرآمد 
آسیب های  برای کاهش  باید  و  است  استان ها 

اجتماعی در این استان تلاش کنیم.
سید محمد رضا هاشمی عصر روز یکشنبه 
در مراسم آغاز ششمین مرحله جشنواره محله 
سلامت از سری جشن های چله سرو، در مزار 
امامزاده جعفر شهید با اشاره به ویژگی های شهر 
قم اظهار کرد: مردم شهر قم افتخار می کنند که 
در این شهر به عنوان حرم اهل بیت)ع( زندگی 
می کنند و در روایات به این مساله اشاره شده 

است. وی ادامه داد: شهر قم خاستگاه انقلاب اسلامی، مرجعیت و ام القرای جهان تشیع 
است و در حوزه های دینی و مذهبی، تمام نگاه ها به این شهر است، رهبر معظم انقلاب 
فرمودند که کار در قم کار برای جمهوری اسلامی است و ایشان از قم به عنوان مادر 

انقلاب یاد کردند.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: در جایی که مقدس است، باید مراقب 
باشیم که آسیبی به وجود نیاید. استان قم باید یک استان برتر باشد و پذیرفته نیست 
که آسیب ها را در این استان داشته باشیم، از جمله آسیب های اجتماعی طلاق، اعتیاد و 
حاشیه نشینی است و باید برای کاهش این آسیب ها در قم تلاش کنیم.هاشمی استان 
قم را سرآمد استان ها دانست و تصریح کرد: وزارت کشور با توجه به تاکیدات مقام معظم 
رهبری به کاهش آسیب های اجتماعی توجه داشته است و در این راستا از ظرفیت 
تشکل های مردم نهاد استفاده می کند.وی ادامه داد: باید برای کار فرهنگی در استان 
قم تلاش کنیم تا آسیب های اجتماعی را در این استان کاهش بدهیم.خیرین در این 
زمینه کمک های زیادی کردند و مردم از تمام استان های کشور در قم زندگی می کنند و 

200 هزار نفر تبعه خارجی در این شهر سکونت 
قم  استانداری  امنیتی  و  دارند.معاون سیاسی 
خاطرنشان کرد: در کارهایی که در استان قم 
انجام می دهیم ، باید نه تنها نگاه ملی بلکه باید 

نگاه بین المللی هم داشته باشیم.
برگزاری کارگاه  کاهش آسیب های    *

اجتماعی 
مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری 
قم نیز دراین مراسم گفت: در طول برگزاری 
جشنواره محله سلامت در یک محله هر روز 
یک کارگاه با موضوعات مختلف همچون اعتیاد، 
طلاق و آسیب های اجتماعی برگزار می شود.

ابوالقاسم مقیمی ا اشاره به ویژگی های این جشنواره اظهار کرد: این جشنواره با اعتباراتی 
که وزارت کشور برای کاهش آسیب های اجتماعی اختصاص داده است، برگزار می شود.

وی ادامه داد: جشنواره محله سلامت در شهر قم با همکاری تمام دستگاه های اجرایی 
استان اجرا و در این جشنواره، خدمات دستگاه های اجرایی ارائه می شود، همچنین 
همزمان با برگزاری جشنواره، وضعیت آسیب های موجود در محله هم مورد بررسی 
قرار می گیرد.مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم افزود: همزمان با برگزاری 
جشنواره محله سلامت در یک محله، مشاوره های حقوقی، روان شناسی و فرزند پروری 
در مساجد پیرامون محل برگزاری جشنواره ارائه می شود.مقیمی با اشاره به برنامه های 
جشنواره محله سلامت اظهار کرد: در طول برگزاری این جشنواره در یک محله هر روز 
یک کارگاه با موضوعات مختلف همچون اعتیاد، طلاق و آسیب های اجتماعی برگزار 

می شود تا سهمی در کاهش آسیب های اجتماعی در شهرمان داشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: باید شانیت شهر قم حفظ شود و در این شهر که خاستگاه انقلاب 
اسلامی است، آمار آسیب های اجتماعی کاهش پیدا کند و این هدف را دنبال می کنیم.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم در جشنواره محله سلامت:

برنامه ریزی در قم نیازمند نگاه ملی و بین المللی است

منابع  توسعه  و  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
برای  تسهیلات  جذب  فرصت  گفت:  قم  استانداری 
گسترش بخش تولید در این استان را باید مغتنم بشماریم 

چرا که شاید دیگر تکرار نشود.
غضنفری عصر یکشنبه در چهل و دومین جلسه ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید قم در شهرک صنعتی شکوهیه 
اظهار داشت: حتی اگر یک ریال از بسته های حمایتی 
اختصاص یافته برای این استان برگشت بخورد، دستگاه 
ها مسئول اعم از بانک های عامل و مجموعه های اجرایی 

مرتبط به عنوان ضد توسعه معرفی می شوند.
وی همچنین با اشاره به بازدید صورت گرفته از 
واحدهای تولید قطعه های خودرو، کابل آلومینیومی و 
یخچال بیان داشت: فعالیت این واحدها در این وضعیت 
سخت اقتصادی قابل تقدیر است، و نشان می دهد اگر 
مدیران اهلیت داشته باشند، تولید در دشوارترین شرایط 

نیز امکان پذیر است.
معاون استاندارقم همچنین بااشاره به مطالبه های 
انباشته شده قطعه سازان استان از خودروسازان گفت: 
اداره کل تامین اجتماعی و امور مالیاتی با توجه به مشکل 
نقدینگی پیش آمده برای واحدهای قطعه ساز مساعدت 

لازم را در دریافت معوقه های بیمه ای و مالیاتی انجام 
دهند.

غضنفری قم همچنین با تاکید بر ضرورت حل و 
فصل مسائل کارگری در موضوع مشاغل سخت و زیان 
آور تصریح کرد: از آنجا که تعیین سختی یک شغل از 
حیطه اختیارات استان خارج است، این مساله باید به ستاد 

مرکزی تسهیل و رفع موانع تولید منعکس شود. 
معاون استاندار قم در واکنش به سخنان مطرح شده 
در این جلسه پیرامون معضل نقدینگی در واحدهای 
تولیدی گفت: هیات مدیره بانک های عامل از ابلاغیه 
هایی که از طرف بانک مرکزی ارائه می شود، تفاسیر 
متعددی دارند و حداقل این مساله در 10 بانک دولتی که 
ریاست آن بر عهده وزارت اقتصاد و امور دارایی است، به 

خوبی مشاهده می شود.
وی اذعان داشت: برخی از دستورالعمل هایی که به 
بانک ها می آید نیز دوگانگی و تناقض ایجاد می شود، 
ولی معیار استانداری ابلاغیه ای ارائه شده از طریق دولت 

به دستگاه ها می باشد.
معاون استاندار قم با اذعان به اینکه برخی از دستگاه در 
اجرای مصوبه های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید سهل 

انگاری می کنند، اضافه کرد: با هر مصوبه ای ستاد تسهیل 
که در بانک ها معطل مانده برخورد قانونی می کنیم.

وی گفت: مدیریت شهرک صنعتی شکوهیه در جلسه 
آینده این ستاد حضور یافته و گزارشی از اجرای مصوبه ها 

و دریافت تسهیلات ارائه کند.
معاون استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به اینکه اوایل سال جاری 9 هزار میلیارد ریال 
به صورت تسهیلات و 2 هزار میلیارد ریال نیز به صورت 
نقدی به واحدهای تولیدی استان تزریق شد، گفت: این 
پرداخت ها منجر به ایجاد بیش از 400 شغل جدید و 

تثبیت اشتغال هفت هزاز تن شده است.
غضنفری افزود: ظرفیت اسمی بسیاری از واحدهای 
تولیدی استان بواسطه سرمایه در گردش تعیین شده 
برای آنها به 70 درصد افزایش پیدا کرده است.وی با بیان 
اینکه کمیته نظارت بر اجرای مصوبه های ستاد بررسی 
های لازم را انجام داده و تسهیلات در قالب یک بسته 

تنظیم و به واحدها داده می شود، گفت: 
بیش از 95 درصد تسهیلات پرداختی به واحدها 
در جهت تثبیت تولید و ایجاد اشتغال به کار گرفته 

شده است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم:

فرصت جذب تسهیلات برای گسترش تولید درقم جدی گرفته شود

نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

صندوق قرض الحسنه مهر ایثارگران مجوز ندارد! 
 بانک مرکزی اعلام کرد که تشکیلات موسوم به صندوق قرض الحسنه مهر ایثارگران )موسسه 
حمایت ایثارگران( فاقد هرگونه مجوز از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران بوده و فعالیت آن 
غیرقانونی است.به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی اعلام کرد: "تشکیلاتی موسوم به صندوق 
قرض الحسنه مهر ایثارگران )موسسه حمایت ایثارگران( فاقد هر گونه مجوز از بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران بوده و فعالیت آن تحت عنوان صندوق قرض الحسنه و شماره ثبت مجعول ۸1۶ 
غیرقانونی است؛ لذا اوراق گواهی سپرده سرمایه گذاری منتشره از سوی نهاد مذکور که همراه با درج 
عبارت جعلی »این صندوق تحت نظارت بانک مرکزی می باشد« فاقد هرگونه اعتبار و ارزش بوده 
و مغایر با قوانین و مقررات است.از این رو ضروری است هموطنان عزیز به منظور جلوگیری از به 
مخاطره افتادن سرمایه های خود از هر گونه ارتباط با موسسه جعلی مذکور اعم از سپرده گذاری یا 
دریافت تسهیلات جداً خودداری کنند. موضوع جلوگیری از ادامه فعالیت صندوق غیرمجاز یادشده از 

طریق نیروی انتظامی و طرح شکایت علیه آن نزد مرجع قضایی در مرحله اجرا قرار دارد.  " 

زمان برگزاری کنکور ۹۸ تغییر نمی کند
مشاور عالی سازمان سنجش آموزش کشور با تاکید بر این که ثبت نام در کنکور 9۸ از 24 بهمن 
ماه آغاز می شود، گفت: این آزمون در روزهای 1۳ و 14 تیر ماه 9۸ برگزار خواهد شد.دکتر حسین 
توکلی ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: ثبت نام برای شرکت در آزمون سراسری سال 9۸ از روز 
چهارشنبه 24 بهمن ماه 97 از طریق سایت سازمان سنجش آموزش کشور آغاز می شود و روز پنج 
شنبه 2 اسفند ماه پایان می یابد.وی در ادامه تصریح کرد: همان طور که در تاریخ 15 مهر 97 از طریق 
پیک سنجش و متعاقب آن هر هفته به اطلاع داوطلبان رسیده آزمون سراسری 9۸ در روزهای پنج 
شنبه 1۳ و جمعه 14 تیر ماه 9۸ در حوزه های مربوطه برگزار می شود.مشاور عالی سازمان سنجش 
آموزش کشور در پایان خاطرنشان کرد: برخلاف برخی اخبار منتشر شده زمان برگزاری آزمون 

سراسری سال 9۸ به هیچ عنوان تغییر نخواهد کرد.

روایت برادر موسوی از آخرین وضعیت حصر
 میرمحمود موسوی در گفتگو با ایرناپلاس می گوید: تغییری در وضعیت برادرم و خانم رهنورد 
به وجود نیامده است. حصر به همان شکلی که از قبل بود همچنان ادامه دارد. او می افزاید: اواخر سال 
گذشته اعلام کردند که خانواده و خواهر و برادر های آقای موسوی و خانم رهنورد می توانند با آنان 
دیدار داشته باشند و آنان هم اگر مایل باشند، می توانند به دیدار اقوام )خواهر و برادر( بروند. البته این 
روند برای مدتی متوقف شد و بعد دوباره به وضعیت گذشته بازگشت. به گفته او، میرحسین موسوی 
در طول 11 ماه گذشته به خانه هر کدام از خواهر ها و برادر های خود یک بار و فقط به خانه یکی از 
خواهران دو بار رفته است. او با تأکید بر اینکه برادرش به غیر از این دیدار ها به جای دیگری نرفته 

است می گوید: »در هفته های اخیر تغییری در وضعیت ایشان به وجود نیامده است.«

دیدار مهدی کروبی با خانواده شهدا 
فرزند مهدی کروبی از جزئیات دیدارهای اخیر پدرش با خانواده شهدا خبر داد.حسین کروبی 
درباره آخرین وضعیت مهدی کروبی گفت:  حدود دو ماه پیش مسئولان امنیتی به آقای کروبی و 
موسوی گفتند به انتخاب خودتان هفته ای یکبار می توانیم شما را بیرون ببریم ولی تعیین آن محل 
باید هماهنگ شده باشد.به گزارش ایرنا ،وی تصریح کرد: ابوی هم گفتند دوست دارند این دیدارها 
را با خانواده شهدا شروع کنند در همین راستا با خانواده شهید شاه حسینی در شمیران و خانواده  
شهید پناهی در کرج و تعدادی از خانواده شهدا دیدار کردند.حسین کروبی تاکید کرد: این ملاقات ها 
از ۶ هفته پیش آغاز شده و پدر ۶ هفته است که دیدارهایی داشته و به جز یک مورد که به دیدار 

یکی از دوستانشان رفتند .

باهنر: دلیل غیبتم در مجلس خیلی محرمانه است 
محمدرضا با هنر گفت: اینکه جای من خالی است خیلی ها می گویند و همان زمانی هم که من 
ثبت نام نکردم حتماً یک مقدار رسانه ها روی آن کار کردند، من عدمِ ثبت نامِ خودم را خیلی محرمانه 
نگه داشتم. وی افزود :مسئولیت دولت و مجلس کاملًا به عهدۀ اصلاح طلبان است در این تردیدی 
نیست باید پاسخگو باشند، پاسخگوی مشکلات باشند و البته باید به دولت کمک کنند و فرار به جلو 
نباید بکنند، فکر نکنند اگر مثلًا دولتِ آقای روحانی عدم موفقیتش زیاد شد آن ها برنده می شوند، نه 

باید تلاش کنند بله اگر نقدی یا راهنمایی ای یا کمکی می توانند به دولت بکنند باید بکنند.

تکذیب دستگیری مدیرعامل بنیاد تعاون ناجا در مالزی 
ضدانقلاب در ادامه دروغ های سریالی خود درباره مسئولان کشور این بار شایعه دستگیری 
سردار هابیل درویشی را در مالزی مطرح کرد. شایعه کنندگان ادعا کردند که ماموران پلیس مالزی 
مدیرعامل بنیاد تعاون ناجا را با مقادیر زیادی ارز و مواد مخدر دستگیر کرده است. این شایعه در حالی 
منتشر شده که وی روز شنبه از مرکزاطلاع رسانی و ارتباطات معاونت اجتماعی ناجا بازدید کرده و 

تصاویر آن در خبرگزاری پلیس هم منتشر شده است. 

فلاحت پیشه :نشانه ای از استعفای ظریف مشاهده نشده است
حشمت الله فلاحت پیشه، خصوص مطرح شدن موضوع استعفای ظریف و خروج ایران 
از برجام، اظهار داشت: مباحثی که اخیرا پیرامون خروج ایران از برجام، استعفای ظریف وزیر 
امورخارجه و مواردی از این نوع مطرح شده بیشتر در فضای رسانه ای به آن دامن زده شده است. 
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی بیان کرد: در آخرین 
جلسه کمیسیون با آقای ظریف، هیچ گونه نشانه ای از استعفا را نزد ایشان ندیدم و با قدرت، کار 

خود را انجام می دهد. 

در صباشهر برگزار شد 

اولین جلسه هم اندیشی مسئولین با گروه های مردم نهاد

اولین جلسه هم اندیشی شهردار و شورای اسلامی صباشهر با گروه های مردم نهاد )فعالان 
اجتماعی و موسسات مهرآفرین( ویژه بانوان صباشهر برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی صباشهر، در این جلسه که با حضور کریمی 
شهردار و اعضای شورای اسلامی صباشهر و گروه های مردم نهاد برگزار شد، کریمی با اعلام آمادگی 
مجموعه شهرداری در برگزاری منظم و مداوم اینگونه جلسات در طول سال تاکید کرد و یادآور شد: 
برگزاری منظم و کاربردی جلساتی از این دست بسیار مفید و موثر است که در مقاطعی هم می 
توان آنرا با  حضور مسئولین شهرستانی تشکیل داد.شهردار صباشهر در ادامه حل مشکلات و آسیب 
های اجتماعی را امری ضروری دانست و خاطرنشان کرد: با برگزاری این جلسات است که وجود و 
لزوم اورژانس اجتماعی در شهر ضرورت پیدا می کند تا آسیب های اجتماعی با همکاری و مشارکت 

مسئولین و گروه های مردم نهاد، شناسایی و درمان گردند.
کریمی همچنین برگزاری جلسات کارگاهی و تخصصی در قالب "گروهی" را موثر و کاربردی تر 
دانست و تاکید کرد: همکاری برخی دستگاه ها و نهادهای شهرستان )فرمانداری، نیروی انتظامی، 
بهداشت و درمان، بهزیستی، کمیته امداد، فنی حرفه ای، اداره کار، سازمان های مردم نهاد، شورای 
اسلامی و شهرداری( برای انجام و اقدامات موثر بویژه در کنترل آسیب های مربوط به حوزه مواد 

مخدر و اعتیاد ضروری و کارگشا به نظر می رسد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

توقیف 200 راس گوسفند به ارزش 3 میلیارد ریال 
رئیس پلیس آگاهی استان قم از توقیف 200 راس گوسفند به ارزش ۳ میلیارد ریال در قم 

خبر داد.
 سرهنگ حمد کرمی اظهارداشت: در پی اقدامات صورت گرفته جهت کنترل خروج دام غیر مجاز 
از استان قم، با همکاری کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان، 200 راس گوسفند در حال 

انتقال به یکی از شهرهای مرزی توسط مأموران پلیس آگاهی استان قم توقیف شد.
وی گفت: متهم علی رغم دریافت مجوز از دامپزشکی شهرستان قم مبنی بر کشتار 200 راس 
گوسفند در کشتارگاه شاهرود، قصد داشت احشام را با دو دستگاه کامیون به یکی از شهرهای مرزی 
و سپس به خارج از کشور منتقل کند که با انجام اقدامات پلیسی هر دو خودرو شناسایی، توقیف و با 

هماهنگی پاسگاه دامشهر قم، گوسفندان به قرنطینه دامپزشکی استان منتقل شدند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم ارزش ریالی احشام را برابر نظر کارشناسان ۳میلیارد ریال دانست و 
بیان کرد: مأموران در ادامه طی مواجهه با متهم و رانندگان کامیون متوجه اظهارات ضد و نقیض آن 
ها شده که سرانجام متهم در تحقیقات تکمیلی اذعان داشت از دامپزشکی شهرستان مقصد مجوز 

نگرفته است بنابراین هر ۳ نفر به همراه پرونده متشکله تحویل مرجع قضائی استان شدند.

رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم خبر داد

افزایش 20 درصدی تصادفات رانندگی طی آذرماه 
 رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم از افزایش 20 درصدی تصادفات رانندگی طی 

آذرماه امسال در این استان خبر داد.
سرهنگ مختار پناهی بیان کرد: تصادفات رانندگی در قم طی آذرماه امسال 20 درصد نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته افزایش یافته است که بیشتر تصادفات نیز در کمربندی رخ داده و علت 

بیشتر تصادفات نیز بارانی بودن هوا و صیقل بودن زمین بوده است.
وی گفت: تصادفات فوتی در آذرماه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش هشت 
درصدی داشته است.رئیس پلیس راه فرماندهی انتظامی استان قم افزود: طی 9 ماهه امسال 11 نفر 
در محور دستجرد به تاج خاتون فوت کرده اند در حالی که در مدت مشابه سال قبل فوتی این جاده 

یک نفر بوده است و بیشترین علت تصادف در این جاده عوامل انسانی بوده است.
وی گفت: از میان تصادفات بوقوع پیوسته در آذرماه عدم توجه به جلو ناشی از خواب آلودگی 

بیشترین علت تصادفات بود که ۸0 درصد تصادفات را شامل می شود.

دستگرمی، یمن و ویتنام کاریکاتور

یمن و ویتنام دستگرمی بودند، جام ملت ها از بازی با عراق شروع می شود
محمدعلى رجبى

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد

پنجم بهمن، آخرین فرصت 
شرکت در جشنواره شهرنگار قم

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: پنجم بهمن ماه امسال 
آخرین فرصت شرکت در دومین دوره جشنواره شهرنگار با موضوع طراحی 

المان شهری و نقاشی دیواری ویژه نوروز 9۸ است.
سید محمد موسوی منش روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار 
کرد: این سازمان در نظر دارد نسبت به ارتقای شاخص های هنری در منظر 
شهری، ساماندهی بصری و زیباسازی فضاهای شهری، این جشنواره را به 
منظور تامین طرح های الِمان های شهری، دیوارنگاری و نقاشی معابر و 
بوستان ها با موضوع نوروز برگزار کند.وی؛ قم شهر کریمه اهل بیت)ع(، بهار 
و رستاخیز و تجلی آیات الهی، شاخص های فرهنگی و مذهبی شهر قم، 
ظهور، نیمه شعبان، ذکر و دعای تحویل سال، استقبال از بهار، حال و هوای 
نوروز، تولد دوباره طبیعت، آیین ها و آداب و رسوم مراسم نوروز، سفره هفت 
سین، رنگ و جذابیت در شهر، هوای پاک و شهر پاک، شهر دوست داشتنی 
و آرامش بخش، بازی با نور و رنگ و سایه، ایجاد روحیه نشاط و شادی، 
سلامت جسمی و روانی و خانواده و همدلی را از موضوع های فراخوان این 
جشنواره برشمرد.وی افزود: علاقه مندان تا پنجم بهمن ماه امسال فرصت 
دارند، آثار خود را به این سازمان به نشانی قم، خیابان آیت الله طالقانی )آذر(، 
کوچه 25، بوستان شهدای آذر، سازمان زیباسازی ارسال کنند و برای کسب 
اطلاعات بیشتر در قم با تلفن ۳77052۳0 با پیش شماره 025 تماس 
http://zibasazi.qom. حاصل نمایند و یا به تارنمای این سازمان به نشانی

ir مراجعه کنند.موسوی منش با بیان این که آثار رسیده از سوی هنرمندان 
مطرح کشوری مورد ارزیابی قرار می گیرد، گفت: هشت طرح برگزیده اول، 
هشت طرح برگزیده دوم و 12 طرح برگزیده سوم در این جشنواره، معرفی 
و از صاحبان این اثرها تجلیل می شود و تلاش می کنیم تا 25 اسفندماه 
امسال طرح های برگزیده در سطح شهر اجرایی شود.وی با بیان این که با 
توجه شروع ایام نیمه شعبان در ابتدای سال آینده، موضوع نیمه شعبان نیز 
در فراخوان این جشنواره لحاظ شده است، گفت: همچنین برای ساخت 
الِمان های شهری برای چهلمین سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 
ایران در جشنواره »چله سرو« فراخوان داده ایم.وی خاطرنشان کرد: تاکنون 
نقاشی دیواری و المان شهری شهدای شاخص مانند شهیدان زین الدین و 
صادقی در سطح شهر اجرا شده است.موسوی منش گفت: در ساخت المان 
های شهری تلاش می کنیم تا المان ها چند کارکردی باشند تا در زمان 
های گوناگون بتوان از آنان استفاده کرد و نیز المان های نوروزی پس از جمع 
آوری، با انجام بازسازی در سال های آتی مورد استفاده قرار خواهند گرفت.

وی در بخش دیگر سخنان خود درباره ساماندهی تبلیغات شهری گفت: 
ضوابط استقرار و شکلی تبلیغات شهری مربوط به سازمان زیباسازی می 
شود، اما تایید محتوای تبلیغات با اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی است. 

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم :

برنامه 5 ساله برای نوسازی
 بافت فرسوده تهیه می شود

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( گفت: برنامه 5 ساله در زمینه بافت فرسوده در حال 
تهیه است تا در سازمان در حوزه بهسازی و نوسازی براساس آن اقدام شود.

علیرضا خاکی با بیان اینکه اولویت سازمان نوسازی اطراف حرم مطهر تا 
پایان سال 97 بر بهسازی و تکمیل محورهای فرهنگی تاریخی شهر است، 
اظهار کرد: در سال 9۸ تاکید بر این است که برنامه ریزی برای بافت فرسوده 
صورت گیرد.وی با بیان اینکه برنامه 5 ساله در زمینه بافت فرسوده در حال 
تهیه است تا بر اساس آن اقدام شود، تصریح کرد: پروژه هایی که تاکنون 
توسط سازمان انجام شده همه در راستای استفاده از ظرفیت زائرین برای 
احیای بافت بوده تا در قالب محور فرهنگی به این هدف دست پیدا کنیم 
و نگاه به قم و زیارت را تکمیل کنیم.مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و 
زیباسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( با تاکید بر اینکه جاذبه 
های فرهنگی و تاریخی زیادی در شهر قم داریم که شهروندان و زائرین از 
آن اطلاع ندارند، خاطرنشان کرد: تاکنون وارد محورهای محله ای نشده 
بودیم و در پروژه هایی که در یکسال اخیر اجرا کردیم مستقیما با مردم 
ارتباط داشتیم و مردم همکاری بسیار خوبی داشتند خصوصا در تجربه 
های اول مشکلات زیادی داشتیم ولی در نهایتا بدون اختلال روند تکمیل 

پروژه پیش رفت.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

احداث 90 هزار متر باغچه طولی 
در حاشیه معابر شهری

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از احداث 90 
هزار متر باغچه طولی در حاشیه معابر شهر خبر داد.پیام جوادیان با اشاره به 
برنامه نهضت سبز درختکاری معابر اظهار کرد: تیرماه امسال 90 هزار متر 
ایجاد باغچه های طولی در شهر قم صورت گرفت.وی به اقدامات صورت 
گرفته در راستای ایجاد و درختکاری باغچه های طولی در معابر مناطق 
اشاره کرد و گفت: در منطقه یک ۳ هزار و ۸51 متر،  در منطقه دو ۶ هزار 
و 5۸4 متر،  در منطقه چهار 1۶ هزار و ۳04 متر،  در منطقه پنج ۶ هزار و 
۸50 متر،  در منطقه ۶ بالغ بر 5 هزار و ۸00 متر،  در منطقه هفت 10 هزار 
و 4۶4 متر و در منطقه هشت 1۸ هزار و 700 متر باغچه طولی ایجاد و 
درختکاری شده است.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم بیان کرد:  مجموعا 104 عرصه و خیابان با جمع 7۸ هزار و 5۸9 متر 
باغچه سازی و درختکاری شده و تلاش داریم آن را به 90 هزار متر برسانیم.

وی با بیان اینکه اعتبار این پروژه 12 میلیارد تومان است که در بودجه 
شهرداری و مناطق پیش بینی شده است، تصریح کرد:  در قالب این پروژه 
معابری که عرض آنها بالای دو متر باشد رفیوژ طولی ایجاد شده و معابری 
که زیر دو متر باشد به صورت تک درخت با فاصله سه متری کاشت می شود.

 
با حضور معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم صورت گرفت

آغاز فعالیت جشنواره محله سلامت 
ششمین مرحله جشنواره محله سلامت با حضور معاون سیاسی و 

امنیتی استانداری قم در محوطه مزار امامزاده جعفر شهید آغاز شد.
ششمین مرحله جشنواره محله سلامت از ویژه برنامه های جشن های 
چله سرو همزمان با  گرامیداشت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 
عصر روز گذشته با حضور سید محمد رضا هاشمی معاون سیاسی و امنیتی 
استانداری قم در محوطه مزار امامزاده جعفر شهید آغاز شد.فعالیت این 
جشنواره طی روزهای 2۳ دی الی ۳0 دی ماه است و ساعات بازدید از آن 
بین ساعت های 15 الی 20 است. جشنواره ویژه سنین مختلف از جمله 
کودکان، نوجوانان، جوانان و بانوان است و برنامه های مختلف فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی در آن برگزار می شود.جشنواره محله سلامت توسط 
سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم برگزار شده و دفتر امور اجتماعی 
و فرهنگی استانداری قم، ادارات دولتی و سازمان های مردم نهاد استان قم 
در اجرای آن مشارکت دارند.محله سلامت شامل برنامه های کارگاه های 
آموزشی در راستای تحکیم خانواده، حضور پزشک متخصص، برگزاری 
نمایشگاه، ارائه خدمات مشاوره ای، اجرای برنامه های شاد و هنری و 

مسابقات ورزشی و برگزاری همایش در راستای تحکیم خانواده است.

شهردار منطقه سه قم خبرداد

توزیع  18 هزار تن آسفالت در معابر 
شهردار منطقه سه قم از توزیع بیش از 1۸ هزار تن آسفالت در معابر 

منطقه سه خبر داد.
سید شمس الدین نعمتی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در منطقه 
سه در راستای اصلاح و بهسازی روکش آسفالت معابر اظهار کرد: روکش 
آسفالت خیابان های انصار، خیام شمالی و جنوبی، میثم شمالی و جنوبی و 
خداکرم در ماه های اخیر انجام شده و شرایط مطلوبی برای تردد خودروها در 
این معابر فراهم شده است.وی همچنین به بهسازی روکش آسفالت شوارع 
فرعی ۸ متری لوله، تولید دارو، آقابقال اشاره کرد و افزود: جمعاً طی ماه های 

اخیر بالغ بر 1۸ هزار تن آسفالت در معابر منطقه سه توزیع شده است.

اخبــار

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قم بر لزوم تدوین و ابلاغ سیاست های 
کلی استان در خصوص مدیریت پساب و 

آب خاکستری تاکید کرد.
دکتر علی جان صادق پور در دیدار 
با استاندار قم به ارائه گزارشی از وضعیت 
و  پرداخت  قم  فاضلاب  و  آب  صنعت 
گفت: در حال حاضر صد در صد جمعیت 
شهری استان تحت پوشش آب سالم و 

بهداشتی قرار دارند.
وی تعداد مشترکین آب را بیش از 
۳1۶ هزار و تعداد مشترکین فاضلاب را 
بیش از 92 هزار فقره اعلام کرد و اظهار 
داشت: در حال حاضر آب مورد نیاز شهر 
قم به وسیله 2۳۶ کیلومتر خط انتقال 
و بیش از 2 هزار و 100 کیلومتر شبکه 

توزیع، تأمین می شود.
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان قم با اشاره به اینکه بیش از ۳50 
هزار مترمکعب مخزن ذخیره و ۶4 حلقه 
است،  بهره برداری  مدار  در  قم  در  چاه 
خاطرنشان کرد: ظرفیت تصفیه خانه های 
آب قم در حال حاضر 271 هزار مترمکعب 
در شبانه روز است که وظیفه تصفیه آب 

انتقالی از سدکوچری را بر عهده دارند.
انتقال  خطوط  طول  همچنین  وی 
طول  و  کیلومتر   15 را  قم  فاضلاب 
شبکه جمع آوری فاضلاب شهر را بیش 
ابراز داشت:  و  از 100 کیلومتر دانست 
تصفیه خانه های فاضلاب قم نیز در حال 
حاضر ظرفیت تصفیه ۶4 هزار مترمکعب 
با  که  دارند  شبانه روز  در  را  فاضلاب 
بازسازی و راه اندازی تصفیه خانه شماره 
دو این عدد به 120 هزار مترمکعب در 
شبانه روز می رسد.دکتر صادق پور میزان 
آب بدون درآمد را در قم حدود 17.۶۳ 
درصد عنوان کرد و یادآور شد: این رقم 

پایین تر از متوسط کشوری است و شرکت 
آب و فاضلاب قم را در بین سه رتبه برتر 
کشور قرار داده است.وی در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به زیان ده بودن 
شرکت های آب و فاضلاب گفت: شرکت 
حدود 404  سالانه  قم  فاضلاب  و  آب 
میلیارد ریال زیان جاری متحمل می شود 
و با توجه به اینکه منبعی برای جبران این 
انباشته این  زیان در اختیار ندارد زیان 
شرکت تا پایان سال گذشت به بیش از 2 

هزار و ۳۶۶ میلیارد رسیده است.
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
استان قم در بخش دیگری از سخنان 
این  توانمندی های  و  قابلیت ها  به  خود 
شرکت پرداخت و اظهار داشت: اجرای 
پروژه تله متری و تله کنترل تأسیسات 
شعاعی  در  آب  توزیع  شبکه  و  تأمین 
بالغ بر ۸5 کیلومتر از مرکز شهر ، ایجاد 
سامانه 122 و ارتباط آن با کلیه واحدهای 
تمام  کردن  برآورده  هدف  با  شرکت 
صورت  به  مشترکین  درخواست های 
تلفنی و استقرار سامانه GISدر شرکت 
با پوشش کامل تمام تأسیسات و وجود 
1۸0 کیلومتر شبکه مجزای توزیع آب 

و 2۸0  انشعاب  فقره  با 1200  شیرین 
ایستگاه از جمله این قابلیت ها است.وی 
عدم یکپارچگی در مدیریت آب انتقالی 
استانی و عدم  اعتبارات  به قم، کاهش 
تخصیص اعتبار برای ایجاد تصفیه خانه 
فاضلاب مسکن مهر قم را از چالش های 
قم  فاضلاب  و  آب  شرکت  روی  پیش 
برشمرد و خاطرنشان کرد: معافیت مندرج 
در قانون برای برخی از اماکن با توجه به 
فراوانی زیاد آن ها در شهر قم که نسبت به 
بقیه شهرهای کشور استثناء است، فشار 
مالی زیادی به شرکت وارد می کند.دکتر 
صادق پور فرسودگی حدود ۳00 کیلومتر 
از شبکه فاضلاب و نیاز به اصلاح آن، عدم 
وجود مدیریت یکپارچه و متمرکز برای 
استفاده پساب تصفیه شده فاضلاب و 
عدم تخصیص کافی آب سرشاخه های 
دز به شهر قم را از دیگر مشکلات آبفای 
استان برشمرد و ابراز داشت: تخصیص 
از  قم  شرب  برای  شده  گرفته  نظر  در 
مصرف حال حاضر شهر نیز کمتر است 
و در آینده ای بسیار نزدیک شهر قم را 
مجدداً با کمبود آب شرب مواجه می کند.

وی احداث نیروگاه برق آبی بر روی خط 

انتقال سد 15 خرداد با ظرفیت ۳ مگاوات، 
احداث نیروگاه خورشیدی به ظرفیت 45 
کیلووات، احداث نیروگاه  100 کیلوواتی 
در تأسیسات سالاریه و احداث تصفیه خانه 
محلات  در  )پکیج(  منطقه ای  فاضلاب 
پردیسان با ظرفیت 400 مترمکعب در 
شبانه روز را از جمله پروژه های شاخص 

شرکت آب و فاضلاب قم برشمرد.
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
احداث  لزوم  بر  همچنین  قم  استان 
تصفیه خانه فاضلاب پردیسان و خطوط 
انتقال آن به مبلغ 2۸0 میلیارد تومان، 
فاضلاب  تأسیسات  باقیمانده  تکمیل 
شهر قم به ویژه در مناطق با تراکم  بالا 
و نفوذپذیری پایین خاک، بازسازی خط 
انتقال آب قدیم 15 خرداد به قم، اجرای 
خط رینگ آب شمال قم با هدف تعدیل 

فشار در پیک مصرف و... تاکید کرد.
و  مساعدت  خواستار  پایان  در  وی 
دستور استاندار محترم برای افزایش سهم 
استان قم جهت تخصیص آب شرب از 
سد کوچری، تحویل بهره برداری از خط 
شرکت  به  قم  به  کوچری  آب  انتقال 
آب و فاضلاب، تخصیص اعتبار استانی 
برای اصلاح شبکه های فاضلاب، تعیین 
سیاست کلی استان در خصوص تداوم 
اجرای تأسیسات فاضلاب در سایر نقاط 
شهر ، احداث تصفیه خانه های محلی و 
مدیریت آب خاکستری در مناطق مختلف 
شهر و... شد.استاندار قم نیز در این دیدار 
بر ضرورت تکمیل پروژه های نیمه تمام و 
آماده کردن پروژه های موثر جهت افتتاح 
کرد.دکتر  تاکید  انقلاب  40سالگی  در 
از مدیرعامل  بهرام سرمست همچنین 
شرکت آب و فاضلاب استان خواست تا 
موضوعات مطرح شده به ویژه در بخش 

آب خاکستری و پساب را پیگیری کنند.

مدیرعامل آبفای قم در دیدار استاندار تاکید کرد

لزوم تعیین سیاست های کلی در خصوص مدیریت پساب و آب خاکستری


